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ÅRsnrcNSKAP 2015 - MÅsøY r vEKST

Saksbehandler
Vekst
Arkivsaksnr.:

Ingrid Majala

t6l219

Arkiv: NA\rN Måsøy i

Saksnr.:
48116

17lt6

Utvalg
Formannskapet
Kommunestyret

Møtedato
07.06.2016
16.06.2016

Formannskapets innstilling:
Måsøy kommunestyre viser til det framlagte årsregnskapet med en regnskapsmessig balanse i
drift- og investeringsregnskapet for 2015.

Regnskapet fastsettes som Måsøy i Vekst KF sitt årsregnskap for 2015.

Behandling/vedtak i Formannskapet den 07.06.2016 sak 48116

Behandling:

Vedtak:
Måsøy kommunestyre viser til det framlagte årsregnskapet med en regnskapsmessig balanse i
drift- og investeringsregnskapet for 2015.

Regnskapet fastsettes som Måsøy i Vekst KF siu årsregnskap for 2015.

Enst. Vedtatt

Dokumenter:

1. Årsregnskap 2015
2. Revisjonsberetning
3. Kontrollutvalgets uttalelse av 27. april2016
4. Rådmannens utredning og innstilling
5. Formannskapets vedtak av 07.06.16, sak 48/16

Innledning:

,4rsregnskapet2015 viser en regnskapsmessig balanse i drift- og investeringsregnskapet for
2015.

,Årsregnskapet er styrebehandlet den 8. februar 2016 ogoversendt til VEFIK IKS
(kommunerevisjon) den 15. februar 2016.,4.rsregnskapet for Måsøy i Vekst KF ble behandlet i
kontrollutvalget i møte den 27. april2016.

Saksutredning:
,A,rsregnskapet2015 viser en regnskapsmessig balanse i drift- og investeringsregnskapet for
20t5.
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DRIFTSREGNSKAPET
Årsregnskapets regnskapsmessige resultat for drift framkommer slik:

Økonomisk oversikt drift

Driftsinntekter
Driftsinntektene til Måsøy i Vekst KF består utelukkende av fylkeskommunale tilskudd til
omstillingsarbeid og påfyll av midler til næringsfondet.

Driftsutgifter
Driftsutgifter består av videretildeling av tilskudd og den administrative driften av foretaket.

Resultat eksterne finanstransaksj oner
Resultat eksterne finanstransaksjoner (netto finansutgifter) inneholder renteinntekter på

bankinnskudd.

Netto driftsresultat
Netto driftsresultat er resultatet før bruk og avsetning av fondsmidler. For foretaket er netto
driftsresultat negativt kr 25 204,-.

Interne finansieringstransaksj oner
Bruk av avsetninger: Det er brukt i underkant av l<r 3,7 mill. av bundne fond.
Avsetninger: Det ble avsatt i underkant av l<r 3,7 mill. til bundne fond.

NETTO DRIFTSRESULTAT I O/O AV SUM DRIFTSINNTEKTER

Netto driftsresultatiYo av sum driftsinntekterbør være minimum3 %o, aller helst over 5 %o for
å være i stand til å opparbeide seg reserver. Måsøy i Vekst KF skal ikke driftes med reserver
siden de skal drive med omstilling og forvaltning av næringsfondet.

Sum drift sinntekter(omstillinesmidler) 8275 168 3 9s8 028

Sum drift sutgifter(omstillingsmidler) 2252 897 4 026773
Brutto Driftsresultat 6 022267 -68 745
Sum eksterne fi nanstransaksi oner 12 801 43 541

Netto driftsresultat 6 035 067 -25204
Overført til investeringsregnskapet 0 49
Bruk av bundne fond s36 016 3 685 247
Avsatt til bunden fond 6 571 083 3 6s9 994
Udisponert / udekket netto driftsresultat 0 0

Netto driftsresultaf 2014 20ls

Netto driftsresultat 6 03s 067 -25 204
Sum driftsinntekter 827s 168 3 9s8 028

Netto driftsresultat i o/o av driftsinntekter 72,93 0/" -0'64 o/"

2014 2015

Side 2 av 100



Sak 17116

ENDRING I ARBEIDSKAPITALEN
Arbeidskapital er den mengden av omløpsmidler som er finansiert med langsiktig kapital. Når
den beregnes så ser man på differansen mellom omløpsmidler (penger i banken og kortsiktige
fordringer) og kortsiktig gield i balansen. Det er viktig at man har tilstrekkelig med
arbeidskapital for å klare å betale sine forpliktelser etter hvert som de forfaller, da
innbetalinger og utbetalinger ikke kommer til samme tid.

Etatssiefens/rådmannens vurdering (også personal- og økonomiske konsekvenser)

Vedlegg:

1. Ä.rsregnskap 2015
2. Revisjonsberetning
3. Kontrollutvalgets uttalelse

Havøysund, den 31 . mai2016

Ann Jorunn Stock
Fung. rådmann

Ingrid Majala
Økonomisjef

Sum omløpsmidler 6 162 r3r 6327 696

- Sum kortsiktig gjeld 127 064 3r7 882
Arbeidskapital 6 03s 067 6 009 814

Endring i arbeidskapital 6 035 067 -25253

2014 2015
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REVTSCIRS BERETNING 2015. MÅSøV T VEKST KT'

Vedlagt oversendes revisors berelning ?015. Beretningen skal vedleggËs sakspapirene når
regnskapssaken behandles av kommunestyrot,

Regnskapss:rksn vil bli tatt opp til behandling i kontrollutvalget på førslkommende ¡Røte.

Utskrifl av kontrollutvalgets uttalelse om regnskapssakør, sårnt kopi av revisors beretning vil av
kontrollutvalgssekretariatet bli oversendt formannskapet umiddelba¡t etter behandlingen i
kontrollutvalget.
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kommunestyrel i Måsøy kommune

Kopi:
Kontrollutvalget
l'onrrannskapcl
Adm in i st ra sj ons sjefen
Styret

RHVISORS nItRSTNtNC

Utt¡lelse om rærregnsklpet

Vi har rçvidert særregnskapet fi:r Måsøy i Vekst Kf sonl viser et negåti\'l nctto driflsresultal
på kr 25204,- og et regnskapsmessig resultat i balanse. Sænegnskapel t¡eslår av balanse pcr 31.

desembcr 20 I 5, driftsreglrskap og investerirrgsregnskap lor regnskapsårel avslultet per denne datoen, og

en beskrivelse av v€$cnl¡ige anvendte regnskapsprinsipper og a*dre noteopplysninger.

Styret ag daglig letlers cnswt¡".fbr .xerragwkapct

Styret og daglig leder er ansvarlig for å utart¡eide særregnskapet og for at det gir cn dekkcndc
fremstilling i sarnsvar rned lav, ftrrskriÊ og god kommunal regrrskapsskikk i Norgc, og for slik intem
kontroll som styret og daglig leder linner nødvendig for å rnuliggjøre utarbeidelsen av et særregnskap

som ikke inneholdcr vescntlig feilinformasjon, verkcn sonr følge av misligheter eller feil.

Revisors uppgç,r\:r ag plikter

V*r oppgave er å gi uttrykk for en mcning o¡¡l detlë særregnskapet på bakgrunn av vår revisjein. Vi har
glenrnmlørt revisjonen i sanrsvar n¡ed tov, forskrift og gotl kommunal revisjonsskikk i Norge, hcrunrler
lntsrnalional S¡anclards on Auditing. Revisjonsstanrlardcne krever at vi etterlever eliske krav og
planlegger og giennomfører revisjonen for å oppnå bctryggende sikkerhet fr:r at særregnrkapet ikkc
inneholder vesentlig feilinformasjon.

lìn revisjon innebærer utJbrelse av handlinger firr å innhcntc revisjonsbevis lbr beløpene og

opplysningcne i særregnskapet. De valgCe hantliingene avhenger av revisc¡rs skjorn, herunrjer

vurderingen av risikoene for at sæm:gnska¡xt inneholder vesentlig feilinf'trrnrasjûn, enten det skykfes

:nisligheter eller feil. Ved en slik risikovurdering lar rcvisor hensyn til dcn interne kontrollsn som cr
relevant f'or foretakcts utarbeidelse âv ct særrcgtrskap sonr gir en dekkende fre¡nstilling. I"'ormålet er å

utftinnc revisjonshandlinger som er hensikls¡nessige ettcr omstendiglretane, mer íkkc li¡r å gi utlrykk
for en mening om effektiviletcn av fr¡retakets inlsme kontroll. fin revisjan omfalter også en vurdering

av orn de anvendle regnskapsprinsippene er hensiklsnressige i:ig r;rn regnskapscslimalene utarbeiclel av

ledelsen er rimcligc, såml en vurdering av ¡,len samlede presentasjonen åv særieguskapel.

litter vår oppfatning er iilnhentet revisjonshevis tilstrekkelig og hensiktsnrcssig som grunnlag fei¡ vlir
konklusjon.

Konklus'itnt

l:tter r,år rnening cr særrcgnskapet avgitt i sarnsvar nred lav ag lbrskri*er og gir i det all vesentlige cn

dekkende fremstilling av den fì¡ansielle stillingen til Másøy i Vekst KF per 31. descnrber 2015, og av

resultatet for regnskapsårel so¡n hle avslultct per denne datoen i sanrsvar nred lor,, lorskrift og god

komnlurnl regnskapsskikk i Norge.



Utt¡lelser om ovrige forhold

lüt n k lusj on on særbudsj ett

Baseil på vår revisjon åv særr€gtrskapet som besk¡evei ovenfoç mener vi ai de disposisjoner som ligger
fil grunn for sænegnskapet i det ah vesentlige er i samsvar med budsjettvedtak, og at budsjettbeløpene i
særregnskapel $temmer med regulert særbudsjeu.

Konklusjon med .{arhehuld om årsheretuí ngen

Ånberetningen tilfredsstilter ikke fullt ut krav som stilles i kommunelovens $ 48 nr. 5.

Barert på vår revisjon av sænegnekapel som beskevet ovenfor, men€r vi, med unntak av lorholdet eom

er beskevel i forrige avsnilt, at opplysningene i årsberetningan om særregnskapet er koRsistenle med

særrçgnskapet og er i samsvâr med lov og forskriffer.

Kanklusjon om registrering ag dokumentasjon

Basert S vår revisjon av særregnskapet sorn beskrevet ovenfor, og kontrcllhandlinger vi har fumet
nødvendig i henhold til internarjanal standard for attestasjonsoppdrag (ISAE)30û0
<Atteståtjonsoppdrag som ikke er revisjon eller forenktet revisorkontroll av historisk finansiell
informacjonr, m€ner vi at ledels€n har oppfylt sin plih til å sørge for ordentlig og oversiktlig
registr*ing og dokumentasjon av foretakets rcgnskapsopplysninger i samsvar med lov og gd
bokføringsskilù i Norge.

Alta, 20. april ?01ó

! r'.
ioh'J¿iE çrai,"iËì'-
oppdragsánsvarli g revisor
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Journalnr.
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Kontrollufvalgets uttalelse om Måsøy Í Vekst KF's særregnskap og
årsberetning for 2015

Kontrollutvalget har i møte den27, april 2016 behandlet Måsøy i Vekst KF's særregnskap for
2A15. Grunnlaget for behandlingen har vært det avlagte særregnskapet og fusberetning, og revisors
beretning av 20. april 2016.

Kontrollutvalget har merket seg at Måsøy i Vekst KF's særregnskap for 2015 viser et negativt
netto driftsresultat pâIrr 25 204,' og et regnskapsmessig resultat i balanse.

Kontrollutvalget har i tillegg merket seg at

Revisors beretning er en beretning med awik fra normalberetning som følge av at
årsberetningen ikke fullt ut tilfredsstiller krav som stilles i kommunelovens $ 48 nr. 5

Ul over ovennevnte og revisors beretning av 2A. apnl2016 har kontrollutvalget ikke merknader til
Måsøy i Vekst KF's særregnskap og årsberetning for 2015.

ðen27. april20l6

Arvid
Kontrollutvalgsleder

Kopi: Forunannskapet i Måsøy kommune
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ÅRsvruDING 2015 - MÅsØY r vEKST KF

Saksbehandler: IngridMajala
Vekst
Arkivsaksnr.: 161213

Arkiv:NA\rN Måsøy i

Saksnr.:
47n6
t8/16

Utvalg
Formannskapet
Kommunestyret

Møtedato
07.06.20t6
t6.06.2016

Formannskapets innstilling:
Måsøy kommunestyre godkjenner årsmelding til Måsøy i Vekst KF for 2015

Behandling/vedtak i Formannskapet den 07.06.2016 sak 47116

Behandling:

Vedtak:
Måsøy kommunestyre godkjenner årsmelding til Måsøy i Vekst KF for 2015

Enst. Vedtau

Dokumenter:

1. fusmelding 2015
2. Kontrollutvalgets uttalelse av 27. april20l6
3. Rådmannens utredning og innstilling
4. Formannskapets vedtak av 07.06.16, sak 47 I 16

Innledning:

Ä,rsmeldingen til Måsøy i Vekst KF for 2015 ble styrebehandlet den 8. februar 2016, og
oversendt til VEFIK IKS (kommunerevisjonen) den 15. februar 2016. Kontrollutvalget
behandlet årsmelding

Saksutredning:

STYRET
Styret i MiV har i2015 awiklet i alt 11 styremøter, inklusive telefonmøter og behandlet 56
saker. MiV har gjort en grundig gjennomgang av alle prosjekter og tiltak som MiV har gitt
finansiell støtte og har bl.a. intervjuet prosjektansvarlige/søkere for gjennom dette å søke og
konkretisere omstillingsarbeidets effekt. Det har blitt benyttet prosjektlederrapportskjema for
å måle denne effekten. MiV har i omstillingsperioden 2014-2015 bidratt til å skape 14 nye
arbeidsplasser og sikre 10 eksisterende arbeidsplasser. De foretak som så langt har mottatt
finansielle bidrag fra MiV mener selv at de innen l-3 år vil ha bidratt til å skape ytterligere 19

nye arbeidsplasser i kommunen.l2015 har MiV bidratt til 5 nyetableringer, i tillegg til å ha
arrangert flere samlinger og kurs for næringslivet og andre aktuelle aktører gjennom bl.a.
kurset PlP-Utviklingsevne, reiselivssamling, froko s tmøte for lokalt næringsliv og
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samarbeidsmøte med Om Kapp (omstillingsorganisasjonen i Nordkapp). MiV er også en
bidragsyter til Scandinavian Halibut Festival, som ble startet opp i 2015. Bistand til
organisering, utføring og promotering av festivalen kan i denne forbindelse nevnes.

12015 ansatte MiV Kent Johnsen som kontormedarbeider i 50 % stilling.

Ånnrs RESULTAT
Med de presiseringer som framgår av redegjørelsen under pkt. 6 foran, gir det framlagte
resultatregnskap, balanse og noter for 2015, etter styrets oppfatning et rettvisende bilde av
regnskapsåret samt foretakets finansielle stilling pr. 3 1.12.201 5.

Årsmeldingen for Måsøy i Vekst KF ble sendt inn innen fristen den 31. mars året etter
regnskapsåret.

I årsmeldingen for 2015 har Måsøy i Vekst KF fått bemerkning om at den ikke tilfredsstiller
alle kravene i kommunelovens $ 48, nr. 5.

$ 48. Årsregnskøpet og årsberetníngen.

5. I årsberetningen skal det gis opplysninger om forhold som er viktige for å bedømme
kommunens eller fflkeskommunens økonomiske stilling og resultatet av virksomheten, som
ikke fremgar av årsregnskapet, samt om andre forhold av vesentlig betydning for kommunen
eller frlkeskommunen. Det skal også redegjøres for tiltak som er iverksatt og tiltak som
planlegges iverksatt for å sikre betryggende kontroll og en høy etisk standard i virksomheten.
Det skal redegjøres for den faktiske tilstanden når det gjelder likestilling i fi'lkeskommunen
eller kommunen. Det skal også redegjøres for tiltak som er iverksatt, og tiltak som planlegges
iverksatt for å fremme likestilling og for å hindre forskjellsbehandling i strid med
likestillingsloven, samt for å fremme formålet i diskrimineringsloven om etnisitet,
diskriminerings- og tilgjengelighetsloven og diskrimineringsloven om seksuell orientering.

Styret vil ta deue med i rutinene for utarbeidelse av årsmelding, og skal være gjort rede for i
neste årsberetning.

Etatssiefens/rådmannens vurdering (også personal- og økonomiske konsekvenser)

Vedlegg:

1. fusmelding 2015
2. Kontrollutvalgets uttalelse av 27. april2016

Havøysund, den 3 1. mai 2016

Ann Jorunn Stock
Fung. rådmann

Ingrid Majala
Økonomisjef
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ÅRsnncNSKAp 20rs - HAvØysuND HAvI\EVESEN

Saksbehandler:
Arkivsaksnr.:

Ingrid Majala
r6lt72

Arkiv: 004 P00

Saksnr.: Utvalg
1116 Havnestyret
19116 Kommunestyret
I Formannskapet

Møtedato
r6.02.20r6
16.06.2016

Rådmannens innstillins:
Måsøy kommunestyre viser til det framlagte årsregnskapet for Havøysund Havnevesen Måsøy
KF med et regnskapsmessig mindreforbruk (overskudd) i driftsregnskapet päk'r 542 233,-, og

en regnskapsmessig balanse i investeringsregnskapet.

Regnskapet fastsettes som Havøysund Havnevesen Måsøy KF sitt årsregnskap for 2015.

Regnskapsmessig mindrerforbruk (overskudd) i driftsregnskapet päL'r 542 233,- avsettes til
disposisj onsfond, balansekont o 25 6.66.001 .

Behandling/vedtak i Havnestyret den 16.02.2016 sak l/16

Behandling:
Arne Bjørnå H Fremmet forslag om at følgende korrigeringer måtte tilføyes i årsmeldingen
for 2015.
Punkt 2 under Viktige hendelseler Korrigeres fra vil påføre til har påført havnedistriktet store

kostnader.
Konigering av slutt kommentar.:
Setning:Vrakene i havna er fiernet og dette gjør det umulig å fullføre reparasjon på indre del
av hskerikaien.
Ordet umulig endres til mulig i fusmeldingen for 2015.

Vedtak:
Styret vedtar årsmelding 2015 og Regnskap 2015 med et netto drift resultat på Kr. 542233.
Driftsoverskuddet overføres til disponible fond. Årsmelding konigeres på de punktene på ble
påpekt:
Punkt 2 under Viktige hendelseler Korrigeres fra vil päføre til har päført havnedistriktet store

kostnader.
Konigering av slutt kommentar.:
Setning:Vrakene i havna er fiernet og dette gjør det umulig å fullføre reparasjon på indre del

av fiskerikaien.
Ordet umulig endres til mulig i Årsmeldingen for 2015.

Enstemmig vedtatt
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Dokumenter:

1. ,Årsregnskapet20l5
2. Revisjonsberetning
3. Kontrollutvalgets uttalelse av 10. juni 2016
4. Rådmannens utredning og innstilling

Innledning:

Årsregnskapettil,Havøysund Havnevesen Måsøy KF for 2015 viser et regnskapsmessig

mindreforbruk (overskudd) i driftsregnskapet på kr 542 233,-, og en regnskapsmessig balanse

i investeringsregnskapet.

Ärsregnskapet2}l1 for Havøysund Havnevesen Måsøy KF ble styrebehandlet den 16. februar
2016, og oversendt VEFIK IKS (kommunerevisjon) den 20. april20l6. På grunn av at

årsregnskapet var sendt til kommunerevisjonen etter fristen 15. februar tok det litt tid for
revisjon å revidere regnskapet til Havøysund Havnevesen Måsøy KF.

Kontrollutvalget måtte ha et ekstra møte 10. juni 2016 for å kunne behandle årsregnskapet

2015 for Havøysund Havnevesen Måsøy KF.

Saksutredning:

DRIFTSREGNSKAPET
Årsregnskapets regnskapsmessige resultat for drift framkommer slik:

Økonomisk oversikt drift

Driftsinntekter
Driftsinntekter består av brukerbetaling for kaier og arløp, samt andre salgs- og leieinntekter

Driftsinntektene utgjør kr 5,1 mill. Det er en økning på kr 65 000,- sammenlignet med
regnskapsåret 2014.

Driftsutgifter
Driftsutgifter består av alle utgifter som Havøysund Havnevesen Måsøy KF har gjennom året.

I tillegg til administrasjon inngår vedlikehold ,kJøp av varer og tjenester, tap pä fordringer og

avskrivninger.I2015 ble det avdekket mva. til gode fra 2010 som ikke er krevd inn, og er
derfor foreldet og tapsført.

Sum driftsinntekter 3688711 3 998 976 4 548 tt7 s 0s3 468 5 119035

5 618 357Sum driftsutgifter 4 916 896 3 368 272 3 969 232 s 190 638

1 228 185 630 704 578 884 -137 170 -499 323Brutto driftsresultat
Res. eksterne fi nanstransaksi oner I 195 445 I 435 029 l 016 188 701 584 554 767

I 052 404 1 048926 t r49 034 | 431 054 1 854 810Motpost avskrivinger
Netto driftsresultat -t 371 227 244 601 7tt 730 592299 800 720

996 4s8 243 196 552 569 391 722Bruk av avsetninger 374 769

Sum avsetninger 997 864 402 357 753 146 650 209

243 195 552 569 391722 542233Udisponert/udekket netto
driftsres.

-996 458

20tl 2013 20142012 20ts
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Det er viktig å vite at avskrivningene ikke har noe resultateffekt i kommunale regnskap, da de

blir tilbakeført i regnskapet før netto driftsresultat. I regnskapet for 2015 ble levetiden på alle
anleggsmidlene giennomgått, og som følge av dette var det nødvendig å justere
avskrivningssatsen på noen av anleggsmidlene.

Driftsutgiftene utgjør kr 5,6 mill. Det er en økning i overkant av l<r 427 000,-, sammenlignet
med regnskapsåret 201 4.

Resultat eksterne finanstransaksj oner
Resultat eksterne finanstransaksjoner (netto finansutgifter) inneholder både renter på innskudd
og lån, samt avdrag på lån.

Resultat eksterne finanstransaksjoner (netto finansutgifter) utgjør kr 0,5 mill. Det er en
reduksjon i overkant av lc 146 000,- sammenlignet med regnskapsåret 2014.

Interne finansieringstransaksj oner
Bruk av avsetninger: Det er brukt tidligere års regnskapsmessige mindreforbruk (overskudd)
kr 391 722,-
Avsetninger: Det er avsatt kr 650 209,- til disposisjonsfond.

INW S T ERING S RE GNS KAPE T
Årsregnskapets regnskapsmessige resultat for investering fremkommer slik:

Økonomisk oversikt

Havøysund Havnevesen Måsøy KF hadde et finansieringsbehov på til sammen I 20I 420,- i
2015.

Investeringene ble finansiert (sum finansiering) slik:
- Bruk av disposisjonsfond 4105,-
- Bruk av ubundne investeringsfond l20l 420,-

ARBEIDSKAPITAL
Havøysund Havnevesen Måsøy KF må ha en likviditetsbeholdning av en viss størrelse da inn-
og utbetalingene ikke kommer på samme tid. Arbeidskapitalen er et økonomisk nøkkeltall
som gir et godt bilde på den likvide situasjonen til foretaket, og den framkommer i balansen
som omløpsmidler minus kortsiktig gield.

Ved årsavslutningstidspunktet hadde Havøysund Havnevesen Måsøy KF en arbeidskapital på
i overkant av kr 3,7 mill.

Sum inntekter 453 000 2 080 000

Sum utsifter 2 842 780 1 0s1 918 257 573 254 724 t 201 420

Sum fi nansieringstransaksi oner 2 560 4 018 | 839 796 535 524 4 105

Finansieringsbehov 2 845 340 602 936 l7 369 790 248 I 205 525

Sum finansiering 2 845 340 589 127 t7 369 790 248 1 205 525

Udekket/udisponert

20tt 2014 20152012 2013
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Dette er av tilbake tiI20ll:

I feltet for endring i arbeidskapitalen finner vi hva som har skjedd fra et år til neste. Et positivt
tall betyr at arbeidskapitalen er styrket, og et negativt tall betyr at arbeidskapitalen er svekket

sammenlignet med äret før.

Havøysund Havnevesen Måsøy KF har svekket arbeidskapitalen sin i 2015. Foretalet har

allikevel en sterk arbeidskapital, og vil være i stand til å betjene sine forpliktelser etter hvert
som de forfaller.

DRIFTSRESULTAT I % AVSTTM DRIFTSTNNTEKTER
Netto driftsresultat i prosent av driftsinntekter bør være minimum3 Yo, og aller helst 5 %, slik
at man kan opparbeide reserver i foretaket. Reservene vil gSøreHavøysund Havnevesen
Måsøy KF i stand til ämøte evt. svikt i inntekter eller uforutsette økte utgifter i framtiden.

For foretaket er netto driftsresultat 15,64 % av driftsinntektene i2015. Det er godt over
anbefalingen på 5 o/o, ogforetaket bør være i stand til å bygge opp reserver.

UTWKLING AV LÅNEGJELD OG FOND
Utviklingen av langsiktig gjeld og fondsmidler har vært slik:

U av fond:

3 764 404Sum omløpsmidler 1 949 963 I 229 996 3 773 080 3 766 334
63 762 254 965 657 840- Sum kortsiktie eield 4t2 910 5t 277

: Arbeidskapital I s37 053 I t78719 3 709 318 3 srr 369 3 106 s64

Endrine i arbeidskapital -3 216 568 -358 334 2 530 598 -197 949 -404 805

2014 201520rt 2012 20r3

Sum driftsinntekter 3 688 711 3 998 976 4 548 117 5 053 468 5 119035

s92299 800 720Netto driftsresultat -t 371 227 244 601 711 730

-37,17 y" 6'12 o/o 15165 "/" 11,72 v" 15'64 o/oNetto drift. i %i" av driftsinnt.

20tt 2An 2013 20152014

Fond pr 1.1 2 540 865 | 948 404 949 333 3 156 748 3 ltg 647

790 248 I 205 525- Bruk av fond 592 461 t 000 476 t7 367

0 r 406 2224 784 753 146 650 209* Avsatt til fond

I 948 404 949 333 3 156 750 3 tlg 647 2 564331: X'ond pr.3l.l2

ztl420ll 2812 20152013

5 877 622 5 240 020l.leld 8 066 844 7 947 900 6747 916
- Betalte avdrag I 118 944 1 199 984 870 294 637 602 501 660

* Nye låneopptak I 000 000

6747 916 5877 622 5240 020 4 738360: Lanssiktie lånesield pr.3l.l2 7 947 900

20tt 2013 2014 20ts2012
U av eld:
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Etatssiefens/rådmannens vurdering (også personal- og økonomiske konsekvenser)

Vedlegg:

1. fusregnskap 2015
2. Revisjonsberetning
3. Kontrollutvalgets uttalelse av 10. juni 2016

Havøysund, den 9.juni 2016

Lill Torbjørg Leirbakken
Rådmann

Sak 19/16

Ingrid Majala
Økonomisjef
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Journr.
2016/259-l

Arkivkode Saksbehandler
Ranveig Olaussen

Telefon
992289 44

Deres ref Dato
27.05.20t6

RTVISORS BERE,'TNING 2015. HAVøYSUND HAVNEVSSEN MÅ,SøY KT

Vedlagt oversendes revisors beretning 2015. Beretningen skal vedlegges sakspapirene når

regnskapssaken behandlss av kommunestyret.

Regnskapssaken vil bli tatt opp til behandling i kontrollutvâlget på førstkommende møte. 
,.

Utskrift av kontrollutvalgets uttalelse om regnskapssaken, samt kopi av revisors beretning vil av

kontrollutvalgssekretariatet bli oversendt formannskapet umiddelbax etter behandlingen i
kontrollutvalget.

fgvlsor

Vedlegg

Kopi: Måsøy kommune v/formannskapet
Måsøy kommunc v/administrasjonssjefen
Havøysund Havnevesen Måsøy KF v/styret
Havøysund Havnevesen Måsøy KF v/daglig leder

Kontrollutvalget

VET¡K IKS
Telefor 78 44 94 5A

Org.nr. 887 013 322
E-posl: pgsg@vejfi&¿s
Wetl.side: www.vefik.no

Adrcrser:
Alla
l-økkeveien 2

Postbok 1023

9503 Alta

Hnmmerfbst
Havneveie¡ 5

9ó10 Rypefjord

Porsonger
Rådhuset
Postboks 259
9?l I l¡kselv



Vest-Finnmark kommunerevisjon IKS
Oarje-Finnmárkku suohkanreviluvdn¡ SGO

Til
kommunestyret i Måsøy kommune

Kopi:
Kontrollutvalget
Formannskapet
Adm inistrasj onssj efen
Styret i Havøysund Havnevesen MåsøyKF

REVISORS BNNETNING

Utt¡lelse om særregnsk*Pet

Vi har revidert særregnskapet for Havøysund Har¡nevesen Måsøy KF som viser et netto driftsresultat på

kr 800 720,- aget regnskapsmessig mindreforbruk på kr 542 233,-. Særregnskapet består av balanse per

31" desember 2015, driftsregnskap og investeringsregnskap for regnskapsåret avsluttet per denne

datoen, og en beskrivelse av vesentlige anvendte regnskapsprinsipper og ffidre noteopplysniuger.

Styret og daglig leders ansvarþr særegnskapel

Styret og daglig leder er ansvarlig for å utarbeide sænegnskapet og for at det gir en dekkende

fremstilling i samsvar med lov, forskrift og god kommunal regnskapsskikk i Norge, og for slik intern

kontroll som styret og daglig leder finner nødvendig for å muliggjøre uørbeidelsen av et sænegnskâp

som ikke inneholder vesontlig feilinformasjon, verken som følge av misligheier eller feil.

Revísors oppgavër og Plikter

Vår oppgave er â g¡uttrykk for en mening om dette sænegrrskapet på bakgnrnn av vâr revisjon. Vi har

gjennomfø* revisjonen i sarnsvar med lov, fcrskriû og gocl kommunal revisjonsskikk i Nolge, herunder

fntemational Standards on Auditing. Revisjonsstandardene krever at vi etterlsver etiske krav og

planlegger og gjennomfører revisjonen for å oppnå betryggende sikkerhet for at særregnskapet ikke

inneholder vesentlig feilinformasjon'

En revisjon innebærer utfsrelse av handlinger for å innhente revisjonsbevis for beløpene og

opplysningene i særregnskapet. De valgte handlingene avhenger av revisors skjønn, herunder

vuideringen av risikoene for at særregnskapet inneholder vesentlig feilinformasjon, enten det skyldes

misligheter eller feil. Ved en slik ¡isikovurdering tar revisor hensyn til den inteme kontrollen som êr

relevant for foretakets utarbeidelse av et særregnskap som gir en dekkende fiemstilling. Fbrmålet er å

utforme revisjonshandlinger som cr hensiktsmessige etter omstðndighetene, man ikke for å gi uttrykk

ûor en mening om effektiviteten av foretakets interne kont¡'oll. En revisjon omfatter også en vurelering

ay om de anvendte regnskapsprinsippene er hensiktsmessige og om regrskapsestimatene utarbeidet av

ledelsen er rimelige, samt en vurdering av deir samlede presentasjonen av særregrrskapet.

Etter vår oppfatning er innhentet revisjonsbevis tilstrekkelig og hensiktsmessig som grunnlag for vår

konklusjon.

Konklusjon

Etter vår mening er særregnskapet avgitt i samsvar med lov og forskri&er og gir i det alt vesentlige en

dekkende fremstilling av den finansielle stillingen til Havøysund HavnEvesen Måsøy KF per 31.

desember ?015, og av resultatet for regnskapsåret som ble avsluttet per denne datoen i samsvar med



Uttalelser om øvrige forhold

Ko nkl usj o n o m s ærbudsj e tt

Basefi på vår revisjon av sæmegnskapet som beskrevet ovenfor, m€ner vi at de disposisjoner som ligger
til grunn for særregnskapet i clet alt vesentlige er i samsvar med budsjettvecltak, og at budsjettbeløpene i
sænegnskapet stemmer med r egulert sær'buclsjett.

Ko n lclu sj o n me cl .fo r b e ho I d o m år s b e r e t n i n ge n

Årsberetningen tilfiedsstiller ikke alle krav som stilles i kommunelovens $ 48 ru'. 5

BaseÍ på vår tevisjon av sænegnskapet som beskrcvet ovenfor merl rmntak, menel'vi, med unntak av

opplysningene om årsberetningen omtalt i avsnittet over, at opplysningene i årsbeletningen om

sænegnskapet er konsistente mecl sænegnskapet og er i samsvar mecl lov og forslciften

Konklus.ion om registrering og dokunrcntas.ion

Basert pä vâr revisjon av sænegnskapet som beskrcvet ovenfor; og kontrollhancllinger vi har funnet
nødvendig i henholcl til intemasjonal standarcl for attestasjonsopprlrag (ISAE)3000

<Attestasjonsoppdrag som ikke er revisjon eller forenklet revisorkontroll av historisk finansiell
informasjon)), mener vi at leclelsen har oppfylt sin plikt til å sørge for ordentlig og oversiktlig

registrering og dokumentasjon av foretakets rcgnskapsopplysninger i samsvar med lov og god

bokføringsskikk i Norge.

Alta,27.mai2016

!

i'rr.z¿( 1r,,,,
Ranveig Qlaussen-)
oppdragsansval'l lg levlsor'
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ÅRsvTnT,DING 2OI5 . HAVØYSUND HAVNEVESEN

Saksbehandler:
Arkivsaksnr.:

Ingrid Majala
r61332

Arkiv: 004 P0

Saksnr.:

201t6

Utvalg
Formannskapet
Kommunestyret

Møtedato

t6.06.2016

Rådmannens innstillins:
Måsøy kommunestyre godkjenner årsmeldingen til Havøysund Havnevesen Måsøy KF for
2015.

Dokumenter:
1. fusmelding 2015
2. Revisjonsberetning
3. Kontrollutvalgets uttalelse av 10. juni 2016

4. Rådmannens utredning og innstilling

Innledning:
Ärsmeldingen til Havøysund Havnevesen Måsøy KF for 2015 ble behandlet i Havnestyret den

16. februar 2016 ogoversendt VEFIK IKS (kommunerevisjon) den29. februar 2016. På grunn

av at årsregnskapet var sendt til kommunerevisjonen etter fristen 15. februar tok det litt tid for
revisjon å revidere regnskapet til Havøysund Havnevesen Måsøy KF.

Kontrollutvalget måtte ha et ekstra møte 10. juni 2016 for å kunne behandle årsmeldingen
2015 for Havøysund Havnevesen Måsøy KF.

Saksutredning:

WKTIGE HENDELSER
. Ny katodisk beskyttelse på betong pir, kostnad k 409 000,-.
o Fjerning av etterlatte vrak innenfor havnedistriktet vil päføre Havøysund Havnevesen

Måsøy KF store kostnader, kr 792 380,-
. Oppgradering av lysanlegg i havnedistriktet, kostnad kr 239 420,-

FRAMTID I G E U T FONNru NGER I NNEN FO R IIAUNE DIS Tru KT E T
o Starter opp arbeidet med å utbedre fenderverk på samtlige trekaier i Havøysund
o Total renovering av lysanlegg på betongpir, kostnad ca. kr 100 000,-
o Skjerming av flytebryggeanlegg pâlngøy, kostnad ca kr 557 000,-

Under forutsetning av tilskudd over post 60 til utbedring av infrastruktur i fiskerihavner.
o Utvide kapasiteten på liggeplasser for alle fartøysgrupper.
o Utskifting av gammel flytebrygge i Havøysund, samtidig som en legger ut en ny

fl¡ebrygge for å øke kapasiteten på liggeplasser, kostnad ca. kr 1,2 mill.
Under forutsetning av tilskudd via post 60 til utbedring av infrastruktur for fiskerihavner
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Ä.rsmeldingen for Havøysund Havnevesen Måsøy KF ble sendt inn innen fristen den 3l. mars

året etter regnskapsåret.

I årsmeldingen for 2015 har Havøysund Havnevesen Måsøy KF ffitt bemerkning om at den

ikke tilfredsstiller alle kravene i kommunelovens $ 48, nr. 5.

$ 48. Årsregnskøpet og årsberetníngen.

5. I årsberetningen skal det gis opplysninger om forhold som er viktige for å bedømme

kommunens eller frlkeskommunens økonomiske stilling og resultatet av virksomheten, som
ikke fremgår av årsregnskapet, samt om andre forhold av vesentlig betydning for kommunen
eller frlkeskommunen. Det skal også redegføres for tiltak som er iverksatt og tiltak som
planlegges iverksatt for å sikre betryggende kontroll og en høy etisk standard i virksomheten.
Det skal redegjøres for den faktiske tilstanden når det gjelder likestilling i fulkeskommunen
eller kommunen. Det skal også redegjøres for tiltak som er iverksatt, og tiltak som planlegges
iverksatt for å fremme likestilling og for å hindre forskjellsbehandling i strid med
likestillingsloven, samt for å fremme formålet i diskrimineringsloven om etnisitet,
diskriminerings- og tilgjengelighetsloven og diskrimineringsloven om seksuell orientering.

Styret vil ta dette med i rutinene for utarbeidelse av årsmelding, og skal være gjort rede for i
neste årsberetning.

Etatssiefens/rådmannens vurdering logså personal- og økonomiske konsekvenser):

Vedlegg:

1. Årsmelding2}ll
2. Revisjonsberetning
3. Kontrollutvalgets uttalelse av 10. juni 2016

Havøysund, den 9. juni 2016

Lill Torbjørg Leirbakken
Rådmann

Ingrid Majala
Økonomisjef
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ÅnsnncNSKAP 2015 - MÅSØY INDUSTRIEIENDOM KF

Saksbehandler
Arkivsaksnr.:

Ingrid Majala
16l13t

Arkiv:210

Saksnr.:
46n6
2II16

Utvalg
Formannskapet
Kommunestyret

Møtedato
07.06.20t6
16.06.20t6

Formannskapets innstilling:
Kommunestyret viser til det framlagte årsregnskapet for 2015 med et regnskapsmessig
mindreforbruk (overskudd) på k;r 289 332,87 i driftsregnskapet og ingen føringer i
inve steringsre gnskapet.

Regnskapet fastsettes som Måsøy Industrieiendom KF sitt årsregnskap for 2015

Regnskapsmessig mindreforbruk (overskudd) i driftsregnskapet på kr avsettes slik:
- Avtalt overskudd til leietaker av klippfisktørkeriet på kr 32 000,-

Dispo si sj onsfond balansekontonummer 2 5 6. 5 0. 0 0 0

- Omstridt krav til leietaker av klippfisktørkeriet fra20l3 og20l4kr 234 272,90
Disposisjonsfond balansekontonummer 256.50.000

- Ekstra overskudd til leietaker av hygronorbygget päl<r 23 059,97
Dispo si sj onsfond balansekontonummer 25 6.5 0 .002

Behandling/vedtak i Formannskapet den 07.06.2016 sak 46116

Behandling:

Vedtak:
Kommunestyret viser til det framlagte årsregnskapet for 2015 med et regnskapsmessig
mindreforbruk (overskudd) på kr 289 332,87 i driftsregnskapet og ingen føringer i
investeringsregnskapet.

Regnskapet fastsettes som Måsøy Industrieiendom KF sitt årsregnskap for 2015.

Regnskapsmessig mindreforbruk (overskudd) i driftsregnskapet på kr avsettes slik:
- Avtalt overskudd til leietaker av klippfisktørkeriet på kr 32 000,-

Dispo sisj onsfond balansekontonummer 2 5 6. 5 0. 00 0

- Omstridt krav til leietaker av klippfisktørkeriet fra20l3 og20l4kr 234 272,90
Di spo si sj onsfond balansekontonummer 2 5 6. 5 0. 000

- Ekstra overskudd til leietaker av hygronorbygget päl<r 23 059,97
D ispo si sj onsfond balansekontonummer 25 6.5 0 .002

Enst. vedtatt
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Dokumenter:

I . Årsregnskap 2015
2. Revisjonsberetning
3. Kontrollutvalgets uttalelse av 27. apÅ12016
4. Rådmannens utredning og innstilling
5. Formannskapets vedtak av 07.06.16, sak 46116

Innledning:

Ärsregnskapet20l5 viser et regnskapsmessig mindreforbruk (overskudd) på kr 289 332,87 i
drift sregnskapet og ingen føringer i investeringsregnskapet.

,Ârsregnskapet2}ll for Måsøy Industrieiendom KF ble styrebehandlet den22.januar 2016 og
oversendt VEFIK IKS (kommunerevisjonen) den 22. januar 2016. Kontrollutvalget behandlet
årsregnskapet2015 for Måsøy Industrieiendom KF i sitt møte 27. april2016.

Saksutredning:

Ä,rsregnskapet2}Il viser et regnskapsmessig mindreforbruk (overskudd) på kr 289 332,87 i
drift sregnskapet og ingen føringer i investeringsregnskapet.

INVE S TE RI NG S B UD S JE TTE T
Investeringsregnskapet kan oppsummeres slik

Økonomisk oversikt

Måsøy Industrieiendom KF har ikke hatt noen investeringsprosjekter i2015

DRIFTSREGNSKAPET
Driftsregnskapets regnskapsmessige resultat framkommer slik:

Økonomisk oversikt drift

Sum inntekter 21 337,40

Sum utgifter 21337,40
Finansierinssbehov 21337,40
Sum finansiering 21 337,40

Udekket/udisponert

Regnskap 2014Regnskap 2015 Buds(end) 2015

Sum driftsinntekter 2963 84r,40 279t 669,00 2 800 766,38

Sum driftsutgifter 2168 056,75 2 tl7 426,00 I 244 093,72

Brutto driftsresultat 795 784,65 674 243,00 I 556 672,66

Resultat eksterne finanstransaksioner -2 263 494,00 -2 409 819,00 -2 391 143,00

Motpost avskrivninger 686 466,22 665 000,00 686 039,48

Netto driftsresultat -781243,13 -1 070 576,00 -148 430,86

Sum bruk av avsetninger 1t35 t22,27 I t35 122,27 126 234,59

Sum avsetninger 64 546,27 64 546,27

Regnskapsmessiq mer/mindreforb. 289 332,87 -22196,27

Regnskap 2015 Buds(end) 2015 Regnskap 2014

Driftsinntekter:
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Driftsinntektene til Måsøy Industrieiendom KF består utelukkende av leieinntekter. Denne
posten utgSør 2,96 mill. i2015, noe som gir en økning i leieinntektene på 0,16 mill.
sammenlignet med 2014.I denne økningen ligger det omstridte kravet fra20l3 og20I4 päl<r

234 272,90. Dersom vi trekker denne posten ut av leieinntektene er det en reduksjon i
leieinntektene på kr 0,07 mill.

Driftsutgifter:
Driftsutgifter består av utgifter til administrasjonen samt avskrivninger. Avskrivninger utgSør

kr 0,68. Driftsutgiftene har økt med vel kr 0,92 mill. sammenlignet med 20I4.I denne

økningen ligger også doms utbetalingen som foretaket ble dømt til å betale ene leietakeren

tilbake.

Resultat eksterne finanstransaksj oner:
Resultat eksterne finanstransaksjoner (netto finansutgifter) inneholder renteinntekter på

bankinnskudd, og renter og avdrag på lan. Renter og avdrag er til sammen på kr 2,27 mill. for
foretaket. Her er en netto reduksjon på kr 0,13 mill. fra 2014.

Motpost avskrivninger:
Avskrivninger er i det kommunale regnskapet en kostnad som ikke har resultateffekt.
Avskrivningene framkoÍrmer under driftsutgifter, og legges til igjen under Motpost
avskrivninger. Avskrivningene for 2015 utgsør kr 686 446,22.

Netto driftsresultat
Netto driftsresultat er result atet før bruk og avsetninger av fondsmidler. For selskapet er netto

driftsresultat negativ kr 0,78 mill.. Det er anbefalt å ha et netto driftresultat i prosent av

driftsinntekter på mellom 3 og 5 yo.Etnegativt resultat fører derfor til et negativt netto

driftsresultat i prosent av driftsinntektene pä26,36 Yo.

Interne finanstransaksj oner
Bruk av avsetninger: Det er brukt av disposisjonsfond for regnskapsmessig å dekke doms

utbetalingen til ene leietakeren på kr 1,1 mill.
Avsetninger: Det avtalte overskuddet til ene leietakeren er avsatt til disposisjonsfond og dekt
tidligere ars regnskapsmessige merforbruk (underskudd) på til sammen kr 64 546,27.

NETTO DIRFTSRESULTAT I AV ST IM D R I FTSINNTE KTE R

Netto driftsresultat 840 952 308 108 -82 419 7 235 -148 431 -78r 243,

Sum driftsinntekter 2 800 077 2 804 672 2 608 973 2 810 050 2 800 766 2 963 841

Netto drift i 7o av sum
driftsinnt. 30 o/o 10,98 o/o '3016 o 0126 Vo '5130 "/o -26,36 V"

201 520ll 2012 2013 20142010

Netto drift i o/o av sum driftsinntekterbør være minimum3 o/o, aller helst over 5 Yo for å være i
stand til å opparbeide seg reserver. Disse reservene g¡ør lr4äsøy Industrieiendom KF i stand til
ämøte svikt i inntekter og uforutsette økninger på utgiftssiden. Vi ser av tabellen at foretaket
helt fram til og med 20ll har levert godt over anbefalt nivå. I 2015 ser vi en kraftig nedgang

sammenlignet med tidligere år. Dette resultatet kommer av doms utbetalingen til ene

leietakeren.
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ENDRING I ARB EIDSKAPITALEN
Arbeidskapital er den mengden av omløpsmidler som er finansiert med langsiktig kapital. Når
den beregnes så ser man på differansen mellom omløpsmidler (penger i banken og kortsiktige
fordringer) og kortsiktig gield i balansen. Det er viktig at man har tilstrekkelig med
arbeidskapital for å klare å betale sine forpliktelser etter hvert som de forfaller, da

innbetalinger og utbetalinger ikke kommer til samme tid. Det er viktig å følge med
utviklingen av arbeidskapitalen.

Vi ser av tabellen at arbeidskapitalen i foretaket i2015 var päkr 0,6 mill.

Endringene fta2014 er negativ på kr 0,78 mill., dvs, at foretaket har kraftig forverret sin
arbeidskapital i løpet av regnskapsaret 2015. Arbeidskapitalen er å vurderes som et kritisk
nivå, da foretaket har problemer med å dekke sine løpende forpliktelser. Foretaket er nå

avhengig av at utestående krav blir innbetalt for å kunne betjene sine forpliktelser etter hvert
som de forfaller.

Foretaket er allerede i en likviditetskrise da de må låne midler av kommunen for å dekke de

løpende forpliktelsene sine. Per 31.12.15 utgjorde dette kr 1,5 mill. Det er en pågående sak i
rettssystemet for å løse konflikten med den ene leietakeren til foretaket.

G.TELDSUTWKLING
siden 2010 ser slik ut:

Det er ikke tatt opp nye låneopptak i2015.

Etatssiefens/rådmannens vurdering logså personal- og økonomiske konsekvenser):

Driften av foretaket tar store deler av Måsøy kommune sine likvide ressursser. Måsøy
kommune har selv store forpliktelser å holde, og derfor vil disse likviditetslånene kunne skape
problemer for kommunen.

Vedlegg:

l. ,Å.rsregnskap 2015
2. Revisjonsberetning
3. Kontrollutvalgets uttalelse av 27. april20t6

Sum omløpsmidler I 646 1 830 3 155 1704 1726 2441
- Sum kortsiktie gield 33t 207 s32 337 329 I 826
: 4¡þeidslç¿pital 1315 I 623 2623 t367 t 397 615

Endrine i arbeidskapital 1 009 308 1000 -1256 30 -781

(Tall i hele tusen) 201lil 20r I 2$14 201 52t t2 2013

Langsiktig låneeield pr. 1.1 20 380 27 987 26369 26751 25 080 23 552

- Betalte avdras 1 393 I 618 I 618 | 671 1 729 t 734

+ Nye låneopptak 9 000 0 2000 200

= Lanssiktie låneeield pr.31.12 27 987 26369 26751 25 080 23 551 21817

2010 20tt 2llt2 20lJ 2lll4 2015
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Havøysund, den 10. mai2016

Sak 21116

Ingrid Majala
Økonomisjef

Ann Jorunn Stock
Fung. rådmann
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Arkivkode Saksbehandler
Ranveig Olaussen

Telefon
9S 22 89 44

Deres ref Dato
19.04,2016

REVISORS BARBTNTNG 2015 - *TÅSøV INDUSTRIEIENDOM KF

Vedlagt oversendes revisors beretning 2015. Beretningen skal vedlegges sakspapirene når

regnskapssaken behandles av kommunestyret.

Regnskapssaken vil bli tatt opp til behandling i kontrollutvalget på førstkonrmende møte.

Utskrift av kontrollutvalgets uttalelse om regnskapssaken, samt kopi av revisors beretning vil av

kontrollutvalgssekretariatet bli oversendt formannskapet umiddelbart etter behandlingen i
konhollutvalget.

j
t .s Â,'} l"r¡..*( )V,L^ >*ç,
Ranveig Çlaussen
oppdragsánsvarlig revi sor

Kopi: lvf åsøy kommune v/formannskapet
Måsøy kommune v/administrasjonssjefen
Måsøy Industrieiendom KF vlstyret
Måsøy Industrieiendom KF v/daglig leder
Kontrollutvalget

Vedlegg

VEFIK IKS
Telefon 78 44 94 59
Ory.nr. 887 0 l3 3?2
E"¡xrst: nostlðvefik.no
Wcbside: www,vefik.no

Adresscr:
Alte
Løkkevcien 2
Postbóks ¡021
9503 Alta

H¡¡mmerfbst
Havneveien J
9ó10 Rypetjo¡d

PorsângÈr
Rådhuset
Postboks 259
9?l I l¡ksclv



k Vest-Finnmark kommunerevisjcn IKS
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Tit
Kommunestyret i Måsøy kommune

Kopi : Kontrol lutvalget
Formannskapet
Admin i strasj on ssj efen
Styret i Måsøy lndustrieiendom KF

R.EVTSORS BARSTNING

U tta I e I s e om sæ rrega s lrapet

Vi har reddert særregnskapet for Måsøy Industrieiendom KF som viser ef negativt netlo driftsresultat
på kr 781 243,13, og et regnskapsmessig mindreforbruk på kr 289332,87. Sænegnskapet består av

balanse per 31. desember 2015, driftsregnskap, og økonomiske oversikter for regnskapsåret avsluttet
per denne datoen, og en beskrivelse av væentlige anvendte regnskapsprinsipper og andre

noteopplysninger.

Styrel og daglig leders ansvarþr særregnskapet

Styret og daglig leder er ansvarlig for â uta¡beide særregnskapet og for at det gir en dekkende

fremstilling i samsvar med lov, forskift og god kommunal regnskapsskikk i Norye, og fbr slik interr

kontroll som styret og daglig leder finner nødvendig for å muliggjøre utarbsidelsen av et særregnskap

som ikke inncholder vesentlig feilinformasjon, verken som følge av misligheter eller feil.

Revisars appgavel og plikter

Vår oppgave er å gi uttrykk for en mening om dette særregnskapet på bakgrunn av vår revisjon. Vi har

gjennomført revisjonen i samsvar med lov, fonkrill og god kommunal revisjonsskikk i Norgg herunder

Internatianal Standards on Auditing. Revisjonsstandardene k¡ever at vi ettÕrlev€r etiske krav og

planlegger og giennomfører revisjonen for å oppnå betryggende sikkerhet for at særregnskapet ikke

inneholder vesentlig feilinformasjon.

Iin revisjon innebærer ulførelse av handlinger for å innhenæ revisjonsbevis for beløpene og

opplysningene i særregnskapet. De valgte handlingene avhenger av revisors s$ønn, herunder

wrderingen av risikoene for at særegnskapet inneholeler vesentlig feilinlbrmasjon, enteû det skyldes

misligheter eller feil. Ved en slik risikowrdering lar revisor hensyn til den interne kontrollen sorn er

relevant fur foretakets utarbeidelse av et særregnskap som gir en dekkende fremstilling. Formålet er å

utforme revisjonshandlinger som er hensiktsmessige etter omstendighetene, men ikke for å gi uttrykk

for en mening om effektiviteten av fioretakets interne kontroll. En revisjon omfatter også en vurdering

âv om de anvendte regnskapsprinsippene er hensiktsmessige og om regnskapsestimâtðne utarbeidet av

ledelsen er rimelþ, såmt on vurdering av den samlede presçntasjoüen av særregnskapet.

Etter vår oppfatning er innhentet revisjonsbevis tilstrekkelig og hensiktsmessig som grunnlag for vår

konklusjon.

Konklusjon

Etter vår mening er særregnskapet avgitt i samsvar meel lov og forskrìÍÌer og gir i det alt vesentlige en

dekkende fremstilling av den finansielle stillingen til Måsøy Industrieiendom KF per 31. desember

2015, og av resultatet for regnskapsåret som ble avsluttet per denne datoen i samsvar med lov, forskrift

og god kommunal regnskapsskikk i Norge.



Presisering

Det vises til note 14 og 15, der det er opplyst at foretaket har en tvistesak med en av lcietåkerne.

Utfallet av sakcn kan ennå ikke fastslås, Dette forholdet har ingen betydning for vår konklusjon om
regrrskapet.

Uttrlel¡er om øvrige forhold

Ko n klusj o n om s ær budsj e t t

Basert pâ vår revisjon av sænegnskapet som beskrevet ovenfoq mener vi at de disposisjoner som ligger
til gnrnn for særregnskapet i det alt vesentlige er i samsvar med budsjettvedtak, og at budsjettbeløpene i
særregnskapet stemmef med regulert særbudsjett.

Konklusjon om þrbe hald om årsberetníngen

Årsberetningen tilfredsstiller ikke alle krav til kommunelovens g 48 nr 5.

Basert på vår revisjon av $ænegnskapet som beskrevet ovenfor, mensr vi at opplysningene i
årsberetningen om sænegnskapet er konsistente med særegnskapet og er i samsvar med lov og
forskrifter.

KonWusjon om regislrering og dokamenlasjon

Baseft på vår revisjon av særregnskapet som beskrevet ovenfôr, og kontrollhandlinger vi har funnet

nødvendig i henhold til internasjonal standard for attestasjonsoppdrag (ISAE)3000
<<,Attestasjonsoppdrag som ikke er revisjon ellsr forenklet revisorkontroll av historisk finansiell
informasjom, mensr vi at lEdElsen har cpp$lt sin plikt til å sørge for ordentlig og oversiktlig
registrering og dokumentasjon av foretakets regnskapsopplysninger i samsvar med lov og god

bokføringsskikk i Norge.

AIta, 19. april2016

'\.¿¡ x,. r¡ Õ. \¿rr.r :¡,-,
Ranveig O\aussen

oppdragsadsvarlig revisor
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Kontrollutvalgets uttalelse om Måsøy Industrieiendom KFns sæmegnskap og årsberetning
for 2015

Kontrollutvalget har i møe den27. april2016 behandlet Måsøy lndustrieiendom K-Fos

særregnskap for 2015. Grunnlaget for behandlingen har vært det avlagte særregnskapet og
fusberetning, og revisors beretning av 19. april 2016.

Konüollutvalget har merket seg at Måsøy Industrieiendom KF's særregnskap for 2015 viser et
negativt netto driftsresultat på kr 781 243,13 og et regnskapsmessig mindreforbruk på

kr 289 332,87.

Kontrollutvalget har i tillegg merket seg at:

Revisors beretning er en beretning med awik fra normalberetning, som følge av forbehold
for at årsberetning ikke fullt ut tilfredsstiller krav som stilles i kommunelovens $ 48 nr. 5.

Ut fra ovennevnte og revisors beretning av | 9. april 2016 har kontrollutvalget ikke merknader til
Måsøy Industrieiendom KF's særregnskap og årsberetning for 2015.

den27. april 2016

Konhollutvalgsleder

Kopi: Formannskapet i Måsøy kommune

a
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ÅRsvrnr,DING 2015 - MÅsøY TNDUSTRTEIENDoM

Saksbehandler:
Arkivsaksnr.:

Ingrid Majala
t6lr30

Arkiv:210

Saksnr.:
45116

22116

Utvalg
Formannskapet
Kommunestyret

Møtedato
07.06.2016
16.06.2016

Formannskapets innstilling:
Ko*-.tttestyret godkjenner årsmelding 2015 for Måsøy Industrieiendom KF.

Behandling/vedtak i Formannskapet den 07.06.2016 sak 45116

Behandling:

Vedtak:
Kommunestyret godkjenner årsmelding 2015 for Måsøy Industrieiendom KF.

Enst. vedtatt

Dokumenter:
1. ,A.rsmelding2015
2. Kontrollutvalgets uttalelse av 27. aptil20l6
3. Rådmannens utredning og innstilling
4. Formannskapets vedtak av 07 .06.16, sak 45116

Innledning:

fusmelding2}l| for Måsøy Industrieiendom KF ble styrebehandlet den 22. januar 2016 og

oversendt VEFIK IKS (kommunerevisjonen) den 22. januar 2016. Kontrollutvalget behandlet

arsregnskap et20l5 for Måsøy Industrieiendom KF i sitt møte 27 . april2016.

Saksutredning:

Viktige hendelser/arbeider:
o Foretaket har en uenighet med Leietaker av klippfisktørkeriet om forståelsen av

utgiftsdekningen i leieavtalen. Dom falt i saken i Hammerfest tingrett i februar 2015.

o I etterkantav dommen har Hermann Export AS ikke akseptert betingelsene i dommen, og

foretaket er i gang med rettslige skrifi for å kreve inn det man mener man har utestående

hos Hermann Export AS.
o Foretaket har leid inn advokat Espen Rønn¡ng for å bistå seg i konflikten med Hermann

Export AS.
o Lill Torbjørg Leirbakken har vært innleid som økonomisk rådgiver i forberedelsen til

rettsforhandlingene.
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o Styret har bestått av faste fem medlemmer, tre kvinner og to menn.
o Det har ikke vært avhold nyvalg av styret i etterkant av kommunevalget 2015.

Kommunestyret vedtok i desember 2015, at rådmann og foretaket skal utrede fremtidig
organisering av foretaket og dets portefølje. I den forbindelse ble styrets funksjonstid
forlenget.

o Styret har valgt å leie inn daglig leder til foretaket, da det har vært vanskelig å få fristilt
kapasitet fra rådmann.

o Styret har i beretningsaret avholdt 5 styremøter, og behandlef 25 saker.
o Foretaket er underlagt Måsøy kommunes etiske retningslinjer vedtatt i22. oktober 2015

Årsmeldingen for Måsøy Industrieiendom KF ble sendt inn innen fristen den 31. mars året

etter regnskapsåret.
I årsmeldingen for 2015 har Måsøy Industrieiendom KF fått bemerkning om at den ikke
tilfredsstiller alle kravene i kommunelovens $ 48, nr. 5.

$ 48. Årsregnskøpet og årsberetníngen.

5. I årsberetningen skal det gis opplysninger om forhold som er viktige for å bedømme

kommunens eller fulkeskommunens økonomiske stilling og resultatet av virksomheten, som

ikke fremgår av årsregnskapet, samt om andre forhold av vesentlig betydning for kommunen
eller fflkeskommunen. Det skal også redegjøres for tiltak som er iverksatt og tiltak som

planlegges iverksatt for å sikre betryggende kontroll og en høy etisk standard i virksomheten.
Det skal redegiøres for den faktiske tilstanden når det gjelder likestilling i frlkeskommunen
eller kommunen. Det skal også redegjøres for tiltak som er iverksatt, og tiltak som planlegges

iverksatt for å fremme likestilling og for å hindre forskjellsbehandling i strid med

likestillingsloven, samt for å fremme formålet i diskrimineringsloven om etnisitet,
diskriminerings- og tilgjengelighetsloven og diskrimineringsloven om seksuell orientering.

Styret vil ta dette med i rutinene for utarbeidelse av arsmelding, og skal være gjort rede for i
neste årsberetning.

Etatssiefens/rådmannens vurdering logså personal- og økonomiske konsekvenser):

Vedlegg:

1. Ärsmelding2}Il
2. Kontrollutvalgets uttalelse av 27. april20l6

Havøysund, den 23. mai 2016

Ann Jorunn Stock
Fung. rådmann

Ingrid Majala
Økonomisjef

Side 19 av 100



Sak 23116

ÅRsnrcNSKAP 2ots - MÅsØY KoMMUNE

Saksbehandler:
Arkivsaksnr.:

Ingrid Majala
r61246

Arkiv:210

Saksnr.: Utvalg
41116 Formannskapet
23116 Kommunestyret

Møtedato
07.06.2016
r6.06.2016

Formannskapets innstilling:
Kommunestyret viser til det framlagte årsregnskapet med en regnskapsmessig balanse i
investeringsregnskapet og et regnskapsmessig merforbruk (overforbruk) i driftsregnskapet på

kr 243 864,80.

Regnskapet fastsettes som Måsøy kommune sitt regnskap for 2015

Udekket del i driftsregnskapet päkr 243 864,80 dekkes ved bruk av disposisjonsfond. Måsøy
kommune har flere disposisjonsfond, og administrasjonen ffir fullmakt til å belaste

underskuddet på flere disposisj onsfondskontier.

Behandling/vedtak i Formannskapet den 07.06.2016 sak 41116

Behandling:

Vedtak:
Kommunestyret viser til det framlagte årsregnskapet med en regnskapsmessig balanse i
investeringsregnskapet og et regnskapsmessig merforbruk (overforbruk) i driftsregnskapet på

kr 243 864,80.

Regnskapet fastsettes som Måsøy kommune sitt regnskap for 2015.

Udekket del i driftsregnskapet pàY,r 243 864,80 dekkes ved bruk av disposisjonsfond. Måsøy
kommune har flere disposisjonsfond, og administrasjonen ffir fullmakt til å belaste

underskuddet på fl ere di spo si sj onsfondskontier.

Enst. Vedtatt

Dokumenter:

1. fusregnskap 2015
2. Revisjonsberetning
3. Kontrollutvalgets uttalelse av 27. april2016
4. Rådmannens utredning og innstilling
5. Formannskapets vedtak av 07.06.16, sak 41116
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Innledning:
Måsøy kommune sitt regnskap for 2015 ble avsluttet den 16. februar 2016 ogoversendt

VEFIK IKS (kommunerevisjonen) den 19. februar 2016. Kontrollutvalget behandlet

årsregnskapet for 2015 for Måsøy kommune i sitt møte den27. april2016.

Saksutredning:

,Å,rsregnskapet20l5 for Måsøy kommune er avlagt med et negativt netto driftsresultat på kr
| 202 593,16 og et regnskapsmessig merforbruk (underskudd) på kr 243 864'80.

I det kommunale regnskapet skiller man mellom driftsregnskapet og investeringsregnskapet.

Netto regnskapsmessig overskudd framkommer ved å summere regnskapsmessig overskudd

fra driftsregnskapet og regnskapsmessig underskudd fra investeringsregnskapet.

INW S TERIN G S RE GNS KAP E T
Investeringsregnskapet kan oppsummeres slik:

Økonomisk oversikt

Måsøy kommune hadde investert på til sammen kr 7,4 mill

Investeringene ble hovedsakelig finansiert ved bruk av lån, men på grunn av overforbruk på

enkelte prosjekter ble resten finansiert med overskuddet fra salg av kommunale boliger.

Dermed fikk ikke kommunen avsatt det fulle overskuddet på ubundne investeringsfond som

budsjettert.

DRIFTSREGNST¿,PET
Driftsregnskapet oppsummeres slik:

Økonomisk oversikt drift

307 025,684 502 1405 80132t,07Sum inntekter
2 62r 17l,5l6 t287007 402335,45Sum utgifter
5 273 547,627 383 538,01 6 s23 807Sum fi nansieringstransaksj oner
7 587 693,458 984 552,39 8 150 367Finansieringsbehov

I 150 367 7 527 826,078 984 552,39Sum finansiering
-59 867,38Udekket/udisponert

2$11kap 2015 tlucls(entt) 2015

134 101 786,20135 557 480142762 425,60Sum driftsinntekter
t4t 339 099136 888 664t44 733 061,60Sum driftsutgifter

-7 237 313-1970 635,97 -1 331 184Brutto driftsresultat
-6 153 099-7 386 886,10 -7 702 000Resultat eksteme finanstr.

7 682000 I 180 6608 154 928,91Motpost avskrivninger
-5 209 752-1 351 184-t 202 593,16Netto driftsresultat

Interne fi nanstransaksj oner
8 730 2983 231261,73 2 665 358Sum bruk av avsetninger

I 3r4 r74 2 927 3732272 533,37Sum avsetninger
593 174-243 864,80Regnskapsm. mer/mindreforbruk

2014ka2015 lìutls(end) 2015
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Driftsinntekter:
Denne posten inneholder både rammeinntekter og skatteinntekter, samt skjønnsmidler og
kvalifiseringsprogrammet. Kommunens inntektssystem er komplisert og det kreves en innsikt
over år for å handtere dette på en god måte. Måsøy kommune budsjetterer etter prognoser fra
KS.

Driftsutgifter:
Driftsutgifter inneholder alle driftsutgifter, inkludert lønns- og sosiale utgifter, kjøp av varer
og tjenester, overføringer og avskrivninger. Avskrivninger har ikke resultateffekt i det
kommunale regnskapet, og har derfor sin motpost hvor beløpet legges til igjen, før netto
driftsresultat beregnes. Lønns- og sosiale utgifter har øktmed 6,42 mill. fra 2014.

Resultat eksterne finanstransaksj oner:
Finansinntekter utg¡ør renteinntekter og utbytte. Denne posten har blitt redusert med kr
381 000 sammenlignet med 2014.

Finansutgifter utg¡ør renter og avdrag på lan. Denne posten har blitt økt med kr 853 000
sammenlignet med 2014.

Motpost avskrivninger:
Avskrivninger beregnes for å synliggjøre den kalkulatoriske kostnaden ved slitasje og elde på
kommunens eiendeler. Avskrivninger er ikke en kostnad som betales og har heller ikke
resultateffekt i det kommunale regnskapet. Avskrivninger kommer derfor som en motpost
hvor kostnaden legges til igjen før netto driftsresultat beregnes. Avskrivningene i
årsregnskapet for 2015 er kr 8,08 mill. som er en reduksjon på kr 26 000 sammenlignet med
20t4.

Interne finanstransaksj oner:
Sum bruk av avsetninger er blitt redusert med kr 5,5 mill. sammenlignet med 2014. Her inngår
bruk av tidligere års regnskapsmessige mindreforbruk på kr 593 000, disposisjonsfond på kr
823 000, og bundne fond på kr 1,8 mill.

Sum avsetninger er redusert med kr 655 000 sammenlignet med 2014. Her inngår kun
avsetning til bundne fond på kr 2,3 mill. Det ble ikke overført til investeringsregnskapet eller
avsatt til disposisjonsfond på grunn av underskuddet i2015.

S TRYKNINGS B E S TE MME LS E NE
Forskrift om årsregnskap og årsberetning (for kommuner og flilkeskommuner) $ 9 angir når
og hvordan strykninger i årsregnskapet skal foregå. Dersom årsregnskapet viser seg å gi et
regnskapsmessig merforbruk (underskudd), så skal dette reduseres gjennom å redusere
budsjetterte overføringer til investeringsregnskapet, budsjetterte avsetninger til fond og
inndekning av tidligere års merforbruk.
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Ov erfør ing fr a drift sr e gns kapet til inv e st eringsr e gns knpet

Egenkapitalinnskudd KLP kr 420 494,00

Av s e tning t il dispo s i sj onsþnd
kr 593 173,85overskuddA AV ars

SUM 1 013 667,85
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I 2015 ble det etter disse

MVA.-KOMP. OG NETTO DRI FTSRESULTAT
tutr,,u-t o-p.o*sjon som tilhører investering ble tidligere inntektsført i driftsregnskapet, for

deretter å utgiftsføres i drift og inntektsføres i investeringsregnskapet når den overføres' Det

nedfører høyerenetto driftsresultat enn det som er reelt. Når netto driftsresultat beregnes, gjør

man det på grunnlag av driftsinntektene.

Regnskaps året20l4 er første året hvor mva.-komp. ikke føres på denne måten. Nå føres det

direkte i investeringsregnskapet.

Dette er en illustrasjon av netto driftsresultat i prosent av driftsinntektene inkl. og ekskl.

mva.-komp. siden 20092

8,OO o/o 
S,gLo/o

6,00%

4,00%

2,00%

0,00%

-2,OO%

-4,OO%

-6,00%

3,56Yo
3,94%

2,95yo
2,36

2,77 o/o -0,84yo

20]-L 2013 20L4
%

-2,L0yo
-3,13%

-3,89Yo

-Netto 
drift% av driftsinnt. 

-Korr. 
for mva'

ENDRING I ARBEIDSKAPITAL
A.U.i¿rf*pitut 

"t 
¿.n mengden av omløpsmidler som er finansiert med langsiktig kapital. Den

beregnes ved å se på differansen mellom omløpsmidler og kortsiktig gield i balansen. Det er

viktig at man har tilstrekkelig med arbeidskapital for å klare å betale alle sine forpliktelser

etter hvert som de forfaller.

Dersom man ikke har tilstrekkelig med arbeidskapital kan man komme inn i en

likviditetskrise, og må sette inn tiltak som f.eks. kassakreditt. Det er av den grunn særlig

viktig äfølgemed på utviklingen i arbeidskapitalen, og endring i arbeidskapital er et viktig

nøkkeltall.

2009
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Sum Omløpsmidler 4t r4l 39 s49 47 769 39 447 35 852 36 029
Sum kortsiktig eield t7 163 21 2r4 29 501 20 439 t6 t74 l8 194

Arbeidskapital 23 978 18 335 18 269 19 008 19 679 t7 835

Endrins av arbeidskapital I ltz -5 643 -1844-66 739 671

Sak 23116

siden 2010:

Alle tall i 1000

Dersom endringen i arbeidskapital fra et år til neste er positiv, betyr det at man har styrket
likviditeten i forhold til året før. Dersom endringen er negativ, betyr det at man har svekket
likviditeten i forhold til året før. Vi ser av tabellen at likviditeten har blitt svekket i
regnskapsåret2015, noe som signaliserer at tilgangen av midler er mindre enn anvendelsen av
midlene. Dette er et forhold som man må følge mer med på for ikke å ende opp i en
likviditetskrise.

GJELDSUTWKLING
Langsiktig gjeld har økt betydelig de siste årene. Det kommer av at Måsøy kommune har
gjennomført store investeringer.

siden 20ll:

I2015 har man betalt avdragpå løpende lån, men også tatt opp nye lan. Alikevel har
kommunen redusert den langsiktige gjelden med kr 3.07 mill. i20I5. Måsøy kommunes
konsernregnskap har en betydelig høyere langsiktig gjeld. I konsernregnskapet inngår alle de
kommunale foretakene samt kommunens pensj onsforpliktelse.

Dette er en illustrasjon av konsernets gieldsutvikling siden 20092

t

20LL 2012 20L3 20L4 2015

r Leasing 262 163 92 59 59

I Kommunalbanken s9 092 90 L44 92 027 90 130 86 896

I Kommunekreditt 1_0 878 9 495 8 165 13 087 L2 OgL

I Husbanken 4 8t7 5 L28 6 787 7 130 I 298

ooo
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2011 2012 2013 2014 20152009 2070

- 
Pe nsjonsforpliktelse r 155 020 168 076 182387 196120 27405r 225556 2r405L

Måsøy kommune 46 650 59 095 75049 104 931 106472 710 407 to7 274

- 
Havnevese net 3 760 8 067 79Æ 67ß 5 878 524o 4 738

2T8I7lndustrieie nsdom 20 380 27 987 26 369 26757 25 080 23 552

-Måsøy 
Sokn 1 333 I24L LtÆ 1 056 963 904 801

-Total 
gjeld for konsernet 227 r44 264 465 292900 335 605 352445 365 659 348 683

Sak 23116

FONDSUTWKLING
Fondsmidler er Måsøy kommune sine sparepenger

Siden 2009 har det vært i fondsmidlene:

Disposisjonsfondet ligger totalt i underkant av l<r 2,6 mill. Under disposisjonsfondet ligger
flere små fond som kommunestyret i sin tid har fordelt. Det er uansett disponible midler som
kommunestyret kan bestemme bruken av.

Bundne driftsfond utgjør kr 5,4 mill. De bundne fondsmidlene er midler kommunen har fått
av staten eller fflkeskommunen til spesifikk formåI, og midlene kan ikke brukes til annet enn

det formålet. Derfor kan ikke kommunestyret disponere disse midlene fritt som
disposisjonsfondsmidlene. I kommunen har vi hatt disse prosjektene som finansieres dels eller
helt av bundne fondsmidler:

Ubundne investeringsfond utgørkr2,3 mill og bundne investeringsfond utg¡ør kr 3,5 mill.
Alle investeringsfond skal kun benyttes i investeringsregnskapet og ikke i driftsregnskapet,

Side 25 av 100

2 571Disposisionsfond 10 011 8204 4 991 2 650 2 650 3 393

6 751 8 458 tt 2r3 4 978 5 436Bundne driftsfond 6 360 I 038

Ubundne invest.fond 3 644 3 494 3 494 3 494 3 039 2209 2 3r2
Bundne invest.fond 1526 r99 199 567 1 033 2 t0t 3 501

Sum fond 2t 540 19 935 t5 436 15 170 t7 936 t2 682 13 818

20$9 2010 zlnl 2012 2013 2lú4 2015

1 1 6 Kompetanseheving ledere l17 Kommunereform
217 Bedre læringsmiliø 219 Vurdering for Læring

223 ltktiv foreldremedvirknine 301 Rusarbeid

302 Kompetanseheving eldreomsorg 321 Hverdagsmestring

322 Lindr ende b ehandling 323 Kv alitetsheving le gevakt

Prosjekter i Màsø¡' kommune, regnskapsaret 2015
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men kommunestyret kan disponere de ubundne investeringsfondene til de

investeringsprosjektene de selv ønsker. Bundne investeringsfond kan kun benyttes til det
investeringsformålet som er bestemt.

Dette er en on av siden 2009:

Den øverste linjen er sum fond. Totalt har fondsmidlene blitt redusert de siste årene, og
grurìnen til økning i2015 skyldes avsetningen av bundne fondsmidler. Den kraftige
nedgangen í2014 skyltes utbetalingen av tre store bundne fond (Vest Finnmark Regionråd,
Næringsfondet og Omstillingsfondet).

Det er viktig å ha et fokus på avsetning til disposisjonsfondet i tiden framover. Måsøy
kommune må ha tilstrekkelig med oppsparte midler for å kunne håndtere evt. utfordringer
framover. Premieawiket er blant annet en slik utfordring og det skal regnskapsføres hvert ar,

og dette har positiv og negativ effekt annethvert år. For kommunen vil det være gunstig å

kunne avsette og bruke av disposisjonsfondet for å dekke svingningene her.

REGNSKAPSRESULTAT 2015 PER SEKTOR
Netto utgifter per sektor fordeler seg slik:

2009 2010 2071 2012 2013 2014 2015

- 
Disposisjonsfond 10 011 8204 4 99r 2 650 2650 3 393 2577

-Bundne 
driftsfond 6 360 8 038 6751 8 458 L7 273 4 978 5 436

- 
Ubundne investeringsf ond 3 644 3 494 3 494 3 494. 3 039 2 209 2 312

-Bundne 
investeringsfond 7 526 199 199 567 1 033 270r 3 501

12 682 13 818

-Sum 
fond 21 540 19 935 75 436 15 170 77 936

ooo:
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r Sentralad ministrasjon en

I Oppvekstsektoren

r Helse- og omsorgssektoren

r Teknisk drift og utbygging

Ser vi nærrnere hver enkelt sektor sitt resultat ser det slik ut:

OPPSUMMERING
Netto driftsresultatbør ifølge KS være over 3 Yo, og aller helst over 5 o/o for å ha mulighet til å
møte svigninger i inntekter og utgifter. Netto driftsresultat er for Måsøy kommune -0,84 o/o,

noe som er en forbedring fra 2014, men det er et godt stykke igjen til et tilfredsstillende nivå.

Langsiktig gjeld bør ikke overstige 50 o/o av driftsinntekter. Den utgjør 75,2 Yo av
driftsinntekter,mot 82%i2014og74%i2013.I2012 forlengetmanløpetidpåenstordel
av gjeldsporteføljen som igjen medfører en lengre nedtalingstakt. Måsøy kommune er særlig

sårbar dersom rentenivået øker vesentlig når andel langsiktig gjeld er så høy.

Vekst i driftsinntekter bør være større enn vekst i driftsutgifter. I2015 hadde vi en vekst på

6,46 yo i driftsinntektene og en vekst på 2,40 Vo i driftsutgiftene. Det vil si at vi ligger godt

innenfor, men driftsinntektene í2014 var unoÍnalt lav. Sammenlignet med 2013 hadde vi en

reduksjon i driftsinntektene på 1,58 %.Vi må fortsette å være litt obs på dette.

Avsetninger til fond bør også være større enn bruken av fond, slik at man bygger seg buffer
for å takle svingninger som kan komme i framtiden. Uten buffere eller sparepenger vil man ha

vanskelig for å takle evt. uforutsette utgifter som kan komme.l2015 var bruken av fond
lavere enn avsetningen til fond, men det var kun avsatt til bundne fond.

I litteraturen omtaler man et krav til holdbar budsjettbalanse som <The Golden Rule> eller <

Den Gylne Regel> på norsk. Den sier at <kommunene kan lånefinansiere investeringer, men

20 905 043,20 r32,80S entraladministrasj onen t5 739 550,00
97,50Oppvekstsektoren 29 r80 874,00 28 440 938,17
93,90Helse- og omsorgssektoren 45 9r2 816,46 43 t2t 854,76

Teknisk drift og utbygging 3 976 200,00 3 525 263,61 88,70

Iluds(end) 2015 Regnskap 2015 (%¡-vis forbruk
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driften må gå i balanse>. Når det er sagt, må man også vite konsekvensen av økt
rentefølsomhet i drift sregnskapet.

Etatssiefens/rådmannens vurdering (også personal- og økonomiske konsekvenser):

Revisjonsberetningen til Måsøy kommune for 2015 er en nonnalberetning, dvs at det ikke
finnes vesentlige feil i årsregnskapet eller arsmeldingen.

Vedlegg:

l. Årsregnskap
2. Revisjonsberetning
3. Kontrollutvalgets uttalelse av 27. april20l6

Havøysund, den 10. mai20l6

Ann Jorunn Stock
Fung. rådmann

Ingrid Majala
Økonomisjef
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driften må gå i balanse>. Når det er sagt, må man også vite konsekvensen av økt
rentefølsomhet i driftsregnskapet.

Etatssiefens/rådmannens vurdering (også personal- og økonomiske konsekvenser):

Revisjonsberetningen til Måsøy kommune for 2015 er en normalberetning, dvs at det ikke
finnes vesentlige feil i årsregnskapet eller årsmeldingen.

Vedlegg:

1. Årsregnskap
2. Revisjonsberetning
3. Kontrollutvalgets uttalelse av 27. april20l6

Havøysund, den 10. mai20l6

Ann Jorunn Stock
Fung. rådmann

Ingrid Majala
Økonomisjef

Side 28 av 100



Vest-Finnmark kommunerevisjon IKS
Oarje-Finnmárkku suohkanreviðuvdna SGO

Måsøy kommune
v/kommunestyret
Torget I
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A¡kivkode Saksbehandler
I Ranveig Olaussen

T'elefon
99 2789 44

Dsres ref Dato
14.04.2016

REVISORS BERETNING 2015. MÅSøY KOMMUNE

Vedlagt oversendes reyisors beretning for 2015. Beretningen skal vedlegges sakspapirene når
regn$kapssakcn behandles av kommunestyret.

Regnskapssaken vil bli tatt opp til behandling i konhollutvalget på førstkommende møte.

Utskrift av ksntrollutvalgets uttalelse om regnskapssaken, samt kopi av revisjonsberetningen vil
av kontrollutvalgssekretariatet bli ovrrsendt formannskapet umiddelbart etter behandlingen i
kontrollutvalget.

Med hilsen

l

revlsor
atë

Kopi: Måsøy kommune vlformannskapot
Måsøy kommune v/administrasjonssjef
Måsøy kommune v/økonomisjef
Kontrollutvalget

Vedlegg

VEFIK IKS
Telefon 78 44 94 50

Org.nr. 887 013 322
E-post: po$tú')vet¡k.¡tql

Webside: www.vefik.no

Adreccer:
Alta
Løkkeveien 2
Postboks 1023

9503 Alta

Harnnrerfì¡t Forsanger
Havneveien 5 Rûdhuset
9610 Rypefiod Pûslboks 259

9?l I t¿kselv



k Vest-Finnmark kommunerevisjon IKS
Oarje-Finnmárkku suohkanrevÍðuvdna SGO

Til kommunestyret i Måsøy kr¡mmune Kopi:
Konrollutvalget
Formannskapet
Administrasjonssjefen

REYISORS BERBTNING

Uttalelse om årsregnskapet

Vi har revidert årsregnskapet fcr Måsøy kommune som viser l<r 95 749 234,94 til fordeling drift og el
regnskapsmessig merforbruk pâkr 243 864,80. Ånregnskape består av balanse per 31. desember 2015,

driftsregnskap, investeringsregnskap og økonomiske oversikter for regnskapsåret avsluttet per denne
datoen, og en beskrivelse av vesentlige anvendte regnskapsprinsipper og andre noteopplysninger.

Aelm în is t ras.i ons sj efe ns ønsvar þ r års regns kapet

Administrasjonssjefen er ansvarlig far å utarbeide fusregnskapet og for at dçt gir en dekkende
fremstilling i samsvar med lou forskrift og god kommunal regnskapsskikk i Norge, og for slik intem
kontroll som adrninistrasjonssjefen finner nødvendig for â muliggiøre ularbeidelsen av et årsregnskap
som ikke in¡eholder vesentlig feilinformasjon, verken som følge av misligheter eller feil.

Revìsors oppgaver og plikler

Vår oppgave er å gi uttrykk for en mening om dette årsregnskapet på bakgrunn av vfu revisjon. Vi har
gjennomført revisjonen i samsvar med lov, forskift og god kommunal revisjonsskikk i Norge, herunder

I¡temational Standa¡ds on Auditing. Revisjonsstandardene krever at vi etterlever etiske krav og
planlegger og gjennomfører revisjonen fc)r å oppnå betryggende sikkerhet for at årsregnskapet ikke
inneholder vesentlig feilinformasjon.

En revisjon i¡rnebærer utførelse av handlinger for å innhente revisjeinsbevis for beløpene og
opplysningene i årsregn$kapet. De valgte handlingene avhenger av revisors skjønn, herunder
vurderingen av risikoene for at årsregnskapet inneholder vesentlig feilinformasjon, enten det sþldes
misligheter eller feil. Ved en slik risikowrdering tar revisor hensyn til den interne kontrollen sÕm er
relevant for kommunens utarbeidelse av et årsregnskap som gir en elekkende fi'emstilling. Formålet er å

utforme revisjonshandlinger som er hensiktsmessige etter omstendighetene, men ikke fbr å gi uttrykk
for en mening om effektivitetsri av kommunens interne kontroll. En revisjon omfatter også en vurdering
av om de anvendte regnskapsprinsippene er hensiktsmessige og om regnskapsestimatene utarbeidet av
ledelsen er rimelige, samt en vurdering av den samlede presentasjonen av årsregnskapet.

Etter vår oppfatning er innhentet revisjansbevis tilstrekkelig og hensiktsmessig som grunnlag for vår
konklusjon.

Konklusjon

Etter vår mening er årsregnskapet avgitt i samsvar ned lov og forskriÍÌer og gir i det alt vesentlige en

dekkende fremstilling av den finansielle stillingen til Måsøy kommune per 31. desember 2015, og av
resultatcl for regnskapsåret som ble avsluttet per denne datoen i samsvar med lov, forskrift og god

kommunal regnskapsskikk i Ncrge.



¡

Uttalelser om øvrige forhold

Konkl usj on ont budsj ett

BaseÍ på vår revisjon av årsregnskapet som beskrevet ovenfor, mener vi at de disposisjoner som ligger
til grunn for rrgnskapet i clet alt vesentlige er i samsvar med budsjettvedtak, og at budsjettbeløpene i
årsregnskapet stentmer mecl rcgulefi budsjett

Konkl usj on om årsberetningen

Baseft på vår' rcvisjon av årsrcgnskapet som beskl'evet ovenfoq mener vi at opplysningene i
årsberetningen oln årsregnskapet er konsistente med årsregnskapet og er i samsval med lov og
forskrifter.

Konklus.ion onr registrering og dokumentasj on

Basert pâ vär rcvisjon av årsregnskâpet som beskrevet ovenfor, og kontrollhandlinger vi har funnet
nødvendig i henhold til internasjonal standard for attestasjonsoppdrag (ISAE) 3000
<Attestasjonsopptlrag som ikke er revisjon eller forenklet revisorkontroll av historisk finansiell
informasjon)), mener vi at leclelsen har oppfylt sin plikt til â sørge for ordentlig og oversiktlig
registrering og dokumentasjon av kommunens regnskapsopplysninger i samsvar med lov og gocl
bokføringsskikk i Norge.

Alta, 14. april2016

!rt " \,. r

Ranveig qÍ,*lr,ì'"'
oppdragsansvarlig rcvisor
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Kontrollutvaþets uttalelse om Måsøy kommunes årsregnskap og årsmelding
for 2015

Kontrollutvalget har i møe 27. apnl20l6 behandlet Måsøy kommunes fusregnskap og årsmelding
for 2015.

Grunnlaget for behandlingen har vært det avlagte årsregnskapet, rådmannens årsmelding,
revisjonsberetningen av 14. april 2016.

Kontrollutvalget h¿r merket seg at Måsøy kommunes regnskap for 2015 viser
lç 95 749 234,94,- til fordeling drift, og et regnskapsmessig merforbruk på kr 243 864,80
Investeringsregnskapet er avsluttet i balanse.

Konfollutvalget har for øvrig merket seg at revisors beretning er en norrnalberetning.

Ut over ovemevnte og revisjonsberotningen av 14. april2A16 har ikke kontrollutvalget merknader
til kommunens årsregnskap og fusmelding for 2015,

den27. april 2016

Arvid Mathisen
kontrollutvalgsleder

Kopi: Formannskapet i Måsøy kommune
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Saksbehandler:
Arkivsaksnr.:

Ingrid Majala
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Arkiv:004

Saksnr.:
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Utvalg
Formannskapet
Kommunestyret

Møtedato
07.06.2016
t6.06.2016

Formannskapets innstilling:
K"--"""rtyr.t godkjenner årsmeldingen 2015 for Måsøy kommune

Behandlinglvedtak i tr'ormannskapet den 07.06.2016 sak 40116

Behandling:

Vedtak:
Kommunestyret godkjenner årsmeldingen 2015 for Måsøy kommune'

Enst. vedtatt

Dokumenter:
l. Årsmelding 2015

2. Kontrollutvalgets uttalelse av 27. april20l6
3. Rådmannens utredning og innstilling
4. Formannskapets vedtak av 07.06.16' sak 40/16

Innledning:

Arsmeldin 92015 for Måsøy kommune ble oversendt VEFIK IKS (kommunerevisjonen) den

19. februar 2016.Kontrollutvalget behandlet arsmeldingen for 2015 for Måsøy kommune i sitt

møte den 27. april20l6.

Saksutredning:

Kommunelovens $ 48 nr. 5 sier at det i årsberetningen skal redegiøres for alle forhold som er

viktige for å bedømme kommunens økonomiske stilling som ikke framkommer i regnskapet,

samt andre forhold av vesentlig betydning. Ä,rsberetningen skal avgis uten ugrunnet opphold'

men ikke senere enn 31. mars året etter regnskapsåret, jf. Forskrift for årsregnskap og

årsberetning (for kommuner og frlkeskommuner) $ 10'

Årsberetningen ble sendt inn innen fristen den 31. mars året etter regnskapsåret.

Revisjonsberetningen til Måsøy kommune for 2015 er en noÍïnalberetning' dvs at det ikke

tinnes vesentlige fèil i arsregnskapet eller årsmeldingen. Vi har klart å lukke bemerkningen fra

2014 medå vedta etiske retningslinjer til kommunen'
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Etatssiefens/rådmannens vurdering (også personal- og økonomiske konsekvenser)

Vedlegg:

1. Å"rsmelding 2015
2. Kontrollutvalgets uttalelse av 27. april20l6

Havøysund, den

Ann Jorunn Stock
Fung. rådmann

Sak24116

Ingrid Majala
Økonomisjef
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TERTIALRAPPORT 112016

Saksbehandler:
Arkivsaksnr.:

Ingrid Majala
161496

Arkiv:212

Saksnr.:
37116
2sl16

Utvalg
Formannskapet
Kommunestyret

Møtedato
07.06.20t6
t6.06.2016

Formannskapets innstillins:
Kommunestyret tar første tertialrapport 20I 6 til orientering

Behandling/vedtak i Formannskapet den 07.06.2016 sak 37116

Behandling:

Vedtak:
Kommunestyret tar første tertialrappo rt 20 | 6 til orientering.

Enst. vedtatt

Dokumenter:

1. Først tertialrapport 2016
2. Rådmannens utredning og innstilling
3. Formannskapets vedtak av 07.06.16, sak37116

Innledning:

Saksutredning:

Det vedtatte årsbudsjettet for 2016 er svært stramt. Budsjettet er nesten helt uten reserver, noe

som svekker kommunens evne til å handtere uforutsette hendelser.

Økonomisk status første tertial
Første tertialrapport2016 viser en oversikt over regnskapet per 30. april for:

- Investeringer
- Sentraladministrasjonen
- Sektor for oppvekst
- Sektor for helse og omsorg
- Sektor for teknisk drift og utbygging
- Rammetilskudd og skatt
- Renter og avdrag

Side 3l av 100



Sak 25116

Kommunens utgifter
Oversikten viser at kommunen i første tertial har et overforbruk på de fleste av hovedaartene.

l0 Lønn og sosiale utgtfter
Lønn og sosiale utgifter er den største delen av utgiftene for Måsøy kommune, og blant tallene

her ser man at det er enkelte kostraarter som har store overskridelser.

Sammenlignet med 2015 har vi et litt høyerc forbruk pälønn og sostale utgifter i 2016, men

det er alikevell innenfor den prosentvise fordelingen vist i tertialrapporten.

Det er overtidsforbruket som skiller seg mest ut her, da forbruket er såpass hØyt.l Måsøy

kommune er det kun to sektorer som budsjetterer med overtid: Sektor for helse og omsorg og

Sektor for teknisk drift o

Sammenlignet med 2015har vi et betydelig høyere forbruk på overtidslønn i 2016. Det er

tydelig at administrasjonen har forventet en stor reduksjon på overtidsforbruken. Det
budsjetterte forbruket av overtid i2016ligger lik det vedtatte budsjettet for 2015. Gjennom
budsjettreguleringer i2015 ble denne posten økt, ogbasert på reguleringen har budsjettet 2016

for helse og omsorg blitt redusert med kr 1,54 mill. Det er et stort behov for en

Budsjett 2016 Regnskap 2016 "/"-Íorb.
20t6

"/o-forb.
2015

10 Lønn og sosiale utgifter 94 419 995 33 101 256,59 35 34

11 Kiøp av varer og ti., inng. i egenprod. 22210 027 l0 184 948,28 46 39

t3 Kiøp av varer og ti., erst. egenprod. 7 417 000 I 713 983,30 23 29

t4 Overføringer 5 671 450 2705 842,60 48 66

15 Finansutgifter 18 295 894 3 s26 052,94 t9 l9
Sum utsifter 148014366 5t 232 083,71 35 34

t6 Salss- oe leieinntekter -t9 426 000 -7 908 565,18 4l 40

17 Refusioner -15 07r 725 -6 106 766,59 4l 34

18 Overføringer -103 734 000 -37 232124,20 36 36

19 Finansinntekter -9 782 641 -99 718,08 1 2

Sum inntekter -148 014 366 -51347 174,05 35 34

TOTALT -115 090,34 0 0

Kostraart Budsiett 2016 Reenskap 2016 o/"-fiorb.2016

010 Fastlønn 69 s67 400 24 000 574,30 34,50 yo

020Lønntil vikarer 4 827 500 | 391843,94 28,83 Yo

030 Lønn til ekstrahielp 483 000 339 255,87 70,24 Yo

040 Overtidslønn 764 000 928 385,62 121,52Yo

050 Annen lønn og trekkpliktige godtgjørelser 1 049 500 727 677,94 69,34Yo

075 Lønn renhold 2 t12 800 767 747,70 36,31%
080 Godteiørelse folkevalgte | 202 000 433 876,97 36,09 %

089 Trekkpliktig/opplysningspliktig, ikke
arbeidssiveraveift spliktis lønn

200 000 0,00 0,00 yo

090 Pensjonsinnskudd og trekkpliktige
forsikringsordninger

14 213 795 4 512152,89 31,74 yo

10 Lønn og sosiale utqifter 94 419 995 33101 256,59 35.06 Yo

Budsiett 2016 Reenskap 2016 o/"-forb.2016Sektor
615 000 809 665,94 t31,65 yoSektor for helse og omsorg
149 000 119121,04 79,95 yoSektor for teknisk drift oe utbygging
764 000 928 385,62 121,52 o/"040 Overtidslønn
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budsjettregulering i2016 på overtidslønn. På teknisk drift og utbygging ligger driften av

NOFO. Dette er noe vi vil ñ tilbake over tid, og dersom man trekker ut regnskapstallene fra
dette området ligger forbruket til sektor for teknisk drift og utbygging pã 52,37 o/o. For hele

arten ville forbruket være 116,19 yo dersom vi trekker ut NOFO.

I I Kjøp av varer og tjenester, inngår i egenprodulcsjon
Kjøp av varer og tjenester som inngår i egenproduksjon er den andre store posten på

budsjettet. Innen for denne hovedarten ligger innsparingene på kr 1,90 mill. Denne posten ble
satt inn i budsjettet på en foreløpig basis for at de ansatte med budsjettansvar kunne ha en

oversikt over sine budsjett. Det er mange kostraarter innenfor dette området som har
overskridelser, og administrasjonen må påse at budsjettrammene overholdes.

Basert på dette ser man klart at budsjettsituasjonen for Måsøy kommune er krevende også i
2016. Omstillings- og effektiviseringsprosessen som startet i2014 har ikke gitt noen
budsjettmessige besparelser, og prosessen er avsluttet. Prosessen var lærerik på enkelte
områder, men ikke når det gjaldt det budsjettmessige. Det anbefales på det sterkeste at

omstillingsgruppen som kommunestyret satt i desembermøtet starter jobben med å finne
innsparelser over tid. I dag går sektorleder for helse og omsorg som fungerende rådmann, og

det er en krevende situasjon for organisasjonen. Det er gledelig at ny rådmann starter 1. juni
2016, og vi ønsker henne hjertelig velkommen tilbake til kommunen.

Nærmere om likviditet
Måsøy kommune er forpliktet til all gjeld som de kommunale foretakene har. Måsøy
Industrieiendom KF har vært i konflikt med en av leietakerene over lengre tid nå. Dermed far
ikke foretaket inn tilstrekkelig likviditet til å dekke sine forpliktelser. Dermed har foretaket
kommet inn i en likviditetskrise, og Måsøy kommune hjelper med konserninterne
likviditetslån. Dette må overvåkes nøye.

Måsøy kommune sin likviditet er hovedsakelig basert på skatteinntektene,
rammeoverføringene, eiendomsskatt og brukerbetalingene. Overføringene fra staten kommer
l0 av 12 måneder i äret, da vi ikke far noe i august og desember. Det vil si at kommunen må
spare opp midler til løpende forpliktelser disse månedene.

Videre arbeid i andre tertial
I dag kan det vurderes at Måsøy kommune vil gå med et underskudd ved årets slutt, med
mindre kostnadene reduseres etter ferien. Rådmannen vil iverksette kostnadsbesparende tiltak
på kort sikt dersom det er nødvendig.

Dersom man ikke lykkes med slike tiltak vil Måsøy kommune ende med et underskudd.
Regnskapet for 2015 ble avsluttet med et underskudd som må dekkes av disposisjonsfondene.
Dette underskuddet må fordeles på flere av disposisjonsfondskontiene. Et nytt underskudd kan
være for stort til å kunne dekkes av resterende fondsmidler, og dermed bidra til at kommunen
kommer i en posisjon der man kan havne på ROBEK.

Etatssiefens/rådmannens vurdering ¡også personal- og økonomiske konsekvenser):

Vedlegg:

1. Første tertialrapport2016
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Havøysund, den 30. mai20l6

Sak 25116

Ingrid Majala
Økonomisjef

Ann Jorunn Stock
Fung. rådmann
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KASSAKREDITT LÅN

Saksbehandler:
Arkivsaksnr.:

Ingrid Majala
16/ss8

Arkiv:250

Saksnr.:
391t6
261r6

Utvalg
Formannskapet
Kommunestyret

Møtedato
07.06.2016
16.06.20t6

Formannskapets innstilling:
Måsøy kommunestyre vedtar at rådmann har fullmakt til å søke kassakredittlån i Sparebankl
på inntil kr 5 mill. dersom det vurderes som nødvendig.

Behandling/vedtak i Formannskapet den 07.06.2016 sak 39116

Behandling:

Vedtak:
Måsøy kommunestyre vedtar at rådmann har fullmakt til å søke kassakredittlån i Sparebankl
på inntil kr 5 mill. dersom det vurderes som nødvendig.

Enst. vedtatt

Dokumenter:
- Rådmannens utredning og innstilling
- Formannskapets vedtak av 07.06.16, sak39116

Innledning:
Kassakreditt er en kredittramme knyttet til kommunens driftskonto. Det anbefales at den
brukes til å finansiere kortsiktige omløpsmidler som fordringer og varelager. Kassakreditten
skal hjelpe kommunen i de periodene der innbetalingene er mindre enn utbetalingene.

Saksutredning:

Måsøy kommune har ikke hatt kassakredittlån tidligere. Det er ikke ønskelig äta et slikt lån
for å opprettholde driften, men det er mulig at vi kommer i en slik posisjon inneværende år.

Hovedårsaken til at kommunen kan komme i en posisjon til å måtte ta et slikt lån er at
driftsutgiftene øker mer enn inntektene, og høye pensjonspremier tapper likviditeten.
Rammeoverføringene fra staten kommer i 10 av 12 mnd i året. Dersom kommunen ikke klarer
å opparbeide seg nok likvide midler til utbetalingen av augustlønn inntreffer behovet for et
slikt lån.

I tillegg har kommunen et kommunalt foretak som tapper likviditeten til kommunen. Per
3 0.05 . I 6 ligger dette likviditetslånet på i overkant av þ,r 2 mill. Det er kommunen som er
ansvarlig for alle de kommunale foretakene, og vi må derfor påse at de kan dekke sine løpende
forpliktelser.
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Rådmannen vil vurdere opptaket av kredittlan gjennom året, men har behov for et

kommunestyrevedtak dersom det blir tilfelle.

Kommunen belastes med rente på den delen av kassakreditten som benyttes, samt en

provisjon av innvilget kredittgrense. Sparebankl kan etablere kredittlanetpä7 dager, og

betingelsene ligger per 27 .05.16 pä:
- Rente: 3 mnd. nibor + margin 1,5 (3 mnd. nibor er ordinære lanebetingelser)
- Bev.provisjon:O,125 o/o per kvartal
- Et.omk.: kr 5 000,-

Etatssiefens/rådmannens vurdering logså personal- og økonomiske konsekvenser):

De likvide midlene til Måsøy kommune begynner å tappes, og vi ser for oss at det kan bli
utfordrende framover. Det er viktig at kommunen kan dekke sine egne, samt de kommunale
foretakenes løpende forpliktelser.

Vedlegg:
NOTAT - unnt. Offentlighet Ofl. $ 14 av 24.05.16 (leveres ut i møtet)

Havøysund, den 30. mai2016

Ann Jorunn Stock
Fung. rådmann

Ingrid Majala
Økonomisjef
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LÅNEVEDTAK INVESTERINGSREGNSKAP 2016

Saksbehandler:
Arkivsaksnr.:

Ingrid Majala
t6l4s3

Arkiv:210

Saksnr.:
381t6
27/16

Utvalg
Formannskapet
Kommunestyret

Møtedato
07.06.2016
16.06.20t6

Formannskapets innstilling:
Måsøy kommunestyre vedtar å ta opp lån på kr 10 100 000,- til fullfinansiering av samtlige
investeringsprosj ekter som framstilt i saksutredningen.

I tillegg vedtar kommunestyret bruk av ubundne investeringsfond på kr 1 100 000,-, for å
fi nansiere investeringsprosj ektene framstilt i saksutredningen.

Behandling/vedtak i Formannskapet den 07.06.2016 sak 38/16

Behandling:

Vedtak:
Måsøy kommunestyre vedtar å ta opp lan på kr l0 100 000,- til fullfinansiering av samtlige
investeringsprosj ekter som framstilt i saksutredningen.

I tillegg vedtar kommunestyret bruk av ubundne investeringsfond på kr 1 100 000,-, for å
finansiere investeringspro sj ektene framstilt i saksutredningen.

Enst. vedtatt

Dokumenter:

1. Rådmannens utredning og innstilling
2. Formannskapets vedtak av 07.06.16, sak 38/16

Innledning:
Kommunestyret 17.12.15, sak l5196 vedtok i budsjettbehandlingen de investeringene Måsøy
kommune skulle gjennomføre i 20L6.

Saksutredning:

Av ble disse vedtatt skulle finansieres med,Ll\¡ù|gLLrt lùr4H,çL pr \Jù | g\Lçr

Nytt UV-anlegg ved Havøysund Vannverk 2 650 000,-
Opsion I 800 000,-
Bil med krane 800 000,-
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Utvendig rehabilitering av pumpestasionen 250 000,-

Asfaltering og fartsdumper 4 000 000,-

Bassenget 1 000 000,-

Renovering av kommunale boliger 800 000,-

TOTALT 10 300 000,-

Sak27116

Det er mange prosjekter å gjennomføre i2016, men dette er realistiske prosjekter som

forventes å fullføre inneværende år.

Flere av prosjektene tilhører selvkostomrâdet, og disse prosjektene er tatt med i vann- og

avløpsavgiften for 201 6:

- Nytt UV-anlegg ved Havøysund Vannverk
- Opsjon I

Under <asfaltering og fartsdumper> ble vann og avløp tatt med i kommunestyret 21.04.16, sak
16lII. Det ble vurdert som bortkastede penger kun å asfaltere de kommunale veiene, da vann-

og avløpsnettet under har nådd enden på sin levetid. Denne endringen i avgiftene har ikke
effekt for i2017.

Etter de fire første mnd. ser administrasjonen at opsjon I Ørabakken blir dyrere enn først

antatt, pga. mye fiell i traseen og langsgående veisikring. For å ta hensyn til dette i
laneopptaket måtte enkelte av prosjektene endre finansiering.

Under kommunestyremøtet 17.12.15 sak 96i 15 vedtok kommunestyret å utsette enkelte

prosjekter til20l7. Punktet angående rehabilitering av tak Strandgata 156 måtte tas

inneværende år på grunn av tilstanden på bygget.

Investeringsþnd
På grunn av dette er det behov for en budsjettregulering av investeringsbudsjettet. Det er ikke
mulig å ffi alle prosjektene innenfor budsjettforslaget, og vi må vurdere bruk av ubundne

enkelte ekter

Totalt ligger det kr 2 331 516,43 til sammen på ubundne investeringsfond.

Låneopptøk
Enkelte av prosjektene har ikke lik nedbetalingstid, og vi har derfor beregnet løpetiden
forholdsmessig basert på størrelsen på lånet. Den forholdsmessige nedbetalingstiden på lånet

vil da være28 ër.

BeløpProsjekt
300 000Rehabilitering tak Strandgata 156

Renovering av kommunale boliger 800 000
1 100 000TOTALT

Beløp Nedbet. Forholdsm.
Opsion I 1 400 000 30 t4% 4

Asfaltering og fartsdumper 4 000 000 30 40% t2
Nytt UV-anlegg ved Havøysund Vannverk 2 6s0 000 30 26% I
Bil med krane 800 000 10 8% 1

Utvendig rehabilitering av pumpestasi onen 250 000 30 2% I
Bassenget 1 000 000 30 r0% J

TOTALT 10 100 000 28
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På grunn av nivået på rentesatsene i 2016 ogkommunens finansforvaltningsreglement
anbefaler administrasjonen å ta nye låneopptak med fast rente. Fast rente låses over en viss
periode, og går over til flytende rente etter denne perioden. Hvor lenge vi skal låse renten

vurderer administrasjonen basert på tilbudene fra bankene.

Etatssiefens/rådmannens vurdering (også personal- og økonomiske konsekvenser):

Det anbefales at langsiktig gjeld ikke skal overstige 50 Yo av driftsinntektene. Grafen under
viser variasjonen tilbake til2011, og dette forholdstallet har værthøyt over en periode.
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Ingrid Majala
Økonomisjef

201,s

Måsøy kommune må være forsiktig med å ta opp nye lån, og være særs kritisk ved nye

låneopptak.

Havøysund, den 3 l. mai 2016

Ann Jorunn Stock
Fung. Rådmann
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KONTROLLUTVALGETS ÅRSVTNT,DING FOR 2016

Saksbehandler:
Arkivsaksnr.:

Lill Torbjørg Leirbakken
r6ls83

Arkiv:033

Saksnr.:
28116

Utvalg
Kommunestyret

Møtedato
t6.06.20t6

Kontrollutvaleets innstilline:
Kommunestyret tar kontrollutvalgets årsmelding for 2015 til orientering.

Dokumenter:
Forslag til årsmelding 2015 for Kontrollutvalget i Måsøy kommune
Kontrollutvalgets vedtak av 27 .04.1 6

Saksutredning:
Formålet med årsmeldingen er å informere kommunestyret om kontrollutvalgets aktivitet i 2015. I
tillegg er det også et ledd i oppfylling av den rapporteringsplikt som kontrollutvalget har i
henhold til"forslcrifter om kontrollutvalg i kommuner ogfulkeskommuner" overfor
kommunestyret. Forskriften inneholder krav til rapportering både når det gfelder

regnskapsrevisjon, forvaltningsrevisjon og selskapskontroll og rapporteringen skal skje minst en

gang pr år.

Kontrollutvalgets sekretariat har utarbeidet forslag til årsmelding for kontrollutvalget i Måsøy
kommune, der vi har oppsummert aktiviteten i kontrollutvalget i 2015. På bakgrunn av

behandling i kontrollutvalgets møte den 27. april2016,legges den endelige årsmeldingen frem
for kommunestyret.

Vedlegg:

Kontrollutvalgets årsmelding for 20 I 5

Havøysund, den 08/06-1 6

Lill Tordørg Leirbakken
Rådmann
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FORVALTNINGSREVISJONSRAPPORT BEREGNING AV SELVKOST PÅ
vAR-OMnÅUnr¡

Saksbehandler:
Arkivsaksnr.:

Lill Torbjørg Leirbakken
t6ls82

Arkiv:231

Saksnr.:
291t6

Utvalg
Kommunestyret

Møtedato
t6.06.2016

Kontrollutvalsets innstilline:
<,Kommunestyret tar opplysníngene og konklusjonen iforvaltningsrevisjonsrapporten
<Beregning av selvkost på VAR-områdeb til etterretning, og slutter seg til rapportens

anbefalinger. Kommunestyret ber rådmannen sørge for oppfølgning av rapportens
anbefalinger, herunder:

. A. innhente informasjon som benyttes som grunnlagsdata for fakturering fra sikre og
pålitelige kilder, slik at alle tjenestemottakere blir registrert og at registreringen skjer med
korrekte data.

. Ä. holde framføringen av over-/underskudd på selvkosttjenestene innenfor et perspektiv
på 3-5 år.>

Dokumenter:
Forvaltningsrapport: < Bere gníng av se lvkost på VAR-området >.

Kontro llutvalgets vedtak av 27 .04.1 6, sak 07 I 1 6

Saksopplysninger:
Det vises til vedlagte forvaltningsrevisjonsrapport - Beregning av selvkost på VAR-området.

Baþrunn:
Dette prosjektet har sin bakgrunn i Måsøy kommunes Plan for forvaltningsrevisjon 2013-2016,
vedtatt av kommunestyret i Måsøy 31. januar 2013 (sak 7ll3), og kontrollutvalgets vedtak om
oppstart imøte I l. mai 2015 (sak 7/2015). Av planen framgår det at det skal utføres en

forvaltningsrevisjon vedrørende kommunens beregning av selvkost på VAR-området.

Formål:
Formålet med undersøkelsen har vært å kartlegge hvorvidt Måsøy kommune har etablert et
tilfredsstillende system for beregning av selvkost på vann-, avløps- og renovasjonsområdet.
Formålet har også vært ä påpeke områder der kommunen eventuelt har forbedringspotensiale

Problemstillinger i undersøkelsen:
Undersøkelsen er gjennomført med utgangspunkt i hovedproblemstillingen <Har Måsøy
kommune tilfredsstillende systemfor beregning av selvkost på vønn-, avløps- og
renovasj onsområdet? t, vedtatt av kontrollutvalget i sak 7 /201 5.

Konklusjoner i rapporten:
I rapporten sammenfattes revisjonens funn og konklusjoner som følger
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<Den overordnede problemstillingen i denne undersøkelsen har vært hvorvidt Måsøy kommune

har et tilfredsstillende systemfor beregning av selvkost på vann-, avløps- og renovasjonsområdet

Revisjonens undersøkelse viser at kommunen i all hovedsak har et systemþr beregning av

selvkost som kan betegnes som tilfredsstillende. Imidlertidforeligger det forbedringspotensiale
på enkelte områder. Bakgrunnenfor revisjonens vurderinger er somfølger:

Selvkostkalkyler
Revisjonens undersøkelser viser at Måsøy kammune, ved hjelp av eksterne, utarbeiderforkallcyler

for selvkost, i tråd med lcrav i forslcrift og departementets retningslinjer. Imidlertid er det ikke

praksisfor at dette leggesframfor kommunestyret iforbindelse medrulleringen av økonomiplan.

Kommunestyret blir kun þrelagt forslaget til gebyrregulativ for VAR-området, der gebyrene

baserer seg påforkallElene. Revisjonen vurderer det ikke slik at dette er i strid med regelverket,

men vil likevel påpeke at praksísen ikke er i tråd medforslcrftens anbefaling.

Revísjonens undersøkelser viser videre at Måsøy kommune utarbeider etterkallqtler i nåd med

retningslinjene. Det anses videre som god kommunal regnskapsskikk å opplyse om resultatet av
gebyrfinansierte tjenester i note til kommunens årsregnskap. Noten til kommunens årsregnskap

inneholder selvkostregnskap som viser de totale kostnadene og inntektene for VAR-området i
regnskapsåret, hvilket er i tråd med lcravet.

Gebyrgrunnløget
Revisjonen har vurdert det slik at Måsøy kommune har tatt inn i selvkostregnskapet/etterkallqtlen

de direkte og indirekte kostnadene til drift, vedlikehold og kapítal som kan henføres til
produksjon og levering av venn-, avløps- og renovasjonstjenestene. Kostnadene er beregnet i tråd
me d gi e lde nde re tnings I inj er.

Revisjonens undersøkelser viser videre at avslcrivningsperiodene som er lagt til grunn i
kommunens anleggsregister er i tråd medforslcriftens bestemmelse, og at kommunen beregner

kalkulatoriske renter og avskrivningerfor alle anleggsinvesteringene somframgår av
anleggsregisteret.

Fra og med 2013 har kommunen kalkulert renteinntekter på selvkostfond og rentekostnader på

fremførbart underskudd í tråd med retningslinjene.

Behøndling av over- og underskudd
Revisjonens undersøkelser viser overskuddþr avløpstjenesten i hele femårsperioden som

undersøkelsen omfatter, hvilket antyder at gebyrene har vært høyere enn de faktiske ktstnadene.

For vannforsyníng har det variert mellom over- og underskudd i perioden. Revisionen kan

ímidlertid ikke se at det er sammenheng mellom over-/underskudd og reduksjoner/ølminger i
gebyrene. Det er videre loufestet at kommunen skalfastsette gebyrer til delcning av kostnader

þrbundet med aufollssektoren, herunder innsamling, transport, mottak, oppbevaring, behandling,

etterkontroll m.v. Revisjonens giennomgang av selvkostregnskap og årsgebyrer viser relqtivt
store underskudd ifire avfem undersøkelsesår. Kommunen har økt årsgebyrenefor tienesten i
perioden, men regnskapet har likevel vist underskudd i påfølgende år. Unntaket er 2014, der vi
ser et overskudd. Revisjonen víl í denne sammenheng bemerke at kommunens kostnader tíl
aufallshåndteringfullt ut skal dekkes inn gjennom gebyrer som belastes mottakerne av tienesten,

.if..þrurensníngsloven $ 34. Revisjonen vurderer Måsøy kommunes akkumulerte underskuddfor
renovasjonsområdet som brudd på denne bestemmelsen.
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Selvkostfondenesfunksjon er å håndtere svingninger i inntekter og kostnader slik at gebyrene kan

holdes stabile. Revisjonens undersøkelser viser at Måsøy kommune ikke har hatt selvkostfondfor
noen av selvknsttjenestene i 2010, 2011 og 2012. I dette ligger det at kommunen ikke har avsatt
overskuddetfor selvkosttjenestene tilfondfor disse tre årene, ogfølgelig at underdelcning på
tjenestene ikke er inndekket av fond. Dette er i strid med departementets retningslinjer for
ko mmunale b e tal ingstj e ne ste r.

Revisjonens undersøkelser víser videre øt kommunenfra og med 2013 vekselvis har avsatt til og
brukt av selvknstfond. Revísjonen vurderer det slik at kommunenfra 2013 har behandlet over- og
underskudd på VAR-området i tråd med retningslinjene.t

Sekretariatet viser for øvrig til selve rapporten for utffllende opplysninger

Rappo rtens an befalin ger :
På bakgrunn av hovedfunnene i undersøkelsen anbefaler revisjonen i rapporten at Måsøy

kommune gjør følgende:

Å innhente informasjon som benyttes som grunnlagsdataforfaktureringfra silve og pålitelige
kilder, slik at alle tjenestemottakere blir registrert og at registreringen skjer med kotekte data.

Å holde.¡amføringen av over-/underskudd på selvkosttjenestene innenfor et perspektiv på 3-5 år.

Sekretariatet har i henhold til kontrollutvalgsforskriften $ 20 et selvstendig ansvar for å påse at de

saker som behandles av kontrollutvalget er forsvarlig utredet.
I kommunens plan for forvaltningsrevisjon sies det følgende om dette fokusområdet:

<<Kommunen skal beregne gebyrer på vann, avløp og renovasjon (VAR-området) etter
selvkostprinsippet. Feil modellerþr beregning kanføre til at abonnenten betalerfor lite, det vil
si at kommunen subsidierer driften og taper penger, eller at abonnenten betalerþr mye.

Forbrukerrådet har pekt på svært mange brudd på selvkostprinsippet i kommunene.

Området reguleres blant annet i lov om kommunale vass- og kloakkavgifter, lov om vern mot

forurensninger og om aufoll (forurensningsloven) ogforslvft om begrensning avforurensning
(forurensningsþrsløiften). I tillegg har Kommunal- og regionaldepartementetfastsatt
retníngslinjerfor beregning av selvkostfor kommunale betalingstjenester (H-2140). I
departementets retningslinjer heter det at selvkost er "den merkostnad kommunen påføres ved å
produsere en bestemt vare eller tjeneste". Regelverket stiller lcrav til hvordan avgiftene på
selvkostområdene skalfastsettes, hvilke kostnader som kan tas med, hvordan kapitalkostnqdene

skal beregnes og hvordan eventuelle regnskapsmessige overskudd/underskudd skal håndteres.

Dette er regler kommunene må kjenne til og som er avgjørende for at gebyrene som abonnentene

må betale skal kunne stå i forhold til den tjenesten kommunen leverer.

Før kommunenfatter vedtak om gebyrenes størrelse, skal detforeligge et overslag over
kommunens antatte direkte og indirekte kostnader lcnyttet tíl drifts-, vedlíkeholds- og
kapítalkostnader på henholdsvis vann- og avløpssektorenfor de nærmeste tre tilfem årene.

Overslaget bør helst utarbeides iforbindelse med kommunens økonomiplan.
Det skol ogsåforeligge et overslog over hvilke beløp gebyrene antas å innbringe.

Renovasjonsavgiften reguleres av forurensíngsloven. I denne heter det at kommunen skal fostsette
gebyrer til delcníng av kostnaderforbundet med aufallssektoren, herunder innsamling, transport,
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mottak, oppbevaring, behandling, etterkontroll m.v. Kostnadene (kapitalkostnader og
driftskostnader) skalfullt ut dekkes gjennom gebyrene. Dette betyr 100 % inndelcning.

Når kommunen skalfølge selvkostprinsippet, må grunnlagetþr utfukturering av brukerbetalinger
være korrekt. For å oppnåfullstendigfakturering av VAR-gebyrene, må kommunen ha rutiner
som sikrer at alle relevante grunnlagsdata vedrørende den enkelte eiendom/tjenestebruker blir
korrekt registrert i kommunen sitt system.

For å kontrollere de områder der selvkost er sattfor den rettslige rammenfor brukerbetaling, må
kommunenforeta en etterkalkulasjon av de reelle kostnadene innenfor de aktuelle
tjenesteområdene. Dette må gjøresfor åføre kontroll med at gebyrinntektene ikke overstiger
kommunens selvkost.

Kommunen kanfremføre et overskuddfra selvkosttjenesten til et senere år (innenfor en 3-5

årsperíode). I praksis vil dette skje gjennom et bundet driftsfond. Selvkostþndets funlesjon er å
håndtere svingninger í inntekter og kostnader slik at gebyrene kan holdes stabile.

KOSTRA-tallþr 2011 viser at Måsøy kommunes årsgebyrfor vannþrsyning i hovedsak ligger
langt lavere enn sammenlignbare kommuner. Det samme gjelder årsgebyrfor avløpstjenesten.

I 2006 ble det gjennomført enforvaltningsrevisjon av selvkostområder i Måsøy kommune.

Formålet med prosjektet var åfinne ut om Måsøy kommune fastsetter avgiftene på
selvkostområdet i samsvar med lover, þrslrrtfter og retningslinjer på området. Det ble da
konkludert med at kommunens avgifter på selvkostområdet ikke ble beregnet ogfastsatt i samsvar
med lover, þrslcrifter og retningslinjer på området. Kontrollutvalget behandlet ropporten
16.11.2006 sak 10/06 og kommunestyret behandlet rapporten den 12. desember 2006 (sak 34/06).
Det ble gjortfølgende likelydende vedtak i de to organene:

o Det må utarbeides enfast malfor beregníng av avgiftsgrunnlag på alle selvkostområder. I
forbíndelse med årsoppgiør må det utarbeides en etterkalkulasjon. Dette konfremkomme
enten i regnskapet direkte ved at regnskapet tilpasses lcravene på selvkostregnskap, eller
at etterkalkulasjon vises som egen note til årsregnskapet

Under indirekte kostnader bør kostnadselementer under tilleggstjenester og
støttefunksjoner beregnes og medtas i selvkostkallqtlen. Dette gielder spesielt
selvkostområder hvor det er lovlcrav omfull kostnadsdeløing (renovasjon og
slambehandling).

Kapitalkostnader må beregnes med rentesats som er i tråd med nye retningslinjer

Kommunensføríng av investeringsregnskap på selvkostområdene bør opplyse hvilke
anlegg investeringen gjelder og eventuellþrdeling mellom vann og avløp. Aktivering av
investeringene í balansen bør spesifiseres med anleggþr vann og avløp hverfor seg.

Avslcrivningsoversíkt må spesifiseres for hvert anlegg og være i samsvar med
investeringsregnskapet og balansen. Awiket mellom avslvivningsgrunnlaget og
investeringer i regnskapet bør korrigeres.

Det bør lages en malþr saksutredning til kommunestyret, slik at lovlvav oppfylles mht.

kostnadskomponenter på selvkost og hvilke inntekter detforventes å innbringe. I tillegg
må nevnte forhold víse sammenheng med kommunens rullerende langtidsbudsjett.

a

a

a
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Forvøltningsrevisjonsrapporten blefulgt opp av kontrollutvalget i sak l3/2010.
Svar fra kommunen ved teknisk sjef viser at kommunestyrets vedtak i sak 34/06 ikke er fulgt opp,

og dette forklares med vakanser i stillingen som telcnisk sjef. Det framgår imidlertid av svaret at
arbeidet med å utarbeide nye rutiner for selvkostberegninger vil blí prioritert í 2010. Samlet sett
er det revisjonens inntrykk at det kanþreligger risiko for owik, svakheter og mangler på dette

området. Området er svært vesentligfra et brukerperspektiv, men også ut ifra et økonomisk og
omdømmeme ssi g perspektiv þr kommunen. >

Etter sekretariatets vurdering er forvaltningsrevisjonsrapporten fra revisjonen i tråd med
intensjonene i Måsøy kommunes Plan for forvaltningsrevisj on 2 0 1 3 -2 0 I 6, og behandler
problemstillingen for prosjektet som kontrollutvalget vedtok i sak712015.

Sekretariatet har for øvrig ingen merknader til de opplysninger og anbefalinger som fremkommer
i tilhørende rapport fra revisjonen.

Vedlegg:

Forvaltningsrapport: <Beregning av selvkost på VAR-området>

Havøysund, den 08/16-l 6

Lill Torbjørg Leirbakken
Rådmann
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RAPPORT SELSKAPSKONTROLL AV INTERI(OMMUNALT ARKIV FINNMARK
IKS

Saksbehandler:
Arkivsaksnr.:

Lill Torbjørg Leirbakken
r61584

Arkiv: 026

Saksnr.:
301r6 Kommunestyret

Utvalg Møtedato
16.06.2016

Kontrollutvalgets innstillins:
1. Kommunestyret tar rapporten Selskøpskontroll ved Interkommunalt arkiv Finnmark IKS

( I KA) til etterretning.

2. Kommunestyret ber rådmannen følge opp anbefalingene i rapportens Kap. 7:

o Eierskapsmeldingen utarbeides for kommunalt eierskap.

o Eierstrategier (prioriteringer og tiltak kommunen har overfor IKA for å sikre at

selskapet ivaretar de målsetningene som eieren har) utarbeides.

o Samhandling mellom kommunestyret og kommunens eierrepresentanter.

o Gjennomføre, som en del av folkevalgtopplæringen obligatoriske kurs og/eller
eierskapsseminarer for samtlige folkevalgte i de ulike aspekter knyttet til eierstyring av

utskilt virksomhet.
o Evaluering av selskapsavtalen, også med tanke på om det er samsvar mellom avtalen

og ordninger som praktiseres i selskapet og mellom selskap og eiere.

o Øvige forhold som fremkommer i anbefalingene fra KS Eierforum.

Dokumenter:

Rapport- Selskapskontroll Int erkommunal t arkiv Finnmar k I KS
Kontrollutvalgets vedtak av 27.04.16, sak 10/16

Bakgrunn og formål
Bakgrunnen for dette prosjektet er Planþr selskapskontroll2013-2016, vedtatt av
kommunestyret i Måsøy (sak l316). I henhold til den vedtatte planen skal det foretas
selskapskontroll i blant annet Interkommunalt arkiv Finnmark IKS. Kontrollutvalgssekretariatet
er i samme vedtak gitt ansvaret for giennomføring av kontrollen.

Kontrollutvalget i Måsøy vedtok oppstart av prosjektet og satte nærrnere rammer for kontrollen
ved fastsettelse av problemstillinger i sak 1612014. I tråd med kontrollutvalgets vedtak og
tilsvarende vedtak fra kontrollutvalget i de andre eierkommunene er selskapskontrollen samkjørt
for alle eierkommunene i Vest-Finnmark. Det er utarbeidet en felles rapport for alle
eierkommunene i Vest-Finnmark, men saksfremlegget er særskilt rettet mot hvert enkelt
kontrollutvalg.
Selskapskontrollen er i tråd med de respektive eierkommuners plan for selskapskontroll avgrenset

til å omfatte obligatorisk eierskapskontroll, jfr. Kontrollutvalgsforskriften $ 14, første ledd.
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Hovedformålet med slik eierskapskontroll er å vurdere eiernes oppfølging av eierskapet i
selskapet, etter de rammer kommuneloven og kontrollutvalgsforskriften foreskriver.

Problemstillinger
Kontrollutvalget i Måsøy fastsatte i sak 1612014 følgende problemstillinger:

Fører kommunen kontroll med sine eierinteresser?
o Har kommunen etablert rutiner for oppfølging og evaluering av sine eierinteresser?

o Er rutinene tilfredsstillende, og blir de fulgt?

Utøves kommunens eierinteresser i samsvar med kommunestyrets vedtak og

forutsetninger, aktuelle lovbestemmelser og etablerte noffner for god eierstyring og

selskapsledelse?

Sekretariatet er i tillegg gitt fullmakt til å reise andre problemstillinger dersom det under selve

giennomføringen av kontrollen vurderes som nødvendig.

Gjennomføring av kontrollen
Kontrollen med tilhørende rapport er utført etter mal utarbeidet og anbefalt av Norsk
Kommunerevi sorforbund (NKRF).

Opplysninger er innhentet på følgende måte:
o Skriftlig egenerklæring fra eierrepresentantene på eget spørreskjema.

. Skriftlig egenerklæring fra selskapets styre på eget spørreskjema.

o Fellesintervju med daglig leder og styreleder ut fra tematisk oppsatt intervjuguide.

o Uttllende skriftlig tilleggsinformasjon fra daglig leder.

. Åpne kilder, herunder Foretaksregisteret, www.purehelp.no og www.proff.no.

o Rapportutkast sendt for fakta verifisering til daglig leder og styreleder i fellesskap og til
eierrepresentantene.

o Høringsuttalelse fra daglig leder og styreleder i fellesskap, kommunens eierrepresentanter,

og fra rådmannen.

For mer detaljerte faktaopplysninger, vurderinger, konklusjoner m.v. vises det til selve rapporten

med vedlegg.

Vurderinger
Ut fra de forutsetninger og begrensninger som ligger i en eierskapskontroll mener sekretariatet at

rapporten gir så utffllende svar som mulig på de gitte problemstillinger.

Sekretariatet vurderer som en sammenfatning av konklusjonene i rapporten at selskapet i
hovedsak drives i tråd med eiemes formåI, gjeldende selskapsavtale og selskapslov med noen ffi
unntak. Det er ikke foretatt en justering av eierandeler i henhold til Selskapsavtalen $ 5.

Kontrollør kan ikke se at det er foretatt en evaluering av eierinteressene i IKA, herunder

evaluering av selskapsavtale. Det er ikke funnet dokumentasjon på at det er kommunikasjon med-

og fullmakter til kommunens representanter i forhold til saker som skal behandles i eierorganet og

rapportering til kommunestyret om fattede vedtak i dette m.m. Det er vedtatt en eieravtale for
IKA irepresentantskapeti20ll, kontrollør kan ikke se at kommunestyrene er orientert om

avtalen.

a

a
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Rapporten avdekket noen forhold internt i selskapet som ikke var pä plass, men som det nå er
rettet opp i. Spesifikt gielder dette delegering av fullmakter fra styreleder til dagligleder. Det er
ikke utarbeidet et eget delegasjonsreglement, de har kun Økonomireglement.

Eierskapsmeldingen er et overordnet styringsverktøy for utøvelse av kommunenes eierskap i
selskapet. Måsøy kommune har ikke utarbeidet eierskapsmelding.

Ut over de forhold som er nevnt ovenfor er det ingen åpenbare indikasjoner på at eierinteressene

ikke utøves i samsvar med aktuelle lovbestemmelser og etablerte norrner for god eierstyring og

selskapsledelse.

Det presiseres at selskapskontrollen er en vurdering av om virksomheten styres etter eiernes

formål og i utgangspunktet ikke en kontroll av innholdet i selskapets drift. Det ligger derfor
utenfor rammene for eierskapskapskontroll å foreta en dypere materiell vurdering av selskapets

organisering, drift og funksjon, eksempelvis å vurdere om de enkelte anskaffelserlavtaler
oppfuller kravene i aktuell lovgivning og lignende vurderinger.

Rapportens an befalin ger
Med utgangspunkt i de funn som er gjort ved selskapskontrollen anbefales det i rapporten at

eieme tar stilling til om de vil efferleve eller eventuelt begrunne hvorfor de ikke følger KS
Eierforums anbefalinger om eierskap, selskapsledelse og kontroll av
kommunalt/Slkeskommunalt eide selskaper og foretak, herunder:

o Samhandling mellom kommunestyret og kommunens eierrepresentanter.

o Gjennomføre, som en del av folkevalgtopplæringen obligatoriske kurs og/eller
eierskapsseminarer for samtlige folkevalgte i de ulike aspekter knyttet til eierstyring av utskilt
virksomhet.

o Evaluering av selskapsavtalen, også med tanke på om det er samsvar mellom avtalen og

ordninger som praktiseres i selskapet og mellom selskap og eiere.

o Øwige forhold som fremkommer i anbefalingene fra KS Eierforum.

Vedlegg:

Rapport- Selskapskontroll Interkommunalt ar kiv Finnmark I KS

Havøysund, den 08i06-l 6

Lill Tordørg Leirbakken
Rådmann
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INNSPARINGSTILTAK SENTRALADMINISTRASJONEN

Saksbehandler:
Arkivsaksnr.:

Ingrid Malala
161433

Arkiv: 150

Saksnr.:
23116
3Ur6

Utvalg
Formannskapet
Kommunestyret

Møtedato
03.0s.2016
t6.06.2016

Formannskapets innstillin g:

Måsøy kommunestyre vedtar det framlagte forslaget til budsjettmessig innsparing for
S entraladministrasj onen i budsj ettet for 20 I 6 .

Behandling/vedtak i Formannskapet den 03.05.2016 sak 23116

Behandling:

Vedtak:
Måsøy kommunestyre vedtar det framlagte forslaget til budsjettmessig innsparing for
Sentraladmini strasj onen i budsj ettet for 20 I 6.

Enst. vedtatt

Dokumenter:
1. Rådmannens utredning og innstilling
2. Formannskapets vedtak av 03.05.16, sak23ll6

Innledning:
I kommunestyremøtet 17. desember 2015, sak 86/15, vedtok kommunestyret å redusere
driften av sentraladministrasjonen, sektor for oppvekst og sektor for helse og omsorg med til
sammen 1,9 mill.

Saksutredning:

Sentraladministrasjonen måtte ta ned kr 300.000,- på driften. Dette viste seg å være vanskelig
i en allerede underbudsjettert sektor.

Foreløpige prognoser fra KLP tyder på at premieawiketi20l6 blir betydelig lavere enn i
2015. Det vil mest sannsynlig gå som en regnskapsmessig inntekt. Derfor velger
administrasjonen å ta de kr 300.000,- fra denne potten. Dette er ikke et utgifts reduserende
tiltak som vil føre til reduksjon på drift i sentraladministrasjonen i flere år, men det er et tiltak
som kun gjelder for regnskapsäret20l6.

Etatssiefens/rådmannens vurdering logså personal- og økonomiske konsekvenserJ:

Det er få buffere i budsjettet på sentraladministrasjonen og sektoren må påvise aktsomhet for
ikke å overskride budsjettet.
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Sak 31/16

Ingrid Majala
Økonomisjef

Ann Jorunn Stock
Fung. Rådmann
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KREFTPLAN MÅSøY KOMMUNE 2016 - 2O2O

Saksbehandler:
Arkivsaksnr.:

Ann-Jorunn Stock
161494

Arkiv: G00 &30

Saksnr.:
4lt6
3slt6
32tr6

Utvalg
Omsorgskomiteen
Formannskapet
Kommunestyret

Møtedato
12.05.20t6
07.06.2016
16.06.2016

Formannskapets innstilling:
Kommunestyret vedtar Kreftplan for Måsøy kommune 2016-2020.

Behandling/vedtak i Omsorgskomiteen den 12.05.2016 sak 4l 16

Behandling:

Vedtak:
Kommunestyret vedtar Kreftplan for Måsøy kommune 2016-2020.

Enst. vedtatt

Behandling/vedtak i Formannskapet den 07.06.2016 sak 35116

Behandling:

Vedtak:
Kommunestyret vedtar Kreftplan for Måsøy kommune 2016-2020.

Enst. vedtatt

Dokumenter:

1. Kreftplan for Måsøy kommune 2016-2020
2. Omsorgskomiteens vedtak av 12.05.16, sak 4l 16

3. Formannskapets vedtak av 07.06.16, sak 35/16

Innledning:
Kreftplan for Måsøy kommunene er et dokument som har til hensikt å bevisstgjøre og
informere om kreftsykdom, utvikling, forebyggende arbeid, utredning, behandling,
rehabilitering og livets sluttfase, samt om kompetansebehovet i kommunen.
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Saksutredning:

Samhandlingsreformen som ble innført I januar 2012 medfører at flere helsetjenester skal
tilbys nært pasientens hjem. Det betyr at flere alvorlig syke kreftpasienter skal behandles i
Måsøy kommune, på sykeavdelingen eller i sitt eget hjem. Gode tjenester betinger at det
stilles store krav til fagkompetanse, organisering og tverrfaglig samarbeid. Den fremlagte
Kreftplanen skal fungere som et arbeidsredskap for å Ë et kompetent, tverrfaglig og
koordinert tilbud til kreftpasienter og deres parørende.

Hovedmålet med kreftomsorgen er å være i stand til å ¡e kvalitetssikret og helhetlig omsorg
til kommunens kreftsyke og deres pårørende.

Kreftplan for Måsøy kommune 2016-2020 fremstar som en god og tydelig plan med klare
mål og tiltak på flere områder. Det er etablert en ressursgruppe i kreftomsorg som til sammen
innehar svært god kompetanse på området. Men det er fortsatt et opplæringsbehov innen kreft
og lindrende behandling både i hjemmetjenesten og på sykeavdelingen. Planen gir en god
beskrivelse av kompetansebehovet innen kreftomsorg vil dermed være et viktig dokument i
forbindelse med videre planlegging av kompetanseutvikling.

Havøysund, den 2.5.2016

Ann Jorunn Stock
Helse- og omsorgsleder
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BRUKERPLAN

Saksbehandler:
Arkivsaksnr.:

Ann-Jorunn Stock
161495

Arkiv: G00

Saksnr.:
5l16
34tr6
331t6

Utvalg
Omsorgskomiteen
Formannskapet
Kommunestyret

Møtedato
r2.0s.2016
07.06.2016
t6.06.2016

Formannskapets innstilling:
Kommunestyret godkjenner BrukerPlan som et godt verktøy for kartlegging av

rusmiddelproblematikk i Måsøy kommune. Fastlegene og ansatte i NAV Måsøy må få
nødvendig opplæring og involveres i dette arbeidet så snart som mulig.

Behandling/vedtak i Omsorgskomiteen den 12.05.2016 sak 5/16

Behandling:

Vedtak:
Kommunestyret godkjenner BrukerPlan som et godt verktøy for kartlegging av

rusmiddelproblematikk i Måsøy kommune. Fastlegene og ansatte i NAV Måsøy mâfä
nødvendig opplæring og involveres i dette arbeidet så snart som mulig.

Enst. vedtatt

Behandling/vedtak i Formannskapet den 07.06.2016 sak 34116

Behandling:

Vedtak:
Kommunestyret godkjenner BrukerPlan som et godt verktøy for kartlegging av

rusmiddelproblematikk i Måsøy kommune. Fastlegene og ansatte i NAV Måsøy må få
nødvendig opplæring og involveres i dette arbeidet så snart som mulig.

Enst. vedtatt

Innledning:

BrukerPlan er et verktøy for kommuner som ønsker å kartlegge omfanget og karakteren av

rusmiddelproblematikk og/eller psykiske helseplager blant brukerne av kommunens helse-,

omsorgs- og velferdstjenester. Det er gitt konsesjon til å kartlegge brukere fra 16 år. Verktøyet
og prosedyren for kartlegging og analyse er godkjent av Datatilsynet (konsesjon) og Helse- og
omsorgsdepartementet (Helsepersonell loven paragraf 29b).
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Saksutredning:

Hvorfor kartlegge med BrukerPlan?

BrukerPlan kan brukes til kartlegging, kvalitetssikring, utvikling og planlegging av tjenester.

Verktøyet dokumenterer og synliggjør omfang og karakter av rusmiddelproblematikk og eller
psykiske helseplager blant brukere av kommunens tjenester. Kartleggingen dokumenterer det

tilbudet som brukere får pr. dato, også forventet etterspørsel, og gir grunnlag til å prioritere
mellom grupper og typer av tilbud. Når en kommune har kartlagt flere ganger, synliggføres

utviklingstrekk tydeligere; i omfanget og karakteren av problemet, utviklingen i tilbud for alle

brukere, for utvalgle brukergrupper eller for enkeltbrukere. Kartleggingen er mye brukt som

datagrunnlag i kommunale ruspolitiske handlingsplaner og som informasjonskilde for sentrale

myndigheter.

Alle kommunale instanser som er i kontakt med personer med rusrelaterte problemer og eller
psykiske helseplager, kan i utgangspunktet kartlegge; NAV, spesielle rusverntjenester i
kommunen, tjenester innen kommunalt psykisk helsevern, boligtjenester, barneverntjenester,
pleie- og omsorgstjenester og fastleger. Desto flere instanser som er med, desto bedre og

dekkende blir kartleggingen. Det viktigste er imidlertid å komme i gang. Det er fagpersonalet

som kartlegger og det er fagpersonalets kunnskap og vurderinger som legges til grunn for
kartleggingen.

Kartleggingen foregår via godkjent internettløsning. Dataene mottas av Helse Stavanger som

har fått konsesjonen til å samle inn og analysere data. Alle deltakende kommuner innen

samme frlket gjennomfører kartleggingen i den samme tidsperioden. Kartleggingen
gjennomføres en gang pr. år. Instansene og fagpersoner avtaler hvem som skal kartlegge
"felles" brukere for å unngå dobbeltarbeid. Alle instanser kartlegger de brukerne de mener de

er alene om. Et eget system luker ut dobbeltregistreringer.

Forankring / forberedelse i kommunen

. Kommuner som er interessert i BrukerPlan deltar på opplæringsdagen for mer
informasjon og opplæring i verktøyet.

. Kommunen beslutter om man skal ta i bruk BrukerPlan og melder dette til KoRus-
Nord ved elisabeth.nordmo@korusnord.no. eller liv. salen@korusnord.no

. Kommunen og KoRus-Nord inngår skriftlig avtale vedrørende kartleggingen.

. Kommunen avgjør hvilke avdelinger som primært skal delta i registreringen og
utnevner en koordinator. Koordinator tar kontakt med KoRus-Nord ved
liv.salen@korusnord.no og ffir tilsendt passord til online versjonen, og klargjør IKT-
løsninger.

. Koordinator sørger for at kartleggingen blir gjennomført innen fastsatt frist. Troms
15.04.16, Finnmark 15.05.16 og Nordland 30.05.16.

BrukerPlan dokumenterer og synliggjør omfang og karakter av rusmiddelbruk blant brukere

av kommunens tjenester sammenlignet med andre kommuner. Kartleggingen dokumenterer
det tilbudet som rusmiddelbrukere far pr. dato. BrukerPlan dokumenterer også forventet
etterspørsel og gir grunnlag for å prioritere mellom grupper og typer av tilbud. Når en
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kommune har kartlagt flere ganger synliggjøres utviklingstrekk i omfanget og karakteren av
problemet. Utviklingen i tilbud for alle brukere, for utvalgte brukergrupper eller for
enkeltbrukere blir tydelig. Kartleggingen er mye brukt som datagrunnlag i kommunale

ruspolitiske handlingsplaner og som informasjonskilde for sentrale myndigheter.

Etatssiefens/rådmannens vurdering (også personal- og økonomiske konsekvenser):

I Måsøy kommune har ansatte i psykisk helse og rustjenesten fått opplæring i BrukerPlan og
gjennomført en kartlegging. Resultatene finnes på KorusNord sin hjemmeside og er en god

informasjonskilde for den videre planlegging av hjelpetiltak og utvikling av tjenesten.

Selv om kommunens psykisk helse og rustjeneste fanger opp en stor del av målgruppen vil det

være viktig at flere instanser i hjelpeapparatet fär opplæring og foretar kartlegging via
BrukerPlan. For å sikre en god og dekkende kartlegging vil det være naturlig å involvere
fastlegene og NAV i det videre arbeid med BrukerPlan.

Havøysund, den 2.5.2076

Ann Jorunn Stock
Helse- og omsorgsleder
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MÅSØY SKOLE

Saksbehandler:
Arkivsaksnr.:

Tone-Hilde Faye
t6lt53

Arkiv: A20 &02

Saksnr.:
T5II6
33116
34116

Utvalg
Oppvekstkomiteen
Formannskapet
Kommunestyret

Møtedato
26.05.20t6
07.06.20t6
16.06.2016

Formannskapets innstilling:
Kommunestyret vedtar å legge ned Måsøy skole med virkning fra0I.07.2016.
Elever i skolepliktig alder - bosatt på Måsøy - vil fra 01.07 .2016 innlemmes i Havøysund
skolekrets.
Rådmannen gis fullmakt til ä g¡øre nødvendige budsjettreguleringer.

Behandling/vedtak i Oppvekstkomiteen den 26.05.2016 sak 15116

Behandling

Vedtak:
Oppvekstkomiteen anbefaler at Måsøy skole legges ned med virkning fra 01 .07.2016
Elever i skolepliktig alder bosatt på Måsøya vil fra 01.07 .2016 innlemmes i Havøysund
skolekrets.

Enst.vedtatt

Behandling/vedtak i Formannskapet den 07.06.2016 sak 33116

Behandling:

Repr. Gudleif Kristiansen (SP) fremmet følgende forslag:

Kommunestyret vedtar å legge ned Måsøy skole med virkning fra0I.07.2016.
Elever i skolepliktig alder - bosatt på Måsøy - vil fra 01.07 .2016 innlemmes i Havøysund
skolekrets.
Rådmannen gis fullmakt til ä gSøre nødvendige budsjettreguleringer.

Votering:
Forslag fremmet av Gudleif Kristiansen settes opp mot oppvekstkomiteens innstilling.
Forslag fremmet av Gudleif Kristiansen - Enst. vedtatt
Oppvekstkomitens innstilling - falt
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Vedtak:
Kommunestyret vedtar å legge ned Måsøy skole med virkning fra 01 .07.2016.
Elever i skolepliktig alder - bosatt på Måsøy - vil fra 01.07 .2016 innlemmes i Havøysund
skolekrets.
Rådmannen gis fullmakt til ä gSøre nødvendige budsjettreguleringer.

Enst. vedtatt

Dokumenter:
1. Sak om nedleggelselngøy og Måsøy skole 13/ 306
2. Bekymring for situasjonen ved øyskolene - Utdanningsforbundet
3. Avtale med foreldre skoleåret20l5l2016
4. Referat framøte med foreldre 11.04.16
5. Budsjettreduksjon 2016 oppvekst - og kultur sak 161 334
6. Oppvekstkomiteens vedtak av 26.05.16, sak 15/16

7. Formannskapets vedtak av 07.06.16, sak33ll6

Innledning:

Det er Opplæringslova og forskriftene til denne som er styrende for skoledriften i Norge.
Dette innebærer at det settes en rekke krav til hva skoler/undervisningen skal inneholde for at

eleven skal få det de har rett på. Det gjelder så vel innhold, som omfang og miljø som har
betydning for elevenes læringsutbytte.

$2 -l;
<Barn og unge har rett og plih til grunnskoleopplæring, og rett til ein offentlig
grunnskoleopplæring i samsvar med denne lova og tilhøyrande forslvifter. ... >

Den beskriver videre også kommunens ansvar i forhold til organisering av skoletilbudet.
Kommunen kan gi forskrift om hvilken skole de ulike områdene i kommunen hører til. En slik
forskrift finnes ikke i Måsøy kommune. Det betyr at kommunen står noe friere i
organiseringen.

$ 8-1 sier at eleven
<.. har rett til å gå på den skolen som ligg nærast eller ved den skolen i nærmiljøet i

nørmiljøet som dei solvtar til,>
Dette gir utgangspunkt for det såkalte nærskoleprinsippet. Dette må betraktes som en

individuell rettighet eleven har. Det er liten tvil om at}il:å.søy skole i dag er <nærskolen) for
barna som bor på Måsøya.
Det har i hele denne prosessen som startet høsten 2015 vært dialog og møter med de aktuelle
berørtelforeldre. De er hørt gjennom flere møteÍ, mail og telefonkontakt.
Oppvekstkomite og formannskapet har i saken om budsjettreduksjon anbefalt forslaget om
nedleggelse av Måsøy skole.

Saksutredning:

Vurdering av drift ved Måsøy skole har tidligere også vært utredet. ( Som en del av sak 13i
306) Situasjonen er vesentlig endret siden den gang.
Det har vært krevende å opprettholde et forsvarlig skoletilbud på Måsøy skole de siste

skoleårene. Fra 01 .01.16 har de 3 elevene som tilhører Måsøy hovedsakelig hatt sin
undervisning og fulgt sine respektive klasser på Havøysund skole - henholdsvis 7. 9. og
lO.klasse. De har gått 3 dager på Havøysund skole og2 dager på Måsøy skole med
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oppfølging av egen lærer. 2 av elevene har annet språk enn norsk som førstespråk - noe som

også setter særlige krav til kompetanse hos lærere.

liarry skole vil fra høsten 2016 bestå av 1 elev i skolepliktig alder fordi en elev går ut av

skolen og en annen vil fortsette på Havøysund skole. Elevens om da er aktuell for Måsøy

skole vil gå i 10. trinn.
Det vurderes som særdeles vanskelig å etablere et forsvarlig skoletilbud på Måsøy skole fra

kommende skoleår. Det er ikke elevgrunnlag for videre skoledrift fta2017. Det bor i dag en 3

år gammel gutt på Måsøy - ellers bor det ingen andre barn der p't'

Dei er 3 hovedperspektiv som utgjør bakgrunnen for at en nå foreslår Måsøy skole nedlagt:

l. Krav til faglig kompetanse hos lærere - ansettelseskrav. Rekruttering.

Det er i aag innørt kompetansekrav til lærere for å å fast ansettelse. De må inneha 30

studiepoeng i fagene norsk, engelsk og matematikk for å undervise 1. -7. klasse, fagene,

60 studiepo.rg io. å undervise på ungdomsskoletrinnet. Det vil si at vi måtte rekruttere

lærer med 60 studiepoeng i alle disse fagene på Måsøya - den gjenværende eleven vil

være i 10. klasse. Dette vet vi er urealistisk. Vi lyste ut i 2 omganger høsten 2015, men

fikk ikke søkere med pedagogisk utdanning i det hele tatt. (Det samme ser vi nå når det

gjelder søkere til lærerstillinger ved Gunnarnes skole og Havøysund for skoleåret

201612017.) Det er mangel på søkere til ledige stillinger'

Læreres faglige og pedagogiske kompetanse er det viktigste grunnlaget og en forutsetning

for et forsvarlig skoletilbud.
Utdanningsforbundet har skrevet en bekymring i forbindelse med videreføring av Måsøy

skole som nettopp understreker viktigheten av kompetanse for at elever skal kunne få det

skoletilbud de har krav På.

2. Elevens mulighet for optimal progresjon - faglig og sosialt. Forsvarlig skoletilbud.

Når elevene nænner r.g tO. klasse er det viktig at de har alle muligheter til å utnytte sine

evner og ha maksimal progresjon. Lærersituasjon har vært ustabil på Måsøya de to siste

årene. Da vi kartla elevenes faglige prestasjoner høsten 2015 ble det avdekket at de

trenger den beste lærerstaben vi kan makte å gi dem. To elever har annet førstespråk enn

,ro.rk - dette gir også ekstra utfordringer til undervisningen. Disse elevene skal rustes for

ttmøtekrav pã viJeregående skole - både faglig og sosialt. Kompetansemålene i skolen

gjelder for aùe elever i norsk grunnskole - flere av dem er umulig å nå uten å være i en

ilurr" med flere. Det kan derfor reises tvil om det i det hele kan være forsvarlig å drifte

skoler der elever så å si er alene på sitt trinn. Spesielt gjelder dette ungdomsskolelever.

Eldre elever trenger å være sammen med likesinnede ungdommer for å utvikle seg og få

bekreftelse på seg selv.

3. Kommunens økonomiskesituasjon.
Økonomi hadde vært et perspektiv det ville vøre vanskelig å fremme alene. Nødvendig

kompetanse og hensynet til et forsvarlig undervisningstilbud veier atskillig tyngre.

Det èr likevel et fakium at drift av distriktsskoler koster svært mye pr elev. Når det så

heller ikke resulterer i forsvarlig kvalitet til elevene er det vanskelig å forsvare bruken.

Måsøy kommune er i en situasjon der en må reduserer driftsutgifter. Nedleggelse av

skolen representerer en betydelig reduksjon med full virkningfra20lT '

I tillegg til besparelse på direkte utgifter til lønn av personell (lærere, renhold og

vaktmester), ¿ii1 og uãdtik"hold av bygning vil det også kunne bety inntekter vd evt.

Salg av skolebygning og lærerbolig.

Noðn utgifter 
"it 

r.oÃ-ã til i skoleåret201612017. I samarbeid med de aktuelle foreldre

tilbyr kommunen noen kompenserende tiltak i overgangsåret20161 2017 for å lette

situasjonen. Det handler om bolig, innlosjering ved uvær/ fravær av foreldre- Kommunen
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vil også få en utgift knyttet til båttransporten (barnebillett) gjennom skoleåret de dagene

det pendles.

Ved at eleven fortsetter som elev ved Havøysund skole fra høsten 2016 vil en gi elevene det

beste faglige og pedagogiske tilbudet kommunen kan gi, forsvarligheten vil være ivaretatt og

kommunen fär reduserte driftsutgifter i årene fremover.

En skole representerer vitalitet og livskraft i et nærsamfunn. Det er også vanskelig å rekruttere

nye tilflyfteìe i <produktiw aldertil områder hvor det ikke er barnehage eller skoletilbud. Å

vurdere nedleggelse av en skole er derfor en betydelig sak i et lokalsamfunn'

Den berørte familien opplever det som krevende og lite ønskelig. De har likevel deltatt

konstruktivt i prosessen. Det har vært flere møter hvor kommunen forsøker å giøre

overgangen ,å bru som mulig. For kommunen er likevel undervisningstilbudet til eleven det

viktigste.
Det er i dag ingen fast ansatte lærere ved Måsøy skole. I møte med foreldrene på Måsøya 11.

04 kom.nl f"il"5kap frem til et praktisk forslag som kan la seg giennomføre uten for

dramatiske forandringer for familien. Elevens mor er ansatt i kommunens om renholder og har

fått titbud om stilling i tilsvarende prosent i annen enhet i kommunen. Dette er hun interessert

i.
Skolevegen blir via båt. For en elev i 10. klasse vurderes strekningen Måsøya - Havøysund

som aksãptabel for pendling. Det er sjelden denne ruta må innstille. Likevel er det sann at den

aktuelle ,I.¡r"n oppi.rr"r den som krevende. Kommunen tilbyr bolig i Havøysund slik at

eleven ikke trenger å pendle hver dag. Kommunen har hatt dialog med fflkeskommunen i

forbindelse med skoleskyss og bedt om 2 endringer i nåværende rute for å få til et opplegg

også foreldrene er fornøyd med. Fylkeskommunen er ansvarlig for skoleskyss

Etatssiefens/rådmannens vurdering (også personal- og økonomiske konsekvenser):

Ut fra en helhetlig vurdering med vekt på at skoletilbudet til alle elever skal være forsvarlig

foreslås at den ene eleven sóm blir igjen på Måsøy integreres ved Havøysund skole fra høsten

2016. Måsøy skole foreslås nedlagt med en forventet årlig besparelse på ca. 1.3 mill i

helårseffekt.. lZOrc forventes en innsparing på ca 500.000,- . I tillegg vil evt også følge

reduksjon av 40Yo stilling som vaktmester og salg av bygglbolig'

Vedlegg:

1. Bekymringsmelding fra Utdanningsforbundet

Havøysund, den

Ann Jorunn Stock
Kst.rådmann

Tone-Hilde Faye

Sektorleder oppvekst
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Nordregate 15

9690 Hovøysund Grrrlr:rinq:

li:krhch.;

It4åsØY Kommune

Kommunestyret
9690 Havøysund

Havøysund t5/2-16

Beþmring for situasfonen ved Øyskolene.

Skolestrukturdebatter handler nesten uten unntak om skolenedleggelser, og diskusjoner om

skolenedleggelser har nesten alltid utgangspunkt i økonomiog krav om nedskjæringer, Styret i

Utdanningsforbundet Måsøy mener at det er hensynet til elevene og elevenes læring som må stå i

sentrum for enhver skoledebatt og vi vil derfor komme med noen tanker i forhold til de vedtak

kommunens politikere har ansvar for å fatte i nærmeste framtid.

Styret ¡ Utdanningsforbundet lvtåsøy ser med bekymring på lærersituasjonen på MåsØY og RolvsØV,

og elevtallet spesielt ved Måsøy skole, I dag mangler Måsøy skole en lærer, og fra høsten mangler

RolvsØv to ¡ærere. ved MåsØv skole er det pr. i dag ansatt en ufaglært to dager í uken, mens tre

dager i uken skoler elevene ved Havøysund skole. Elevene på Måsøy skole har sine kontaktlærere på

Havøysund skole. Styret ser at det kan blivanskelig å få kvalifiserte søkere til Øyskolene, og spesielt

nå etter at de nye kompetansekravene er innført. Styret i Utdanningsforbundet Måsøy vil ikke gå

med på å sette inn ufaglærte på øyskolene. I verste fallvil kommunen i ette*id komme til å få

søksmål for ufullstendig opplæring. Vil politikerne ta sjansen på det?

Opplæringsloven setter krav om likeverdig rett til utdanning, Dette betyr bl'a at ethvert barn i Norge

skal ha tilgang på grunnopplæring, og det er kommunenes ansvar at denne målsettinga blir

virkelighet for alle barn, Hvordan grunnskoleopplæringa skalorganiseres i den enkelte kommune,

har de lokale politikerne änsvâr for å bestemme. Styret i Utdanningsforbundet Måsøy håper at

kommunens politikere vil vurdere nøye følgende punkter før vedtak fattes:

1. Faglige vurderinger

Hvor stort skal og bør et skolemiljø være for at elevene skal få et best mulig utbytte av

opplæringa? Dette finnes det ingen entydige svar på. Vi mener at et større miljø gir bedre

muligheter for læring hos elevene. Det gir også muligheter for fagfordypning hos lærerne,

større mulighet for etablering av spesialrom og nødvendig utstyr, og slik få lagt forholdene

bedre til rette for at rammevilkåra rundt undervisninga er best mulig.

MASØY
I{OMM{JþIE
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2. Pedagogíske vurderinger

Har vi belegg for å kunne si at pedagogiske vurderinger tilsier at visse skolestørrelser er mer

Ønskelíg enn andre? Også dette er noe usikkert, for både meget store og meget små skoler

gir selvfølgelig begrensninger i forhold til hvilke pedagogiske opplegg, undervisningsmetoder

og arbeidsmåter det er mulig å gjennomføre. Et personale med flere lærere - og flere ulike

lærere - vil kunne frambringe gode variasjoner i skolens arbeid og opplegg' På de små

skolene ligger forholdene godt til rette for en tett oppfølging av den enkelte elev. Disse

elevene får en langt bedre tilpassa opplæring og bedre tilrettelegging i forhold til egne

interesser og forutsetninger enn elever ved større skoler. Opplæringslovens krav om tilpassa

opplæring for den enkelte elev er derfor kanskje lettere å gjennomføre på små skoler' Andre

pedagogiske vurderinger ut fra Kunnskapsløftet sier at samarbeid en v¡kt¡g faktor. I tillegg

skalman lære ulike arbeidsmåter iskolen; gruppearbeid, dialog, framlegg, prosjektarbeíd

m.m. Med to elever som det vil være på MåsØy neste skoleår er det vanskelig å oppfylle mål

i Kunnskapsløftet på disse områder.

3. Sosiale vurderinger

KunnskapslØftet har som måtsetting å utvikle hele eleven; faglig, sosialt, personlig og

emosjonelt. Det må et visst antall elever til for å kunne variere samarbeidsformer i en skole,

legge til rette for ulike sosiale sammenhenger, trene konfliktløsning og utvikle sosiale

ferdigheter. Styret í Utdanningsforbundet Måsøy ser her at MåsØV skole med to elever' ikke

oppfyller flere av målene i Kunnskapsløftet'

4. Økonomi
De økonomiske vurderingene er de man bør se på til slutt i en debatt om skolestruktur

Konklusjon:

styret i utdanningsforbundet Måsøy kan ikke ut fra de faglige, pedagogiske og sosiale argumenter

som ví har fagt til grunn, se at Måsøy skole med to elever kan oppfylle flere av målene og kravene i

Kunnska pslØftet og opplæringslova.

Styret í Utdanningsforbundet lVtåsøy vilfølge lokalpolitikernes debatt om kommunens skolestruktur

medinteresseoghåperatderevilkommeframtilløsningersomertildetbesteforbådeeleveneog
lokalsamfunn.

Stvret i Utda nningsforbundet Måsøy

v/leder

llone Kristiansen



Sak 35/16

BETALTNG FOR SKOLEMÅI,TIU I UNGDOMSSKOLEN, HAVØYSUND SKOLE

Saksbehandler:
Arkivsaksnr.:

Tone-Hilde Faye
t61286

Arkiv:844

Saksnr.:
Ut6
27116

351t6

Utvalg
Oppvekstkomiteen
Formannskapet
Kommunestyret

Møtedato
31.03.2016
03.05.2016
16.06.2016

Formannskapets innstilling:
Kommunestyret anbefaler at foreldrebetalingen for skolemåltid til elever i ungdomsskolen økes fra kr.
10,- til kr.20,- med virkning fra 01.08.16.

Behandling/vedtak i Oppvekstkomiteen den 31.03.2016 sak 1/16

Behandling:

Vedtak:
Oppvekstkomiteen anbefaler at foreldrebetalingen for skolemåltid til elever i ungdomsskolen
økes fra kr. 10,- til kr. 20,- med virkning fra 01.08.16.

Enst. vedtatt

Behandling/vedtak i Formannskapet den 03.05.2016 sak 27116

Behandling:

Vedtak:
Kommunestyret anbefaler at foreldrebetalingen for skolemåltid til elever i ungdomsskolen økes fra kr
10,- til kr.20,- med virkning fra 01.08.16.

Enst. vedtatt

Innledning:

Skolemåltidet som tilbys ungdomsskoleelevene på Havøysund skole vurderes som et viktig
tiltak for godt læringsmiljø. Prisen på maten har ikke vært øþJ siden 2013. Matpris og lønning
til ansatt som tilbereder måltidet har i perioden økt. Det vurderes som rimelig å betale kr.20,-
for et helt måltid.

Saksutredning:
Ordningen med å tilby ungdoms skolelevene må anses som en suksess. Det er en kjent sak at

ungdommer har lett for å slurve med frokost og formiddagsmat. Det er ikke godt kjent at dette
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går ut over konsentrasjon og læringsevne. I tillegg fremmer et felles måltid sosialt felleskap

úlant ungdommene - äet er kans(è et vel så viktig perspektiv. I tillegg til ungdoms

skoleelevene får også LOSA- elevene tilbudet'

Foreldrebetalingen dekker ikke de faktiske utgifter til råvarer slik ordningen er nå'. I tillegg

har kommunen utgifter til lønn i en20o/o stilling som medgår her.

I lys av at kommunen skal redusere sine driftsutgifter synes det betimelig å sette en mer

reálistisk pris på dette måltidet - som jo er et tilbud kommunen har etablert utenfor det som er

lovpålagt, men likevel ønsker å tilby fremover'

12003 -2004betalte foreldre kr li,- for måltidene. Så ble det et gratistilbud frem til 2013'

Hvis man ser på at elevene får tilrettel a.g! etsolid brødmåltid med påleggsvarianter og drikke

til vurderes selv kr. 20,- tilen rimelig piit fot en lettvint og nyttig løsning' Både for eleven og

hjemmet - hvor ansvaret for kost jo ligger'

d.rro- prisen økes slik vil det ,"drrrerã-.rtgiften til skolemåltid med 62 700,-,- på årsbasis,

29.700,-inneværende aI. ( 33 elever x kr.l0 x 190 skoledager) Det er i dag 33 elever som

benytter seg av tilbudet. Av de 33 er også 5 Losa- elever'

EtatSSiefenS/fådmannenS VUfdefing (også personal- og økonomiske konsekvenser):

Det anbefales å justere pris for skolemåltid på Havøysund skole fra kr. 10,- til k' 20,-pr

måltid.

Vedlegg:

Havøysund, den 1 8.03. 16

Ann Jorun Stock

Kst. Rådmann

Tone-Hilde Faye

Sektorleder oppvekst
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REGULERING AV UTLEIESATSER OG GRUPPER

Saksbehandler:
Arkivsaksnr.:

Malin Sjursen Wulvik
161299

Arkiv:231 &,53

Saksnr.:
2/16
2sl16
36/16

Utvalg
Oppvekstkomiteen
Formannskapet
Kommunestyret

Møtedato
31.03.20t6
03.05.2016
16.06.2016

Formannskapets innstilling:
Kommunestyret vedtar å opprettholde kommunestyrets vedtak i sak 9/15 - Evaluering utleiesatser -
hvor det fremkommer at <alle som leier kommunens anlegg i gruppe 4 ikke skal betale slik leie>.

Behandling/vedtak i Oppvekstkomiteen den 31.03.2016 sak 2/16

Behandling:

Vedtak:
Oppvekstkomiteen anbefaler reviderte utleiesatser i kommunalebygg.

Falt-2mot 3 stemmer

Behandling/vedtak i Formannskapet den 03.05.2016 sak 25116

Behandling:

Repr. Gudleif Kristiansen (SP) fremmet følgende forslag:

Kommunestyret vedtar å opprettholde kommunestyrets vedtak i sak 9/15 - Evaluering utleiesatser -
hvor det fremkommer at <alle som leier kommunens anlegg i gruppe 4 ikke skal betale slik leie>.

Enst. vedtatt

Vedtak:
Kommunestyret vedtar å opprettholde kommunestyrets vedtak i sak 9/15 - Evaluering utleiesatser -
hvor det fremkommer at <alle som leier kommunens anlegg i g*pp" 4 ikke skal betale slik leie>.

Enst. vedtatt
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Dokumenter:

1. Saksutredning
2. Rutiner utleie
3. Oppvekstkomiteens vedtak av 3 1.03. 1 6, sak 2l 16

4. Formannskapets vedtak av 03.05. I 6, sak 25 I 16

Innledning:
Det ble i OPK 28.05.14 sak9ll4 vedtatt indeksregulering på utleiesatser i gruppe 1-3, samt

nytt forslag for utleiesatser i gruppe 4 - slik at alle lagl foreninger og privatpersoner som

bruker kommunens lokaler skal betale \eie.24.09.14 i OPK, sak22ll4 ble utleierutiner
revidert for å forenkle det administrative arbeidet med å kreve inn leie.
Evaluering av satser og rutiner ble tatt opp i kommunestyret, hvor det i sak 9/15 den 19.03.15

ble vedtatt å stryke gruppe 4.

Saksutredning:

Med bakgrunn i at kommunen skal finne muligheter til å redusere sine driftskostnader
fremmes forslaget om betaling av leieutgifter i kommunale lokaler på nytt.
Vi foreslår å gjeninnføre gruppe 4, da dette vil kunne gi en inntekt for kommunen. Vi tror ikke
at det vil føre til mindre aktiviteter og bruk av lokalene, selv om det blir satt en leiepris på det.

Det foreslås de samme prisene som sist for utleie.
Det er nå også lagt inn utleiepris for SFO og biblioteket da det ikke ble tatt med i fonige
oversikt. For SFO sin del er forslått samme pris på som det er i barnehagen, kr. 400,- for
ettermiddag/ 1000,- for helg. ( Det revideres også inn i SFO sine vedtekter - som i
barnehagen)
Pris i forbindelse med leie av biblioteket foreslås det at det legges inn med samme sats som

utleie av undervisningsrom ved Havøysund skole kr.250,- pr dag, med de samme
forutsetningene om at det ryddes etter bruk.
En ønsker også å sette inn et eget punkt i uteleierutinene og satsene om utleie på sommeren.
Da det er sommerferie på skolen, vil det ikke være renholdere på jobb i denne perioden (uli-
august), skal en leie samfunnssal/foaje da må det beregnes at leietaker vasker etter seg, uten
noe reduksjon i pris. En kan si da at pris i sommersesong er høyere enn ellers, da det ikke er
renhold med i bilde. Det vil bli utarbeidet en rutine oversikt på hva og hvordan ting skal
vaskes, ved utleie.

Utleieprisene blir da som følger:

Gruppe 4: Lag, foreninger og enkeltpersoner- Ikke inntektsgivende (øvinger, treninger
o.t.)

Hverdag/ pr.gang Helgl pr. gang

Havøysund Samfunnshus
(hall og kjøkken)

100,- 120,-

Havøysund Samfunnshus

lhall, kiøkken. sal)
110,- 1 )20
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Polarhallen 1 00 120,-

Aula 100,- 120,-

Iilbud barn og unge under 18 år Gratis Gratis

Sak 36/16

En legger opp til utsendelse av regning 2 ganger i aret, ved vår og høstsemester. Følger man

skoleruten er det 38 uker totalt.hvor det sendes regning for, og man deler antall uker i to.

Eksempel på regning for de enkelt, utfra øvinger/treninger l-2 ganger i uken:

I de vedtatte utleierutinene er det også tatthøyde for mulighet til å kansellere inntil to ganger

bruk av lokaler på grunn av større felles arrangementer uten fradrag i prisen. Dette vil en også

kunne ordnes internt ved å ffi flyttet f.eks. rom.

Etatssiefens/rådmannens vurdering (også personal- og økonomiske konsekvenser):

Vi vurderer at det er riktig og nødvendig å forslå at alle voksne skal betale for leie av

kommunens lokaler sett i lys av at vi skal redusere kommunens total driftsbudsjett. Det
vurderes også som rimelig sammenlignet med omkringliggende kommuners praksis. Vi ser

heller ikke at dette har store negativ effekter. Det har vært et gode at innbyggere opp

igjennom tiden har kunnet leie og bruke kommunale bygg og lokaler gratis, men når vi nå er

i en økonomisk situasjon som krever endringer må vi se på muligheter inntekter her.

Vi tror ikke at det vil ha noen påvirkning på nivået av aktiviteter for befolkningen, da man har

lagt seg på en lav pris for bruk.
Inntekten vil være avhengig av aktivitet - men anslås til kr.60.000,- på årsbasis.

Vedlegg:

1 . Rutiner utleie, vedtatt KST I 9/03 -2015, sak 1 5/9

Havøysund, den

Inga Sørensen
Rådmann

Malin S. Wulvik
Kulturleder

Flavøysund Samfunnshus

Íhall, kiøkken, sal)

110,- 120,-

Polarhallen 100,- 120,-

Aula/svømmehall/badstu I 00 , 120,-

Iilbud bam og unge under 18 år Gratis Gratis

Pris pr. gang Antall ganger i uken Total kr. halvårlig
100 I 1900

100 2 3800
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Vedtatt KST l9lCI3-2015, sak l5l9

svømmehallen og andre lokaler ved Havøysund skole. For fast utleie I utlån vil dette skje etter

søknad ved starten på høstsemestret. Søknadsfristen offentligiøres på kommunens hjemmeside og

plakater På to oPPslagssteder.

lagt inn en reduksjon tilsvarend sz avtreninger/øvinger, dette for uforutsette aktiviteter som f'eks'

konsert.) Det vil bli sendt ut faktura ved høst og vår'

Gunnarnes skole.

skole.

Gr. 1. Private arrangement: eks. bryllup, konfîrmasjon, julebord' kurs

Gr, 2. Foneüringsdrivende: eks. salgsmesser

Gr. 3. Laglforeninger inntektsgivende arr: eks. basar og kamper

Gr. 4. Laglforeninger ikke-inntektsgivende arr. Eks. medlemsmøter og fieningstimer'

Husleiesatsene iruleksreguleres hvert år pr. 01'08'

R
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Oversikt over srupper ps qrupnepriser

Sted Hverd¡s Hels Øknille
Havøysund Samfunnshus
(hall og kiøL:lcen)

1297,- 1725,- 66,-/89,-

Havøysund Samfi ,rnnshus
(hall, kiøkken os sal)

1568,- 2139,- 80,-/l10,-

Polarhallen 1787,- 2139,- 92.-/110.-

l sslÉsrhês$sr)

Sted Hverdag Hele Økníne
Havøysund Samfunnshus
(hall oc kiøkken)

1787,- 2211,- 92,-/113,-

Havøysund Samfunnshus
(hall, kiøkken og sal)

2139,- 2852,- I10,-/146,-

Pola¡hallen 2139,- 2852,- ll0,-1146,-

Hvcrdag Helg Økning

Havøysund Samfimnshus
(hall oe kjøkken)

807,- 943,- 41,-148,-

Havøysund Samfunnshus
(hall, kiøkken og sal)

834,- I125,- 43,-158,-

Pola¡hallen tr79.- 1345"- 6A.-/69.-

Gunnarnes skole:

Pris: Kr. 500,- for en dag (dag/ettermiddag/kveld)

Kr. 100O. for en helg (lørdåg og søndag)

Må¡øy skole:

Pris: Kr" 500,- for en dag (daglettermiddag/kveld)

Kr. 1000,- for en helg {lørdag og søndag}



Rutiner for utleie / ån av skolens lokaler

i. Bestilling av lokaler, samt henting av nøkler skjer hos kontormedarbeider (Havøysund skole) / rektor

(distriktet) på solen. Det skal signeres på et utlånsskjema før nøkler gis ut.

2. Leietaker skal gjøre seg kjent med branninstruks, nødutganger og hvor slokkeutstyr er plassert. Ved

brann skal ansvarlig voksen møte brannvesenet og gi avmelding.

3. Leietaker skal se til at rommet forlates i den stand det var før anangement. Bord og stoler tørkes av

og settes på plass. Gulvet kostes.

Utleier skal ikke behøve ekstra rydding etter bruk.

4. Søppel sortel'es, pakkes og settes på anvist sted. (Havøysund skole: papiravfall i container ved

polarhallen, ma:øvfalllrestavfall i søppeldunken ved inngangspartiet til samfunnssalen.)

5. Leietaker har ansvar for låsing / lukking av dørerlvinduer og slokking av lys.

6. Nøkler og rapport på eventuelle ødeleggelser leveres til kontormedarbeider neste kontordag.

Leietaker plikter å erstatte eventuelle ødeleggelser.

7 - All bruk I leie av skolens lokaler i helgene SKAL avtales i forkant. Det skal betales leie av dette.

Husleien er pä250,- pr. dag. Dette forutsetter at leietaker rydder og vasker etter seg, ellers blir

husleiesatsene for Samfunnssalen brukt. Ved bruk av videoprosjektor, overhead, TV, DVD-spiller o.l

må det betales et tilleggsgebyr på kr. 150,- pr. dag.

Det skal oppgis navn på den som skal være ansvarlig for utstyret.
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BUDSJETTREDUKSJON 2016. OPPVEKT OG KULTUR

Saksbehandler:
Arkivsaksnr.:

Tone-Hilde FaYe

t61334

Arkiv: 150

Saksnr.:
5116

241t6
37116

2116.

Utvalg
Oppvekstkomiteen
FormannskaPet
KommunestYret

Møtedato
31.03.2016
03.05.2016
16.06.2016

Formannskapets innstilling:
Kommunestyr"t u"dt--, d" forolått" endringer i budsjett 2016 anbefalt av oppvekstkomiteen i sak

2116

Behandling/vedtak i oppvekstkomiteen den 31.03.2016 sak 5/16

Behandling:
oppvekstkomiteen fremmet følgende felles forslag til innstilling:

Oppvekstkomiteen anbefaler de foreslåtte endringer i budsjett 2016. Tiltak 2 strykes' Se sak

2l16

Vedtak:
Oppvekstkomiteen anbefaler de foreslåtte endringer i budsjett 2016. Tiltak 2 strykes' Se sak

Enst. vedtatt

Behandling/vedtak i Formannskapet den 03.05.2016 sak 24116

Behandling:
Repr. GuOtõif fristiansen (SP) fremmet følgende forslag:

Kommunestyret vedtar de foreslåLtte endringer i budsjett 2016 anbefalt av oppvekstkomiteen i sak

2116.

Vedtak:
Kommunestyret vedtar de foreslåtte endringer i budsjett 2016 anbefalt av oppvekstkomiteen i sak

2116.

Enst. vedtatt
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Innledning:
Kommunestyret i Måsøy vedtok 17.12.15 at budsjettetfor 2016 skulle reduseres med kr

600 000,- i sektor oppvekst.

Saksutredning:

I høstens budsjettarbeid ble det lett aktivt etter mulige reduksjoner uten â g¡øte strukturelle

grep. Enhetsledere i sektoren var aktivt med og ramme for 2016 ble holdt på 201S-nivå.

Når det nå letes etter ytterligere reduksjoner må en også se etter reduksjoner av varighet ut

over inneværende år. Dvs tiltak som tar ned driftsutgifter på sikt. Det er forsøkt gjennomført.

Oppvekstkomiteen hadde 17.02.16 et abeidsmøte der sektorleder la frem forslag til
reduksjoner.. Forslagene ble drøftet og mulige konsekvenser forsøkt belyst. Det ble enighet

om at følgende forslag bør fremmes/ utredes - med unntak av pkt 7.Det ble en mulighet i
etterkant av møtet - som følge av at kommunen har fått prosjektmidler som gSør det mulig å

endre på organisering fra 01.04.16 og 3 ar fremover..
Følgende tiltak foreslås gj ennomført:

Tiltak Tjenestested Konsekvens
Effekt
2016

Helårseffekt drift
neste år

Frem
mes

som
egen
sak

I

Havøsyund
skole

Ingen - følge av at

lærer med
seniortiltak slutter
(t2,5 %) 56.800,- 136.400,-

2 Kommunale
bvgg

Alle voksne
leietakere betaler
leie

20.000,- 50.000,- X

J SFO
Havøysund
skole

Redusere 48,5 Yo

stilling. Noen flere
bam pr voksen.
Forventer mindre
gruppe kommende
skoleår.

94.600,- 203.200,-

4 Måsøy
kulturskole

Fjerne tilbud
barneidrett I og2.

19 000,- 45.900,-

5 Økt betaling
skolelunsj

Foreldre betaler kr
20,- pr brødmåltid

- mot kr. 10,- i dag

29.700,- 62700,- X

6 Måsøy skole Skolen legges ned

- eleven(e) pendle
til Havøysund.
Lærere * rengjører
2.0 stilling. (I
tillegg vil en
evt.nedleggelse

Løwl.
502.000,-
Drift:
29.000,-

Lønn:
t.205 900,-
Drift:
97.000,-

(Evt.salg av bygning/

X
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også kunne betY

besparesle av 40Yo

vaktmesterstilling,
salg av

skolebygning og

lærerbolig)

lærerbolig og 40o/o

vaktmester-stilling På
teknisk sektor ikke tatt
med her)

7 Måsøy
kulturskole

Reduksjon av

lederfunksjon fra
40 til20% stilling
fra 01.08.16.
Vakant 01.04 -
31.07.16

143 700,- 108.500,-

SUM 884.800,- 1.909.

Kommentarer til det enkelte forslag:

l. Lærere har rett til undervisningsfri ved oppnådd alder. Det utløser lønnsmidler -som

blir frigjort ved avgang.Læret slutter ved skolen 3I.07.16

2. Leie av kommunalã b'gg. Kommunen har utgifter til renhold og ettersyn ved utleie av

lokaler. Det vurderes som rimelig at voksne affangører skal betale leie. ( Se egen saþ

3. Barneidrett ble innført som tilbud da direktoratet innførte noe som het

kulturskoletimen. Da fulgte det også midler med. vurderingen er at barneidrett

primært ikke er et kulturtilbud og dermed kan fiernes uten at det berøre

kj ernevirksomheten til kulturskolen'

4. Det forventes færre barn på SFO neste skoleår. Vi har dessuten satt

bemanningsnorrnen lavt og kan øke den uten at en mener det gjør tilbudet darlig' Det

fremmes foÀtag til vedtekîsendring her for å kunne være mer fleksibel fremover' (Se

egensaþ . 1.
5. fr. tO,- for skolelunsj er lite for det tilbudet de får' Det dekker ikke innkjøp av

råvarene til måltidet. Kommunen har i tillegg lønnsutgifter tilsvarende 9l'700,- for å

drifte tilbudet. Se egen sak

6. Nedleggelse av MåJøy skole. skolen vil neste ätha2 elever' ( 8' og 10' trinn) Det er

vanskelig å etablere ei forsvarlig skoletilbud med tanke å rekruttere lærerkrefter og

miljøpå skolen i tillegg til at dei er svært kostbart å drifte. De 3 elevene i inneværende

skoleår pendler fra 01.01.16 3 dager til Havøysund skole.

Det ligger også inntjening/innspafingsmuligheter i andre sektorer ved eventuell

nedleggels.] O.t eiusil,kert hvor mye kommunen må betale for 1øsning med skyss'

losji osv ved evt nedleggelse. Slik kán besparelsen vil kunne bli mindre enn skissert i

oppsettet. Utredes i egen sak som legges fremi april

7. Kommunen har fått væie med på et nasjonalt prosjekt sammen med 3 andre

Finnmarkskommuner. ( <<Nærmiljø og lokalsamfunn som fremmer folkehelse>)

Fylkeskommunen finansierer da 50%Jstilling til ansatt i kommunen i 3 år for å prioritere

oppgaver knytte til dette arbeidet. Det har gitt orr mulighet til å tenke nytt i forhold til ledelse

av kulturskoíen - som foreslås lagt permanent til Havøysund skole med2}o/o stilling ( og

bistand fra merkantil medarbeider der) fra 01'08'16'

I perioden 01.14 til3l.07 kan oppgavene betjenes ved en intern mellomløsning slik at de

40%o somkulturskoleleder holdes vakant i perioden'
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Det anslås at dersom de foreslåtte tiltak vedtas/ gjennomføres vil det bety en reduksjon i inneværende

år som tilsvarer kommunestyrets forventninger.isikkerheten er i første omgang knyttet til løsninger

på Måsøy skole.

ïikig 
", 

¿"t e understreke at de forslåtte tiltakene også vil ha en betydelig effekt i årene fremover

- her beregnet til ca 1.9 mill. i 2015 kroner' '

Etatssjefens/rådmannens vurdering (også personal- og økonomiske konsekvenser):

Dersom foreslåtte tiltak giennomføres vil tjenìster og drift fortsatt kunne ha god kvalitet og

være forsvarlige.

Havøysund, den I 8.03.16

Ann Jorunn Stock

Kst. Rådmann

Tone-Hilde FaYe

Sektorleder opPvekst
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TILSTANDSRAPPORT FOR GRUNNSKOLEN 2OI4I2OI5

Saksbehandler:
Arkivsaksnr.:

Tone-Hilde Faye
r6l3ss

Arkiv:420 &58

Saksnr.:
7l16
28116
38n6

Utvalg
Oppvekstkomiteen
Formannskapet
Kommunestyret

Møtedato
31.03.2016
03.05.2016
16.06.2016

Formannskapets innstilling:
Kommunestyret tar den fremlagte tilstandsrapporten for grunnskolen i Måsøy 201412015 til
orientering.

Behandling/vedtak i Oppvekstkomiteen den 31.03.2016 sak 7/16

Behandling:

Vedtak:
Oppvekstkomiteen tar den fremlagte tilstandsrapporten for grunnskolen i Måsøy 201412015

til orientering.

Enst. vedtatt

Behandling/vedtak i Formannskapet den 03.05.2016 sak 28116

Behandling:

Vedtak:
Kommunestyret tar den fremlagte tilstandsrapporten for gtunnskolen i Måsøy 201412015 til
orientering.

Enst. vedtatt

Dokumenter:
l. Tilstandsrapport for grunnskolen 201412015

2. Oppvekstkomiteens vedtak av 3 I .03. I 6, sak 7 I 16

3. Formannskapets vedtak av 03.05.16, sak28ll6

Innledning:
Det skal hvert år fremlegges en tilstandsrapport fra grunnskolen i kommunen til politisk
orientering og behandling.
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Saksutredning:
Tilstandsrapporten skal bygge på resultater fra inneværende skoleår og si noe om drift og

utvikling.
Arbeidet med tilstandsrapporten i kommunen bør som en regel være en prosess der mange

parter er involvert - blantãnnet fordi det skal skapes enighet og eierskap i forhold til lokale

målsetninger. Av kapasitetsgrunner er fremlagte tilstandsrapport skrevet av administrasjonen.

De fleste øt og ,.r,rltut., ,õ* 
"r 

lagt til grunn i rapporten er hentet fra Utdanningsdirektoratet

sine sider - Skoleporten. Her finnes også ytterligere informasjon fra vår kommune.

Med så små klassestørrelser som i Måsøy kommune skal en alltid være forsiktig med å

generalisere og fastslå tendenser. Tallene kan fort få store svingninger som resultat av få

elevers svar eller prestasjoner.

Tilstandsrapporten skal tjene som et utviklingsdokument. Det vil si at den skal ha fokus

fremover minst like mye som det som er prestert.

De to siste elevundersøkelsene forteller om høy grad av trivsel og lite mobbing. Det er

gledelig, men aldri godt nok før ingen elever opplever mobbing!

Resultatmessig ser vi at nasSonale prøver på 5. trinn er noe svakere enn vi ønsker. Hvis barna

kommer tidliti gang med læringen kan det gi dem enda større utvikling i løpet av skoletiden.

Elevene som gårut iUar"y har gjennomsnittlig høye grunnskolepoeng. Det er gledelig og

viktig fordi de da er <besk¡tet> mot risikoen som lave grunnskolepoeng representerer: stor

risiko for å falle ut av videiegående skoleløp og dermed få et vanskeligere liv og dårlig helse.

Denne sammenhengen er godt dokumentert - og grunnskolepoeng et av de viktigste

parametrene i forhold til utvikling av folkehelse i samfunn'

Ungdomsskolelevene ga dette skoleåret i elevundersøkelsen uttrykk for mindre støtte

hjeãmefra og fortsatt iav grad av støtte fra lærere. Dette er tendenset vibøt søke å snu.

Skoleåret 201412015 var preget av inngang til 2 store nasjonale satsinger som har som mål å

endre praksis i undervisningen i klasserommene fremover. ( <Ungdomstrinn i utvikling> og

<Vurdering For Læring>) Dette vil alle skolene arbeide med de to neste skoleårene.

I tillegg har Havøysund skole arbeidet med et prosjekt som tar sikte på å styrke elev - og

foreldremedvirkning i skolen og et samarbeidsprosjekt med videregående skole i Nordkapp

for å lette orr"rgurrgãr, for elevene. . Gunnarnes skole med et tvenfaglig prosjekt og elevbedrift

i regi av <Den naturlige skolesekken>.

leùr - og må u*r. I utviklingsperspektiv og arbeid i våre skoler på linje med de

forventningene som nå stilles til skole- Norge og den enkelte kommune. Og det skal først og

fremst komme den enkelte elev til gode. Tilstandsrapporten skal i så henseende derfor også

peke fremover.

EtatSSiefenS/fådmannenS VUfdefing ¡også personal- og økonomiske konsekvenser):

Tilstandsrapporten for grunnskolen i Måsøy 20l4l20l5legges frem til orientering.

Havøysund, den I 8.03.16

Ann Jorunn Stock
Kst.Rådmann

Tone-Hilde Faye

Sektorleder oppvekst
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SAMARBEIDSAVTALE MÅSØY FOLKEBIBLIOTEK OG SKOLENE I MÅSøY

Arkiv: C60 &10Saksbehandler:
Arkivsaksnr.:

Tone-Hilde Faye

161358

Saksnr.:
9lt6
29/16
39116

Utvalg
Oppvekstkomiteen
Formannskapet
Kommunestyret

Møtedato
3t.03.2016
03.05.2016
16.06.2016

Formannskapets innstilling:
@enfremlagtesamarbeidsavtalenmellomMåsøyFokebibliotekog
skolene.

Behandling/vedtak i oppvekstkomiteen den 31.03.2016 sak 9/16

Behandling

Vedtak:
Oppvekstkomiteen anbefaler den fremlagte samarbeidsavtalen mellom Måsøy Fokebibliotek

og skolene.

Enst. vedtatt

Behandling/vedtak i Formannskapet den 03.05.2016 sak 29116

Behandling:

Vedtak:
Kommunestyret godkjenner den fremlagte samarbeidsavtalen mellom Måsøy Fokebibliotek og

skolene.

Enst. vedtatt

Dokumenter:
l. Samarbeidsavtale mellom Måsøy Folkebibliotek og skolene.

2. Oppvekstkomiteens vedtak av 31.03.16 , sak9ll6
3. Formannskapets vedtak av 03.05.16, sak29ll6

Innledning:
Opplæringsloven pålegger kommunene å ha skolebibliotek knyttet til skolen..

Saksutredning:

I Måsøy kommune har folkebiblioteket over mange år ivaretatt skolebibliotek- funksjonen.

Det er ikke ekstra ressurs knyttet til skolen som ivaretar dette - slik praksis ofte er ved andre

Side 71 av 100



Sak 39/16

skoler.. Etter etablering av nytt folkebibliotek i2015 må ny og forpliktende avtale som

regulerer sider av samarbeide vedtas.
Måsøy folkebibliotek har i dag etablert en utstrakt praksis med samarbeid og felles fokus på

lesing og bøker. Det gielder også barnehage. Nye og funksjonelle lokaliteter til
folkebiblioteket har åpnet muligheter for mer samarbeid og nye former.
I lys av at lesing er den av de grunnleggende ferdighetene i skolen som i stor grad er basis for
læring i andre fag kan biblioteket være en viktig ressurs og inspirasjonskilde.
Samarbeidet handler om så mye mer enn tradisjonelt utlån til skole og enkeltelever.. Bortsett
fra å guide barn og ungdom til aktuell litteratur ¿rrangerer biblioteket også aktiviteter som skal
gi interesse og lyst til å lese og lære. Lokalitetene brukes også til kulturelle aktiviteter og

utstillinger.
Samarbeidet mellom skoler/lærere/ bibliotekar er også en del av det tverrfaglige ansvaret for
barns utvikling,læring og trivsel i kommunen.

Etatssiefens/rådmannens vurdering (også personal- og økonomiske konsekvenserJ:

Den fremlagte samarbeidsavtalen anbefales vedtatt.

Havøysund, den I 8.03.16

Ann Jorunn Stock
Kst.Rådmann

Tone-Hilde Faye
Sektorleder oppvekst.
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Samarbeidsavtale

Måsøy Folkebibliotek og skolene i Måsøy

LOWERK: Opplæringslova
Lov om folkebibliotek

Bakgrunn for avtalen:
Fro Opplærlngslava:$ *2. Rúdglvîng og skoleblblÍotek:

¡,iÅ:i{ðï
K{)lvtþIUNE

EIiEI

Ë*

Cradcrin¡¡:

Dolrrd 1æO14t¡ {16ß5$2}
3 åÁ nB€lDsAVfALÊ i/tASøY
rolKr8ßuûlEt( oG s(ot"€l{€ r

i,r¡søY

,1 rk illtorlc:

Jou¡naln¡.:4ísi,k!ril",:

\fortfltl: t In 5¡k:ibeh,:

{....,.lElevene skøl ha titgang tll skolebiblíotek, Ðepartementet kan gi nærmere forskrifter.

Fra lorskrtlt ttl opplærlngslovu 5 2|-I.Tílgang til skolebíblíatek:

Skolen skal ha skolebibliotek med mindre tilgongen til skalebibliotek er sikro giennom

sçmorbeid med andre biblîotek. Bibliotek som ikke ligger í skalen sine lokçler, skalvære tilgiengelig

for elevene iskoletiden, slik at biblioteket kan brukes aktivt i applæringa på skolen. Biblioteket sksl

være særskilt tilrettelagt for skolen.

Kap. 7. Folkebibliotekenes tormãl og vírksomhet.

$L, Mûlsetting(utd rag av teksten) :

folkebibtiotekene skøl ha til appgave å fremme opplysning, utdanning ôg annen kulturell

vlrksomhet, gjennom aktiv formidling og ved â stille bøker og andre medíer gratis til dispostsion for
alle sam bor ilandet.

Det enkelte bibtiatek skal í sine tilbud til barn ag voksne legçe vekt på kvalitet, allsidíghet ag

aktualitet.

1. Opplegg klassevis:
Alle klassene på skolen skal ha et samarbeid med biblioteket i løpet av skoleåret, Det blir

laget en plan for dette samarbeidet sorn evalueres årlig" Planen skal inneholde elementer

som blant annet opplæring i bruk av biblioteket og lesestimulering (5e vedlege).

Ansvarlig: Lærere i samarbeid med biblioteksjef.

2, Tema/planlagle oppgaver:
Dersom klasser skal arbeide med spesielle temaer må biblioteket få beskjed i god tid i

forveien. Lærerne bør ta kontakt så snart halvårsplaner er ferdig. Dette for at biblioteket skal

få god nok tid til å forberede, sette av tid og bestille litteratur i tilknytning til temaet.

3. Klassedepot:

Lærer og elever kan sammen komme på biblioteket og hente klassedepot som de kan låne

for en periode på 2 måneder i gangen. Man kan låne 2-4 bøker pr elev etter avtale med

biblioteket. Alle bøkene registreres som utlån til klassen. Lærer har ansvar for at utlån og

innlevering i klassen registreres, og påser at alle bøkene leveres tilbake til biblioteket innen

fristen. Forlengelse av lånetid SKAL avtales. Lærerne må kontakte bíblioteket når

utlånstiden er ute . ar selv



4. Når klasser skal på biblioteket:
Lærerne måt gjøre avtale med biblioteket når de planlegger å gå dit med klassene sine,

enten det er i forbíndelse med at de skal låne klassedepot eller andre aktiviteter. Dette
gjelder både dersom besøket skal skje i eller utenfor folkebibliotekets åpningstid.
Send maileller ring på forhånd.

5. Rydding etter klassebesøk:

Elever og lærere er med og rydder etter seg når de har vært på besøk på biblioteket, Dette

skjer i samarbeid med de ansatte på biblioteket.

6. Erstatningsansvar:

Skolen har et erstatn¡ngsansvar for bøker og annet som er lånt fra biblioteket i skolens regi

Klassene må derfor ha gode rutiner bl,a. í forhold til hvordan de håndterer utlån av bøker

fra klassedepot, Dvs.: Om bøker og annen media ikke innleveres etter endt skoleår, eller

senest i løpet av høsten det kommende skoleåret, er skolen erstatningspliktig for det som

ikke innleveres.

7. Biblioteksjef kan delta på infomØter på skolen ved behov

8. Distriktskolene skal ha tilbud om bruk av biblioteket iforbindelse ved besøk i Havøysund.

Behov/ønsker skal meldes inn i god tid i forkant av besøk.



Vedlegg:

Aktiviteter klassevis:

Andre aktiviteter:

ForfatterbesØk (Gjennom DKS + interkommunalt samarbeid)

Parlesing {to og to leser samme bok}

Klasselesing (hele klasser leser samme bok)

Bokutsti I I i nger rettet mot skole klasser ( Leselysta ksjo n en + Txtl es)

Utstilling av elevarbeider i bibliotekets lokaler

e'bøker

Þisse aktivitetene kan endres etter önskéi og behov

l.klasse Besøk på biblioteket i løpet av høsthalvåret. Lesestund. Skolen kan gjerne komme

med ønsker,

2.klasse Besøk på biblioteket i løpet av vårhalvåret. Lesestund. Skolen kan gjerne komme

med ønsker.

3.klasse Opplæring i bruk av biblioteket. {høst}

4.klasse Lesekurs

5.klasse Leseaksjon

6.klasse Leseaksjon

T.klasse Leseaksjon +Lesevake

S.klasse Aksjon Txtles

Litteraturquiz9.klasse

L0.klasse
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KOMMUNESAMMENSL,A.ING MELLOM MÅSØY, KVALSUND OG

HAMMERFEST KOMMUNE ?

Saksbehandler:
Arkivsaksnr.:

Ann-Jorunn Stock
161387

Arkiv:020

Saksnr.:
t7116
9l16
32116

40116

Utvalg
FormannskaPet
KommunestYret
FormannskaPet
KommunestYret

Møtedato
t2.04.2016
21.04.2016
07.06.2016
16.06.2016

FormannskaPets innstilling:
Måsøykommunesty-ui.otitproseSSenSomergjennomførtogutredningersomerutarbeidet
i forbindelse med kommunereformarbeidet i regionen'

På bakgrunn av giennomført prosess, utredninger og resultatetav rådgivende

folkeavstemmingen om kommunesammenslåing vedtar Måsøy kommunestyre å si nei til

kommunesammenslåingogvilfortsattbeståsomenegenkommune.

Behandling/vedtak i Formannskapet den 12.04.2016 sak 17116

Behandling:

Repr.ReidunMortensen(SP)fremmetfølgendeforslagtilvedtak:

Kommunestyret vedtar det fremlagte forslag til intensjonsavtale mellom Måsøy' Kvalsund og

Hammerfest kommuner med føl gende tilføyelser;

Skole:
o Skolene skal i den nye kommunen ha de samme tekniske hjelpemidler, undervisningsmidler

og materiell slik at alle elevene sikres like muligheter uansett hvor de bor'

o Alle lærere har rett til gratis etter/videreutdanning innen2025 som sikrer at de får den

nødvendige kompetansen som kreves for å være godkjent lærer'

o LOSA, første åreì på videregående, skal videreføres og fortsatt være et tilbud til de som

ønsker å bo i distriktet første året'

Kultur:
o Kulturskole skal sikres rammer, drift og tilbud tilsvarende slik det er i dag'

r Kommunedelsutvalgets demokrati og selvstyre sikres ved å fä overført midler innenfor skole'

barnehage, kulturskole, kulturorganisasjoner'

Helse os velferd:
¡ Tekst endres til helse og omsorg

r Måsøy kommune skal ha en egen legevaktstjeneste
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Votering:
Oodfr*r"n, innstilling settes opp mot forslag fremmet av repr. Reidun Mortensen

Ordførerens innstilling - Falt

Forslag fremmet av repr. Reidun Mortensen - Enst' vedtatt

Vedtak:
Kommunestyret vedtar det fremlagte forslag til intensjonsavtale mellom Måsøy, Kvalsund og

Hammerfest kommuner med føl gende ti lføyelser;

Skole:
a

a

a

Skolene skal i den nye kommunen ha de samme tekniske hjelpemidler, undervisningsmidler

og materiell slik at alle elevene sikres like muligheter uansett hvor de bor'

Alle lærere har rett til gratis etter/videreutdanning innen2025 som sikrer at de får den

nødvendige kompetansen som kreves for å være godkjent lærer.

LOSA, første året på videregående, skal videreføres og fortsatt være et tilbud til de som

ønsker å bo i distriktet første året.

Kultur:
. futturskole skal sikres rammer, drift og tilbud tilsvarende slik det er i dag.

o Kommunedelsutvalgets demokrati og selvstyre sikres ved å få overført midler innenfor skole,

barenhage, kulturskole, kulturorganisasjoner'

Helse os velferd:
o Tekst endres til helse og omsorg

o Måsøy kommune skal ha en egen legevaktstjeneste

Enst. vedtatt

Behandling/vedtak i Kommunestyret den 21.04.2016 sak 9/16

Behandling:

Det ble fremmet følgende fellesforslag fra kommunestyret, underskrevet av repr' Arvid

Mathisen (AP), Kenneth Johnsen (SP) og Knut Arnestad (H):

Kommunestyret vedtar den framlagte intensjonsavtalen mellom Hammerfest, Kvalsund og Måsøy

med følgende tilføyelse:

Det opptas med en gang forhandlinger med Hammerfest og Kvalsund kommuner med bakgrunn i

intensjònsavtalen og de innspill som giøres til formannskapet.

Dette for å ha et bedre grunnlag og kunnskap om konsekvensene for vår kommune som kan være mefe

opplysende i et folkemøte og endelig vedtak i juni måned'

Votering:
Formannskapets innstill in g settes opp mot fellesforslaget'

Formannskapets innstilling - falt
Fellesforslag - Enst. vedtatt
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Vedtak:
Kommunestyret vedtar den framlagte intensjonsavtalen mellom Hammerfest, Kvalsund og Måsøy

med følgende tilføyelse:

Det opptas med en gang forhandlinger med Hammerfest og Kvalsund kommuner med bakgrunn i

intensjonsavtalen og de innspill som giøres til formannskapet.

Dette for å ha et bedre grunnlag og kunnskap om konsekvensene for vår kommune som kan være mere

opplysende i et folkemøte og endelig vedtak i juni måned.

Enst. vedtatt

Behandling/vedtak i Formannskapet den 07.06.2016 sak 32116

Behandling:

Vedtak:
Måsøy kommunestyre viser til prosessen som er gjennomført ogutredninger som er utarbeidet

i forbindelse med kommunereformarbeidet i regionen.

På bakgrunn av gjennomført prosess, utredninger og resultatet av rådgivende

folkeavstemmingen om kommunesammenslåing vedtar Måsøy kommunestyre å si nei til
kommunesammenslåing og vil fortsatt bestå som en egen kommune.

Enst. vedtatt

Dokumenter:

1. Statusbilde for Måsøy kommune

2. Innspill fra ungdomsrådene i MåLsøy, Hammerfest og Kvalsund

3. Innspill fra folkemøtene

4. Rapport nov. 2015 fra Kvalsund, Nordkapp,Mäsøy, Hammerfest, Porsanger

lnnledning:
Regjeringen presenterte i kommuneproposisjonen (Prop. 95 S) våren 2014 et opplegg for en

kommunereform. Merknadene fra stortingsbehandlingen viser at reformen har oppslutning

fra et flertall i Stortinget. Kommunene har fått utredningsoppgave i forhold til framtidig

kommunestruktur og fulkesmennene er gitt et særlig ansvar for å igangsette prosesser i de

ulike fulkene.

Regjeringen og stortingsflertallet begrunner kommunereformen med at kommunene de

sisté Sg-arene har fätt stadig flere oppgaver og økt ansvar. Kommunene er i dag kanskje de

mest sentrale aktørene i løsningen av viktige samfunnsoppgaver. Det stiller store krav til
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kommunene. I tillegg må kommunene være i stand til å håndtere nye velferdsoppgaver i

framtiden.

Kommunene må innen 1. juli 2016 fatte vedtak vedrørende kommunereformen. 1. oktober

2016 skal Fylkesmannen gi sin tilrådning om kommunestrukturen i Finnmark til
departementet. Våren 2017 \egger regjeringen fram sin tilrådning i en proposisjon for

Stortinget.

Fylkesmannen har i brev av 21.4.2016 beskrevet hva saken til kommunestyret bør inneholde

med hensyn til innhold og vedlegg. På bakgrunn av disse føringene blir saken omfattende og

har mange vedlegg.

Saksutredningen inneholder følgende:

o Innledning

o Prosessen

o Måsøy som egen kommune

o Måsøy, Kvalsund og Hammerfest som en kommune

o Porsanger, Nordkapp, Kvalsund, Måsøy og Hammerfest som en kommune

o Samiske spørsmål

o Intensjonsavtaler

o Informasjonsbrosjyre

o Rådgivende folkeavstemning

o Rådmannens vurdering

o Rådmannensinnstilling

Saksutredn¡ng:

Prosessen
Kommunestyret i Måsøy fattet følgende vedtak den 7 .3.2013:

<Kommunestyret viser til Solberg-regjeringens varslede kommunereform. Måsøy kommune

bifaller målsettingen om å styrke lokaldemokratiet, en mer robust kommunestruktur, bedre

kvalitet på tjenestene samt bedre utnyttelse av ressursene.

Resultatet av kommunereformen vil få stor betydning for Måsøy kommune i fremtiden.

Arbeidet med saken må derfor hahøy prioritet, og for og lykkes må det være deltagelse både

fra politisk og administrativ ledelse.

Som arbeidsgruppe velges formannskapet og rådmannen/sektorledere. Det vil gis åpning for

å hente inn andre ressurspersoner ved behov. Ordfører er leder av arbeidsgruppen).

har
o Kommunene har nedsatt arbeidsgrupper og det har

Arbeidstakerorganisasj onene har vært representert

vært mange interne møter.

i gruppene (Måsøy, Kvalsund og

Hammerfest).
o Det har vært samtaler og møter mellom kommunene.

o Det er avholdt folkemøter, eksempelvis to i Havøysund og tre i Kvalsund. Enkel

oppsummering av folkemøtene i 201 5..
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o Det er avholdt en ungdomskonferanse - Måsøy, Kvalsund og Hammerfest deltok'

o Det er utarbeidet rapport om Porsanger, Nordkapp, Kvalsund, Måsøy og Hammerfest

som en kommune.

o Intensjonsavtale mellom Måsøy, Kvalsund og Hammerfest er vedtatt. Følger vedlagt'

o Brosjyre er utarbeidet som informasjon før folkeavstemninga til innbyggerne i Måsøy,

Kvalsund og Hammerfest.

o Rådgivende folkeavstemning ble avholdt i Måsøy, Kvalsund og Hammerfest i

perioden I 8.5-30.5.20 I 6.

o Hammerfest har hatt prosjektansvar i prosessen'

Måsøv som egen kommune

Det er utarbeidet et statusbilde av Måsøy kommune. Her følger et kort sammendrag av

statusbildet:

KriterierSamfunnsmessige hensYn

Tjenesteyting

Tilstrekkeli g kapasitet

Relevant komPetanse

Effektiv tj enesteproduksj on

Økonomisk soliditet

Valgfrihet

Statlig rammestYring

Kvalitet i tjenestene

Effektiv bruk av samfunnets ressurser

Likeverdighet

Måsøy kommune har begrenset kapasitet og kompetanse på noen områder'

På andre områder er det små og sårbare fagmiljø'

Det er vanskelig å relcruttere/beholde nødvendigfagkompetanse i enkelte stillinger'

Myndighetsutøvelse

Tilstrekkelig kapasitet

Relevant komPetanse

T distanse

Rettssikkerhet
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Måsøy kommune har tilfredsstillende kompetanse på enkel sal<sbehandling, større prosjeh

lcrever kjøp av tjenester

Samfunnsutvikling

s amfu nnsutviklings områder

Tilstrekkelig kaPasitet

Relevant komPetanse

FunksjonelleHelhetlig ivaretakelse av

transportinteresser tilpasset klima- og

miljøhensyn

Tilrettelegging for positiv utvikling i
lokalsamfunnet og storsamfunnet

areal- og

Måsøy kommune har status som omstillingskommune og det er etablert et kommunalt

þretak: Måsøy i Vekst.

På noen områder må kommunen þøpe tienester: elcs.ørealplanlegging, infrastruktur

I)emokratisk arena

Høy politisk deltakelse

Lokal politisk styring

Lokal identitet

Bred oppgaveportefølj e

Statlig rammestYring

Betydningsfulle oPPgaver og

Lokal politisk styring

Levende lokalt folkestYre

Aktiv lokal politisk arena

rammestyring

Loknldemokratietvurderes tit åfungere godt i Måsøy, menvalgdeltakelsen er lav (54'5 %o)'

Det er lite økonomisk og politisk handlingsrom'

Den lokale identiteten vurderes som sterk ogforsterkes giennom pågående debøtter med

nabokommuner.
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Måsøy. Kvalsund og Hammerfest som en kommune

Det er ikke utarbeidet en egen rapport med dette alternativet. Ärsaken er at det i prosessen ble

jobbet med alternativet med fem kommuner. Det var først på slutten av prosessen at det ble

avklart at Nordkapp og Porsanger ikke var med i en intensjonsavtale om sammenslåing'

En sammenslåing av kommunene Måsøy, Kvalsund og Hammerfest blir en !q@g
mellom de alternativene som fremkommer i rapporten som rølger' Rapporten beskriver et

fem-kommune samarbeid hvor også Nordkapp og Porsanger er med' Det spesielle er Måsøys

utfordrende økonomiske situasjon og avstanden internt i kommunen' spesielt mellom

Hammerfest og Havøysund. Måsøy kommune har økonomiske utfordringer knyttet til

akseptabelt netto driftsresultat, fondsbeholdning og gj eldsnivå'

En kommune bestående av Måsøy, Kvalsund og Hammerfest vil ha god økonomi' Etter 15-20

år vil man tape tilskudd på rundt 50 millioner kroner (beløpet må justeres noe med hensyn til

det nye inntektssystemet, noe som også vil gjelde for et fem-kommunesamarbeid) Man har

god tid på å omstille driften av kommunen til å klare bortfallet av tilskuddet'

Det er utarbeidet en raPPort som

Nordkapp, MåsøY, Kvalsund og

positiv til en slik sammenslåing'

beskriver, analyserer og konkluderer dersom Porsanger'

Hammerfest blir en kommune' Rapporten er i hovedsak

Rapporten konkluderer slik:

Kommunen vil oppleve en befolkningsvekst frem mot 2040' Det er viktig å legge

merke til er at det kun er en kommune som vil oppleve befolkningsvekst, mens de

resterende fire i varierende grad vil oppleve befolkningsnedgang' Dette er basert på en

moderat beregning fra SSB. En sammenslåing vil kunne føre til at tettstedene rundt

opplever fraflytting til det nye kommunesentret'

Det vil væIe mange små skoler- og barnehager i kommunen' Disse er svært viktige for

mange lokalsamfunn. Det å legge ned skoler skaper ofte politiske debatter' Det er

sannsynlig at kommunen vil beholde nærskole-prinsippet'

Kommunen vil ha utfordringer når eldreb ølgenslår inn for fullt mot 2040' Hvordan

man skal løse denne utfordringen blir en av hovedutfordringene til kommunene i årene

som kommer. Det vil være sentralt hvordan man organiserer pleiesektoren, både med

hensyn til å utvikle hjemmetjenesten, større og flere bofellesskap og institusjoner' Det

er nærliggende å tro at kommunen vil sentralisere driften av eldreomsorgen i større

grad mot de større tettstedene i kommunen. Dette betyr at pleie- og omsorgstjenesten

vil driftes i stor grad som i dag'

Man har i liten grad pendling mellom kommunene i dag' Et unntak er Hammerfest og

Kvalsund,o- in rgå, i en felles bo- og arbeidsregion (BoA), og har høy gtadav
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daglig pendling. Det er i den sammenheng viktig å se på samferdselstilbudet i

kommunen.

En sammenslåing vil føre til tap opp mot 76 millioner kroner i bortfall av tilskudd etter

20 år.Bortfallet av inntekter kan kompenseres ved en effektivisering av driften av

kommunen. Mye av beløpet kan hentes inn på administrasjonskostnader. Dersom

finansdepartementets forslag om bortfall av eiendomsskatt blir vedtatt, vil kommunen

tape ytterligere 185 millioner kroner.

Kommunen vil ffi et variert næringsliv med stort utviklingspotensial. En ny kommune

vil ha større muligheter til å rette til legge for ny næringsvirksomhet, noe som kan

gjøre kommunen mer attraktiv for nye etableringer og næringer. Det vil på sikt kunne

gi mange nye arbeidsplasser og et økt aktivitetsnivå i kommunen.

Kommunen vil fä en sterk regional posisjon. Man vil være et sterkt motstykke til

større kommuner internt i fflket. Kommunen vil ha bedre forutsetninger til å tenke på

større og mer helhetlige samfunnsprosjekter.

De store tjenesteoppgavene i kommunen vil bli oppretthold på dagens nivå, og vil gi

kommunes innbyggere et godt og likeverdig tjenestetilbud. Noen områder kan bli

styrket med en sammenslåing, f. eks barnevern, byggesaksbehandling, planarbeid og

rus- og psykiatritjenesten, da man vil få større fagmiljøer'

Med å organisere lokaldemokratiet som i dag, vil det være et kommunestyre. På grunn

av geografiske avstander vil mange oppleve at lokaldemokratiet blir svekket. Mange

mener at for å sikre lokaldemokr atiet,bør man etablere kommunedelsutvalg med reell

innflytelse. Generelt kan man si at en større kommune har større handlingsrom og

muligheter å prioritere. For at en sarnmenslåing skal bli vellykket er det viktig at det

ikke blir sett på som en <sentraliseringsreform> der all makt og innflyelse blir flyttet

til et maktsentrum.

Kommunen vil ha muligheten til å overta enkelte oppgavef fra staten og fflket' Dette

kan f. eks være barnevern, hjelpemidler, arbeidsmarkedstiltak og samferdsel.

En storkommune vil kunne ha tilstrekkelig kapasitet. En større kommune vil ha god

kapasitet og lokalkunnskap for å fatte vedtak og løse oppgaver på en god og effektiv

måte. Det vil ta tid for en kommune å skape optimal drift. Gjennom å opprettholde

dagens tilskuddsordning i en periode pä20 år, vil gi kommunen gode muligheter til å

omstille seg.

En storkommune vil ha større fagmiljøer, med bredere og sterkere kompetanse. Dette

betyr en større av grad av sentralisering av enkelte tjenester og administrasjon. En

større kommune vil ikke ha behov for å kjøpe tjenester av andre. De aller fleste

tjenestene vil bli produsert der folk bor. Det er nærliggende å tro at enkelte tjenester
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som tekniske tjenester, bygg- og planetaten, økonomiavdelingen og noen mindre
tjenester blir sentralisert. Det er viktig at det er tilstrekkelig kompetanse og

tjenestetilbud spredt utover hele kommunen for at folk skal ha mulighet å bo ute i
distriktene.

En storkommune vil skape en nødvendig avstand mellom saksbehandler og innbygger.

Innbyggerne er i større grad sikret likebehandling og man sikres de rettighetene man

har etter loven. Med en større avstand fra innbyggerne vil også saksbehandlerne kunne

oppleve mindre press.

En storkommune vil legge bedre til rette for økt rammestyring fra statens side, og

dermed økt mulighet for å tilpasse tjenestetilbudet til lokale forhold. Grunnet
geograf,rske forhold blir det likevel vanskelig for kommunen å hente inn
stordriftsfordeler. Man må opprettholde et godt og likt tjenestetilbud til alle
innbyggeme, noe som vil være utfordrende for kommunen. En økt satsning på

tjenester via ny teknologi vil være avgjørende for at alle i kommunen skal ha et likt
tjenestetilbud.

En storkommune vil ha god økonomi. Etter 15-20 år vil man tape tilskudd på rundt 75

millioner kroner. Man har altså god tid på å omstille driften av kommunen til å klare
bortfallet av tilskudd. Kommunen vil ha enhøy gield, noe som gjør den sårbar for
renteendringer. Dersom hnansdepartementets forslag om at eiendomsskattpä verk om

bruk skal forsvinne, vil den nye kommunen tape ytterligere 190 millioner kroner i
skatteinntekter.

En storkommune kan gi økt valgfrihet. Samtidig bemerkes at det i dag ofte er

kommunen som drifter mange av tilbudene i kommunen, og man har lite private
aktører innenfor helse og skole.

En storkommune vil være i stand til å tenke mer helhetlig på utvikling av en felles

region. Kommunene i dag har begrensete muligheter for å drive en effektiv og god

helhetlig samfunnsutvikling. Dette skyldes mangel på kompetanse, darlig økonomi og

ensidig næringsliv. Samtidig er avstandene i kommunen utforende med tanke på

transport- og kommunikasjonsområdet.

En storkommune vil kunne hahøy politisk deltakelse. Dette forutsetter desentralisert
politisk aktivitet. Gjennom organisering av aktive bygdelag eller kommunedelsutvalg
med reel makt og gjennom gode teknologiløsninger der alle innbyggerne kan delta, vil
alle ha mulighet til å være aktiv i lokalpolitikken. En stor kommune har ofte større

politisk påvirkningskraft enn de små kommunene, og dermed kan lokalpolitikken bli
mer interessant for velgerne, noe som kan slå positivt ut på valgdeltakelsen. Dette

betyr at man må bruke mer ressurser på å opprettholde lokaldemokratiet.
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En storkommune vil ha større handlingsrom og vil ha bedre mulighet for å prioritere

blant saker. Dette betyr at man kan prioritere saker i større grad enn i dag, der

budsjettene ofte er spist opp av den daglige driften av kommunen. Man kan få bedre

kontroll over tjenestetilbudet i kommunen, da man begrenser behovet for innkjøp av

tjenester fra andre kommuner.

En storkommune vil svekke den lokale identiteten. En sammenslåing mätahensyn til
dette med å gjennomføre tiltak som kan bygge opp en felles identitet.

Kriterier rettet mot staten:

Bred opp gaveporteføli e

En storkommune vil være i stand til å ha en bred oppgaveportefølje. Kommunen vil
være i stand til å ta imot enkelte nye oppgaver fra staten og fflket. En større kommune

med flere oppgaver vil også kunne styrke den lokaldemokratiske arenaen.

Statlig rammestvring
En storkommune vil ha større budsjetter. Kommunen vil ha større muligheter til å

forme tjenestetilbudet sitt etter eget behov lokale tilpasninger. En større og mer robust

kommune vil føre til mindre detaljstyringen fra staten.

En ny storkommune vil bli en av landets mest spennende kommuner med et aktivt og robust

næringsliv. Kommunen vil driftes med en sentralisert ledelse og administrasjon, men med et

desentralisert tjenestetilbud. Kommunen vil ha store geografiske avstander, noe som vil skape

utfordringer med tanke på kommunikasjon og samferdsel. Fagmiljøene og den generelle

kompetansen til kommunen vil bli styrket. Kommunen vil opprettholde dagens tjenestetilbud,

og vil i større grad sikre alle innbyggerne et godt og likeverdig tjenestetilbud. Kommunen vil
trenge tid på å omstrukturere driften, men gjennom å beholde tilskudd i20 åtr, vil kommunen

ha gode muligheter for gjøre nødvendige endringer av driften i tråd med nye økonomiske

hverdagen.

Samiske spørsmål

Fylkesmannen har i brev av 29.3.2016 bedt kommunene vurdere kommunereformen og

samiske spørsmåI.

o Kommunensbefolkningsstrukturog språkstatus
o Samisk barnehagetilbud og læringstilbud
o Samisk helsetilbud
o Samisk nærings- og arealbruk

Kommunene Måsøy, Kvalsund og Hammerfest er ikke sprfüforvaltningskommuner. Den

samisktalende befolkningen vil komme ut i et ennå klarere mindretall ved en eventuell

sammenslåing. Samisk står generelt svakt med unntak av Kokelv. En sammenslåingsprosess

vil kunne ha en positiv påvirkning av språkstatusen i en større kommune da det planlegges et
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sjøsamisk språksenter i Kokelv - se intensjonsavtale. Dersom dette ikke blir realisert, vil en

sammenslåing ha liten innvirkning på språkstatusen i en stor kommune.

Det er ikke samisk språktilbud i barnehagene i dag i Måsøy, Kvalsund og Hammerfest. I
skolene blir det gitt språktilbud ved behov i tråd med loven enten på skolen, i annen skole i
kommunen eller ved hospitering i annen kommune. Samisk tradisjon og kultur er tema både i
bamehagene og i grunnskolene.

Det gis ikke et spesielt helsetilbud til den samiske delen av befolkningen.

I de tre kommunen er det flere reindriftsdistrikter. Dette vil sannsynligvis ikke bli påvirket i
forbindelse ved en kommunesammenslåing. Ved en sammenslåing vil noen av

reindriftsutøveme måtte forholde seg til andre på administrativt og politisk nivå i den nye

kommunen.

Intensjonsavtaler

Det er utarbeidet to intensjonsavtaler som følger vedlagt;

o Kvalsund og Hammerfest som en kommune
o Måsøy, Kvalsund og Hammerfest som en kommune.

Kort om innholdet i de to intensjonsavtalene:
o Kommunene tar sikte på å slå seg sammen etter endte forhandlinger. Dette skal skje

senest 1.1.2020. Vedtak om sammenslåing fattes juni 2016.
o Målsetning:
o Etablere en robust, livskraftig og attraktiv bo- og næringskommune.

o Arbeide for utbygging av infrastruktur som vei, bredbånd og mobildekning i
hele den nye kommunen.

o Sikre og videreutvikle kvalitet i tjenestene til innbyggerne.
o Styrke og sikre politisk deltagelse med et aktivt lokaldemokrati.
o Være en utviklende og attraktiv arbeidsplass.
o Ivareta og videreutvikle samarbeidet med nåværende og fremtidige partnere

o Kommunesenteret skal være i Hammerfest. Kommunenavnet er ikke avklart.
o Det legges opp til et desentralisert tjenestetilbud når det gjelder barnehager, skoler og
o pleie/omsorgstjenester.
o Det skal være servicesenter i Kvalsund og i Havøysund
o Ingen ansatte skal sies opp.
o Kommunene skal drives økonomisk forsvarlig fram til sammenslåingstidspunktet.

Det vises forøvrig til vedlagte intensjonsavtaler

Informasjonsbrosjyre

Det er utarbeidet en informasjonsbrosjyre som er sendt ut til alle husstandene i Måsøy,

Kvalsund og Hammerfest. I tillegg har servicekontorene i de tre kommunene brosjyrer til
utdeling. Brosjyren er tenkt som informasjon til innbyggerne i forbindelse med den

rådgivende folkeavstemningen.
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Rådeivende folkeavstemning

I perioden fra 1g.-30.0 5.2016 er det avholdt rådgivende folkeavstemning i de tre kommunene'

Valgdagen er fastsatt til 30.05.2016.

Rådeivende folkeavstemning

I perioden 18.-30.05.2016 ble det gjennomførträdgivende folkeavstemning i Måsøy'

Kvalsund og Hammerfest. Valgdagen var fastsatt til mandag 30'05'2016'

Resultatet av avstemningen ble slik

Måsøy Kvølsun
d

Hømmerfest

s3% 60,5 0/o 24,3 Vo

Nei 71,9 % 42,9 % 14,9 %

Ja 26,5 % 54,8 % 94,1%

J Hammerfest Kvalsund 38,3 0Á 40,9 yo

Ja. Måsøy, Kvalsund,
Hammerfest

26,5 yo 16,5 0/o 43,2 0/o

Blank 1,6 0/o 2,3 0Á 7 o/o

(Resultater per 3 0. 5. 20 I 6)

Det var svært lav valgdeltakelse i Hammerfest. Kommunesammenslåingdebatten har ikke ført

til engasjement som har førtliilhøy valgdeltakelse. Et klart flertall på 84 %oiHammerfest

ønsket kommunesammenslåing. Flertallet som sa ja, ønsket en sammenslåing både med

Måsøy og Kvalsund.

Måsøy hadde en lav valgdeltakelse på 53 o/o av kommunens stemmeberettigede. 7l'9 yo sa nei

til sammenslåing, mens 26,5 o/o saia.

Kvalsund hadde en akseptabel valgdeltakelse 60,5 %.55 o/o saia,mens 43 Yo sanei. Flertallet

av de som sa ja ønsket Kvalsund og Hammerfest som en kommune'

Rådmannens vurdering:
Porsanger, Nordkapp, Kvalsund, Måsøy og Hammerfest som en kommune ble vurdert som et

alternativ, og det er utarbeidet rapport om en slik sammenslutning' Rapporten som er

utarbeidet konkluderer med at alternativet er gjennomførbart, men det vurderes ikke som et

aktuelt alternativ siden det ikke er utarbeidet en intensjonsavtale eller giennomført en

folkeavstemning om alternativet.

Alternativet Måsøy, Kvalsund og Hammerfest som en kommune ble i prosessen et eget

alternativ siden kommunene ble enige om å vedta en intensjonsavtale. Det er ikke utarbeidet

en rapport med dette som et alternativ. Årsaken er at det i prosessen ble jobbet med

alternativet med fem kommuner.
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Måsøy har en utfordrende økonomisk situasjon og avstanden internt i en eventuelt ny

kommune er også utfordrende. Måsøy kommune har et svakt netto driftsresultat. Til tross for

dette mener rådmannen at en kommune bestående av Måsøy, Kvalsund og Hammerfest vil ha

akseptabel økonomi til tross for mulig bortfall av ca 50 millioner kroner (beløpet må justeres

noe med hensyn til det nye inntektssystemet). Det er god tid til omstilling av driften av

kommunen til å klare bortfallet av tilskuddet.

Folkeavstemningen i Måsøy sier klart nei til kommunesammenslåing' oB rådmannen

forutsetter at kommunestyret i Måsøy sier nei til sammenslåing'

Rådmannens forslag til vedtak:

Måsøy kommunestyre viser til prosessen som er gjennomført ogutredninger som er utarbeidet

i forbindelse med kommunereformarbeidet i regionen'

På bakgrunn av giennomført prosess, utredninger og resultatet av rådgivende

folkearistemmingên om kommunesammenslåing vedtar Måsøy kommunestyre å si nei til

kommunesammenslåing og vil dermed fortsatt bestå som en egen kommune'

Vedlegg:

Havøysund, den 3 1.05.201 6

Ann Jorunn Stock
Fung.rådmann
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LILLEFJORD GREDEHUS

Saksbehandler
Arkivsaksnr.:

Lasse Danielsen
t61278

Arkiv:614

Saksnr.:
4lt6
42116

4U16

Utvalg
Teknisk komite
Formannskapet
Kommunestyret

Møtedato
24.05.2016
07.06.2016
16.06.2016

Formannskapets innstilling:
abygningentilLillefiordGrendelagoghytteforeningforkr.

100,- og uten ytterligere kostnader for kommunen.

Kommunen forbeholder seg gienkjøpsrett de første l0 år ved evt. salg.

Rådmannens innstillins:
Måsøy kommunestyre vedtar at:

l. Kommunen legger bygget ut for salg på det åpne marked, til inntjening for kommunen.

2. Kommunen ou.i¿.ui bygget til Lillefiord grendelag for kr. I inklusive omkostninger.

Behandling/vedtak i Teknisk komite den 24.05.2016 sak4116

Behandling:

Repr. Geir H. Leite(AP) fremmet følgende forslag til vedtak

Måsøy kommune inngår forhandlinger med Lillefiord Grendelag og hytteforening med

henblikk på overdragelse av bygget, uten kostnader for kommunen.

Voterins:
Forslag fremmet av Geir H. Leite - Enst. vedtatt

Rådmannens innstilling - falt

Vedtak:
Måsøy kommune inngår forhandlinger med Lillefiord Grendelag og hytteforening med

henblikk på overdragelse av bygget, uten kostnader for kommunen.

Enst. vedtatt

Behandling/vedtak i Formannskapet den 07.06.2016 sak 42116

Behandling:
Repr. Gudleif Kristiansen (SP) fremmet følgende forslag:

Side 86 av 100



Sak 41116

Kommunestyret vedtar å overdra bygningen til Lillefiord Grendelag og hytteforening for kr.
100,- og uten ytterligere kostnader for kommunen.
Kommunen forbeholder seg gjenkjøpsrett de første 10 år ved evt. salg.

Votering:
Forslag fremmet av Gudleif Kristiansen settes opp mot teknisk komite's innstilling:
Forslag fremmet av Gudleif Kristiansen - Enst. vedtatt
Teknisk komite's innstilling - falt

Vedtak:
Kommunestyret vedtar å overdra bygningen til Lillefiord Grendelag og hytteforening for kr
100,- og uten ytterligere kostnader for kommunen.
Kommunen forbeholder seg gjenkjøpsrett de første 10 år ved evt. salg.

Enst. vedtatt

Dokumenter:

Intensjonsavtale mellom Måsøy kommune og Lillefiord bygdelag
Diverse dokumenter i saken ref. jnr. 97102261,091389,0211717, 121164, 121642,151145

Teknisk komite's vedtak av 24.05.16, sak4176
Formannskapets vedtak av 07.06.16, sak 42116

Innledning:
Administrasjonen har tatt en <korD gjennomgang av historikken angående Lillefiord
grendehus. Hensikten er å belyse for det politiske organ de belastninger Lillefiord grendehus

har päført Måsøy kommune, både økonomisk og administrativt. Administrasjonen ønsker å

fierne Lillefiord Grendehus fra kommunens portefølje, for å unngå framtidige kostnader. Det
ligger en intensjon som grunnlag for avtalen som ble gjordt i sin tid, intensjonen er noe det
politiske organ må drøfte i forhold til dagens situasjon med befolkningsgrunnlag i Lillefiord
og hva bygget nå blir benyttet til.

Saksutredning:
20.LO.97 fattet kommunestyret endelig vedtak om sammensläíng av Lillefjord og Snefjord skolekrets.

27.LO.97 vedtok formannskapet at Måsøy kommune overdrar Lillefjord skole til befolkningen i

Lillefjord vederlagsfritt, og kommunen bærer kostnadene med innkjøp av takplater.

16.02.98 underskrives avtalen mellom Måsøy kommune og Lillefjord grendelag vedr. Lillefjord skole.

Fra den dato disponerer lillefjord grendelag Lillefjord skole, og overtar alt ansvar også vedlikehold.

lntensjonen bak vedtaket er at Måsøy kommune ikke skal ha noen utgifter med bygget.

28.10.O2 oppstår det en stor vannskade ved Lillefjord grendehus. I forbindelse med at det oppsto en

vannskade i 2OO2, ble det avdekket omfattende skader i underetasjen. Kommunen gikk da i dialog

med grendelaget for å få dem til å utføre noen tiltak på dugnad, slik at man også kunne få utbedre

denne skaden i forbindelse med den skaden som nå var oppstått.

Man inngikk i prinsippet en muntlig avtale om dette idesember 02, pr dato 30.03.16 er dette

arbeidet fortsatt ikke gjennomført.
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Bygdelaget hadde allerede izoozproblemer med å gjennomføre dugnad/vedlikehold på skolen'

siden avtalen var inngått politisk ba daværende teknisk sjef Jens Birger Kristiansen i 2004

formannskapet/ordfører å ta opp dialogen med grendelaget for å avklare hvorvidt de greide å

ove rholde ved likeholdsa nsva ret (ref sa k 0068/04)'

!4.O4.Og Brev fra Lillefjord grendelag der de ber kommunen om å utbedre lysarmatur og strømmen

på kjøkkenet. Det henvises også til frostskader med følgeskader i bygget'

L2.05.09 Brev fra Lillefjord grendelag der de ber kommunen om et nytt toalett samt at kommunen

skal gjøre en befaring av bYgget.

2T.OL.t|Teknisk etat mottar melding om at det var oppdaget mus og museskitt iveggene på

Lillefjord grendehus. 16.01-.13 anbefaler avdelingsingeniør stein Kristiansen at man børvurderer å

avhende eller fjerne bygget så snart som mulig slik at man unngår framtidige utgifter'

L2.o2'tsBrev fra Lillefjord grendelag der de opplyser om ny skade på bygget' all takpapp på bygget

er revet av.

27.Oz.IsMåsØv kommune tilbyr Lillefjord grendelag om å overta Lillefjord grendehus vedelagsfritt'

DettebrevetkomdetingensvarpåifraLillefjordgrendelag.

Teknisk sjef har ansvar for å forvalte kommunens felles goder innen for teknisk sektors

budsjett, til det beste for befolkningen i Måsøy kommune' Intensjonen i avtalen mellom

Måsøy kommune og Lillefiord greãdelag var ägibefolkningen i Lillefiord enkompensasjon

for sammenslåingen av Lilllefiord og Sn"efiord Jkolekrets. Da denne avtalen ble inngått var det

større bosetning i Lillefiord ,i"dager det ikke mange fastboende innbyggere igien og

grendelaget styres uu hytt."i"re i området, hvor de fleste er bosatt i andre kommuner'

Grendelaget hevder at etter vannskade 28.10.02har ikke Måsøy kommune overholds sin plikt

i følge $ I i kontrakten, denne saken er noe uklar for nåværende teknisk sjef'

Slik jeg ser det har ikke Lillefiord grendelag klart å innfri de forpliktelser en har påtatt seg i

forbindelse med å overta LillefiorJskole, rianglende forvaltning drift og vedlikehold av

bygget over mange år har päførtMåsøy kommune store administrative og økonomiske

kostnader. Dette er ikke i henhold til intensjonen i formannskapets vedtak 94197, der Måsøy

kommune ikke lenger skal ha noen utgifter med bygget'

Slik administrasjonen i Måsøy kommune ser på saken er ikke sakens kjerne et spørsmål om

vedlikehold av bygget, men ei spørsmål om kãmm.rnen skal oppretholde et bygg for hytteeiere

i Lillefiord.

En ser for seg følgende mulige scenarier for å få bygget ut at kommunal portefølje'

o Bygget legges ut for salg'

o Bygget overdras til Lillefiord grendelag'

Rådmanns innstilling som er lagt til grunne i saksframlegget er ytterpunktene av en løsning'

dette er gjort fordi aiadministrasjonen håper på at det giennom den politiske prosess vil

komme fram til en fornuftig løsning'
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EtAtSSiefenS/rådmannenS VUfdefin$ logså personal- og økonomiske konsekvenser):

Med bakgrunn i overstående saksutredning anbefaler Teknisk sjef at Måsøy kommune selger

bygget på det åpne marked, inntekten tilfaller Måsøy kommune og bygdelaget fär en

prosentandel av overskuddet som kompensasjon'

Vedlegg:

Brev fra Lillefiord Grendelag

Intensjonsavtaie mellom Lillefiord Bygdelag og Måsøy Kommune av 06'02'98

Havøysund, den

Ann Jorunn Stock
Rådmann

Lasse Danielsen
Teknisk sjef
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AVTALE MELLOM MÅSØY KOMMUNE OG LILLEFJORD BYGDELAG
VEDR. LILLEFJORD SKOLE

Denne avtale er inngått på bakgrunn av formannskapsvedtak 94/97 (møte 20.10.97) hvor
fonnannskapet vedtok å overdra Lillef,ord skole vederlagifritt til befolkningen i Lillefiord.
Intensjonen med vedtaket er at Måsøy kommune ikke lenger skal ha noen utgifter med

bygningen, og Lilleford bygdelag disponerer byguingen som om de eier den.

For at bygdelaget skal slippe utgifter til tinglysning m.v. er det inngått følgende avtale.

PKt. 1 ANSVAR

Bygdelaget:
Fra dags dato disponerer Lilleflord bygdelag Lillefiord skole. Disposisjonsretten omfatter
følgende:
o Bygdelaget overtar alt ansvar (også det økonomiske) vedr. byguingen, så som vedlikehold,

støm m.v.
. Bygdelagetkan foreta ominnredninger av bygningen.

Måsøy kommune;
Forsilrringer
Mäsøy kommune holder bygningen og innbo forsilaet. Bygningen erpr. idag forsikret for en
sum kr. 592,500, - - forsikringspremie pr. år I .132,-.Inventaret er forsíkret for kr. 257.000,-
- forsikringspremie pr, är293,- .

Kommunale avgìfier dekkes av Måsøy kommune.

Måsøy kommunes dekking av forsikringsprernien og kommunale avgifter er å betrakte som
kommunens tilskudd til drift av grendehuset.

PKI.2 TNVENTAR.

" Alt inventar som pr. idag finnes i bygningen og som eies av kommunen, overdras til bygdelaget
' vederlagsfritt. Måsøy kommune holder alt inventa¡ forsikret - jfr. pkt. l.

Bygdelaget ha¡ ansvaret for å føre inventarliste.

PKt. 3 SKA.DE PÅ BYGNINGEN . UTBETALING AV FORSIKRINGSSUM

Dersom det skulle oppstå skade på bygningen som dekkes av forsikringsselskapet, skal denne
benyttes til reparasjon av bygningen.

Ved total skade, brann e.l. skal forsikringssummen benyttes til oppføring av nytt grendehus i
Lillefiord.
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PKt. 4 O\¿ERSK.'øTING AV BYGNINGEN

Lilleford bygdelag kan niår som helst forlange at bygningen blir overskjøtet.

PKt. 5 AVTALENS VARIGITET

Denne avtale kan ikke omgiøres uten at Lillefiord bygdel4g ber om det og ved eventuetl
overskjøting av bygningen.

Haverysund a^ .6/e,r...î. g. ..

ForMåsøykommune

J
Ordfører

Lirref ord d"o,/ þ. :(4 ; ./.'hi
Forlilleford Bygdelag
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Lillefiord grendelag og hytteforening

Til MåsØy kommune

v/teknisk sjef

Hammerfest 28.4-2OL6

Lillefiord grendehus- Manglende oppgfør etter vannskade den 28.10-02-

overtakelse av grendehuset

Etter at Lillefjord skole ble nedlagt ¡ 1988 ble det inngått en aWale mellom grendelaget og

Måsøy kommune som innebærer at kommunen står som eier men at grendelaget får

disponerer bygget som sitt eget. Kommunen dekker forsikring og drift og vedlikehold skal

ivaretas av kommunen.

Ved overtagelse hadde bygget to fullverdige etasjer. @verste etasje besto av klasserom mv'

og i underetasjen var det sløydsal to toaletter og dusj. I de første årene etter at avtalen ble

inngått ble bygget malt grendelaget og det bygd platt på utsiden.

Zgjo-O2oppstår en stor vannskade. Underetasjen ble spesielt sterkt skadet. Saneringsfirma

rev derfor hele u nderunderetasjen.

Skadesaneringsfirma fikk i oppdrag å sanere skaden og kr 1-73.480 ble utbetalt direlcte til

dette firmaet. TeknÍsk etat i MåsØy kommune hadde selv styring med hvordan saneringen

skulle utføres og det ble fra kommunens tekniske etat gitt klar beskjed om at underetasjen

skulle bygges opp igjen.

Måsøy kommune fikk utbetalt kr 256.940 direkte fra KLP. forsikring. I henhold til avtale

mellom grendelag og kommune skal denne summen brukes til å sette bygget i opprinnelig

stand etter skaden. Av de 256.940 er det blitt brukt et mindre beløp t¡l å sette selve

forsamlingslokale i overetasjen i stand. Kjøkken ble samtidig bygd opp på dugnad.

Bygdelaget har i sitt arkiv et detaljert kostnadsoverslag over beregnede kostnader for

gjeno ppbyggi ng av underetasjen.

SkadeoppgjØret fra KLP forsikring var derfor som følgende:

o Kr L73.480 ble utbetalt direkte til skadesaneringsfirma.

¡ Kr 256.840 som skulle brukes til å sette i stand underetasjen er utbetalt ti¡ Måsøy

kommune.

Underetas¡en ble imidlertid ikke bvsd opp som lovet. Den står fortsatt som en iordkieller. I

iordkielteren står det vannpump-e som lett blir skadet qv frost'
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Da det ikke ble utført i henhold avtalen gjorde styret i Lillefiord grendelag flere henvendelser
til kommunen. Men uten å få svar.

3.5.2006 sendte Lillefjord grendelag brev til kommunen v/ daværende ordfører der det ble
redegjort for saken. Det ble også reist krav om at forsikringsutbetalingen på kr 256.940
skulle brukes til gjenoppbygging av underetasjen. Grendelaget henviste til g 3 i avtalen
mellom grendelaget og MåsøV kommune med påstand om at kommunen hadde giort seg
skyldig i avtalebrudd. Brevet ble aldri besvart. Det ble også i brevet påpekt at manglende
istandsetting av underetasjen ville medføre at hele bygget ville bli skadet. Det henvises
f.eks. til henvendelse fra grendelaget om <<museskitt i veggenl.

Da grendelaget ikke fikk svar på brevet til kommunen ble det bedt om et møte. MØtet ble
avholdt i november 20077 Grendelaget møtte med daværende leder Ken Brusted, Nils J

Nilsen, Thorleif Mathisen og Erik Fjeldstad. Måsøy kommune møtte med daværende
rådmann og davaerende teknisk sjef. Rådmannen sa på slutten av møtet at han vílle tilby
grendelaget å overta bygget samt gi 100 000 i kompensasjon for at underetasjen ikke var
satt ¡ stand. Han sa også at han var nødt til å lage en sak til de politiske organer i kommunen
før vi skulle få endelig svar. Jeg synes det var rett at det kom en sak til politisk behandling da

rådmannen sannsynligvis ikke hadde fullmalct til å bevilge 100 000 og å avhende kommunal
eiendom, Siden høne vi ikke noe fra kommunen. Når jeg nå snakker daværende rådmann
sier han at vi fikk et tilbud på bordet som vi sa neitil. Jeg har imidlertid ikke den
oppfatningen av saken. Jeg hadde itillegg den forventning at kommunen skulle skrive et
møtereferat, men det ble ikke gjort. Grendelaget har heller ikke mottatt noe skrifttig tilbud.
Under møtet oppsto det uenighet mellom Rådmann og tidligere leder Thorleif Mathisen om
hva som måtte være avtalt dem imellom. Da det ikke finnes noe referat eller skriftlig
materiale er det vanskelig å mene noe om denne uenigheten.

I de kommende år gjorde ikke grendelaget som meg bekjent ikke noen henvendelser tit
kommunen. Det ble ikke utført noe vedlikehold i påvente av at eierforholdet skulle bli
avklart. Jeg begrunner selv det med at det er vanskelig å forholde seg til en part som ikke
besvarer brev og som ikke skriver referater for å dokumentere nnøter og hva som er avtalt.
Bygdelaget ¡nvesterte imidlertid relativt store summer i utstyr til kjøkken og til lokalet i
overetasjen (serverings disk, møbler, musikkanlegg mv.). Grendehuset har i dag kapasitet til
å holde tilstelninger for inntil 50 personer.

Under årsmØter og medlemsmøter ble det imidlertid reist massiv kritikk mot kommunen
som ikke hadde innfridd sine forpliktelser etter vannskaden 't2OO2- Dette har medført stor
frustrasjon blant medlemmene og liten aktiv¡tet i bygdelaget fram til nå. Det har hele tiden
vært stor enighet i bygda om at grendehuset bør bevares for framtiden.

SØndag 8.2.2OL5 ble takpappen revet av storm. Det ble gjort henvendelse til kommunen om
skaden som av bygdelaget ble oppfattet som forsikringssak. Samtidig ble saken meldt til
taksering og det ble den I2.2 2075 skrevet brev til kommunen med påminnelse om brev av
3.6.2006. Bygdelaget anmodet videre om å få møte med polit¡sk ledelse.

Det ble også gitt beskjed om at bygdela6et Ønsket å foreta takreparasjon på dugnad og
takplater ble bestilt-
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MØte med rådrnann og ordfører ble avholdt den 27.2-2015 fra grendelaget møtte ldar Nilsen

og Erik Fjeldstad. Ordfører bekjentgjorde at kommunen selv ville reparere taket. Jeg var

allerede før møtet kjent med at kommunen hadde besluttet å reparere taket selv. Ordfører
sa vídere at han ønsket å tilby grendehuset til Lillefjord grendelag og h¡teforening. Heller

ikke ved dette møtet ble det gitt noen forklaring på bruk av kr 256.940 som var direkte
utbetalt fra KLP forsikring som skadeoppgjør. Ved møteslutt var det enighet om at
grendelaget umiddelbart ville få et skriftlig tilbud. Grendelaget forlangte at tilbudet skulle

være undertegnet av ordfører. Noe ordfører sa seg enig i. Jeg kan ikke se at det så langt er

mottatt hverken tilbud eller referat fra møtet.

Dersom Måsøy kommune nå hevder at grendelaget ikke har utført dugnad sorn tidligere skal

vært avtalt muntlig, så har jeg ikke hørt noe om det før jeg nå ser forslag til sak fra

nåværende teknisk sjef.

Konklusjon.

1.. MåsØy kommune har ikke overholdt avtalens pkt. 3 Skade på bygningen - utbetaling
av forsikringssum. Ved to skriftlige og flere muntlige henvendelser har kommunen
unnlatt å besvare henvendelsen herunder gjøre rede for hvorfor forsikringssum ikke

er brukt i henhold til avtale.

2. Lillefjord bygdelag ønsker å overta grendehuset under forutsetning at kommunen
utbetaler kr 256.940, med fratrekk av det beløpet som er brukt i overetasjen, for å

sette bygget i stand i henhold til avtale- Dersom det er ønskelig kan Måsøy kommune
være prosjektansvarlig for arbeidet med å sette bygget i stand slik at en er sikker på

at forsikringssummen blir anvendt i henhold til formålet.
3. Det er urimelig å forlange at bygdelaget skal vedlikeholde kommunens bygg så lenge

kommunen ikke overholder avtale med å sette det i stand som avtalt.
4. Dersom en nå kommertil enighet, vil bygdelaget starte maling av bygget utvendig.

Lillefjord grendelag og hytteforening er innstilt på å få løst denne saken i minnelighet og

dnsker derfor å få et snarlig mdte med kommunen.

For Lilfefjord grendelag og hytteforening

wrw{w
sekretær
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PARKERINGSPLASS BAK BRANNSTASJONEN

Saksbehandler:

Arkivsaksnr.:

Saksnr.
5l16
43116

42116

Dokumenter:

Lasse Danielsen
161534

Arkiv: Q52

Møtedato
24.05.2016
07.06.2016
16.06.2016

Sak 42116

Utvalg
Teknisk komite
FormannskaPet
KommunestYret

FormannskaPets innstilling: . ^
Måsøy korn**"rty-u.da, å innføre en avgift på 1500 kr i året for langtidsparkering fra 1

september t' 1. mai innenfor oppmerkersonã. vèd særsk't avtale kan det gis tillatelse til å

iaÅgtidsparkere for 1 ar mot en avgift på 2000 kr'

Behandling/vedtak i Teknisk komite den 24'05'16 sak 5/16:

Måsøy kommunestyre vedtar å innføre 
""ã"gin 

på 1500 kr i året for langtidsparkering fra 1'

september t' r. mai innenfor oppm"rk.irorrã. vèd særskilt avtare kan det gis tillatelse til å

iaågtidsparkere for 1 år mot en avgift på 2000 kr'

Behandling vedtak i Formannskapet den 07'06'16 sak 43116z

Måsøy kommunestyre vedtar å innføre "t 
ãugit på 1500 $ i året for langtidsparkering fra 1'

september til l. mai innenfor oppm.rk"frorrã. Vàd særskilt avtale kan det gis tillatelse til å

iu"gti¿tp*t"re for 1 år mot en avgift på 2000 kr'

Vedtafi mot2 stemmer

Enst. vedtatt

1. Rådmannens utredning/innstilling

2. Teknisk komite's vedtak av 24'05'16' sak 5/16

3. Formannskapets vedtak av 07 '06'16' sak43116

Innledning:

Parkeringsplassen bak brannstasjonen blir brukt som lagringsplass for privatpersoner' og

kommunen ønsker å få kontroll på dette'

Saksutredning:
Parkeringsplassenbakkommunenskaliutgangspunktetblibruktsomen
korridsparkeringsptass, men dette har utvikJet s.g tif at parkerin*snlassel¡l-l:lo *
lagringsplass for prJuç.rroner. Teknisk etat ønJker å innføre soner og en avgift for
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langtidsparkering, slik at man unngår at parkeringsplassen blir en oppsamlingsplass for

<søppeb>.

EtatsSiefenS/rådmannenS vUfdefing (også personal- og økonomiske konsekvenserJ:

1. Teknisk sjef foreslår å regulere bakerste raden mot fotballbanen på parkeringsplassen

til langtidiparkering mot en avgift på 1500 kr i året for langtidsparkering fra 1.

septemberiil 1. mai. Ved særskilt avtale kan det gis tillatelse til å langtidsparkering for

I år mot en avgift På 2000 kr.

Vedlegg:

Havøysund, den

Ann Jorund Stoch
Rådmann

Lasse Danielsen
Teknisk sjef
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VALG AV LAGRETTEMEDLEMMER/IUEDDOMMER TIL HÅLOGALAND
LAGMANNSRETT

Saksbehandler:
Arkivsaksnr.:

Ann-Jorunn Stock
16/181

Arkiv:033

Saksnr.:
43116
361t6

Utvalg
Kommunestyret
Formannskapet

Møtedato
16.06.2016
07.06.2016

Formannskanets innstilling:
Formannskapet foreslar overfor kommunestyret kandidater i flg. vedlagte liste som legges ut
til ettersyn slik at personer som ønsker fritak gis myndighet for det innen 15. juni 2016.

Behandling/vedtak i Formannskapet 07.06.16 sak 36/16:

Repr. Gudteif Kristiansen (SP) fremmet følgende forslag:

Formannskapet foreslår overfor kommunestyret kandidater i flg. vedlagte liste som legges ut
til ettersyn slik at personer som ønsker fritak gis myndighet for det innen 15. juni 2016.

Enst. vedtatt

Dokumenter:

1 . Domstoladministrasjonen - Brev av 17 .1I.2015 - Valg av lagrettemedlemmer og

meddommere samt skjønnsmedlemmer for perioden 1. januar 2017 til31. desember 2020

2. Domstoladministrasjonen - Bestemmelser om valg av lagrettemedlemmer og

meddommere.
3. Hammerfest tingrett-Valg av meddommere for perioden l januar 2017 til og med

3l.desember 2020.
4. Formannskapets vedtak av 07.06.16, sak36ll6

Saksutredning:
Tjenestetiden for de lagrettemedlemmer/meddommere m.v. som ble valgt ved

kommunestyrets vedtak i jtmi20l2, utløper 3l.desember2016. Kommunene skal innen

I juli 2016 ha gjennomførtvalg av medlemmer til de nye utvalgene.

Måsøy kommune skal velge følgende grupper av meddommere/lagrettemedlemmer:
o Lagrettemedlemmer/meddommere til lagmannsretten; 2 personer

o Meddornmere til tingretten: 30 personer
o Jordskiftemeddommere til jordskifteretten: 2 personer
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Kommunen skal også komme med forslag til skjønnsmedlem som velges av

fflkeskommunen.

Lovhjemmel for valgene skjer i h.h.t domstolloven;

Loven har bl.a. følgende bestemmelser:

Utvalg av lagrettemedlemmer og meddommere.

$ 64. I hvert lagsogn skal det for lagmannsretten være to utvalg av lagrettemedlemmer og

meddommere, ett for kvinner og ett for menn.

S 65. I hvert domssogn skal det for tingrettssaker være to utvalg av meddommere, ett for

kvinner og ett for menn.

$ 66. Medlemmer til utvalgene av lagrettemedlemmer og meddommere velges av

kommunestyret selv hvert fierde år. Valget foretas innen l. juli året etter hvert

kommunestyrevalg, og gjelder for fire är fra 1. januar det påfølgende ar.

$ 67. Utvalgene av lagrettemedlemmer og meddommere skal ha en allsidig sammensetning,

slik at de best mulig representerer alle deler av befolkningen.

$ 68. Formannskapet eller det faste utvalg kommunestyret har tildelt oppgaven, forbereder

valget, avg¡ør begjæringer om fritak fra valg og avgir forslag til valg i samsvar ed $ 67.

FoÃlaget iàgg"r ut til alminnelig ettersyn i minst to uker. I kunngjøringen om dette oppfordres

enhver som har noe å innvende mot forslaget, om å melde det til kommunen innen en fastsatt

frist.
Ingen kan velges til mer enn ett av utvalgene

$ 69. Fortegnelse over de valgte lagrettemedlemmer og meddommere føres av kommunen.

Fortegnelsen skal inneholde utvalgsmedlemmenes fulle navn, adresse, fødselsnummer,

telefonnummer, yrke og stilling. Gjenpart av fortegnelsen sendes vedkommende domstol

innen 15. september året etter hvert kommunestyrevalg.

$ 70 har bestemmelser om hvem som er valgbar til domsmann:
D"n ,o- velges, må ha tilstrekkelig norskkunnskaper, og for øvrigvære personlig egnet til
oppgaven. I tillegg må vedkommende
1. være over 2l år og under 70 är, ved valgperiodens start,

2. ikke være fradømt stemmeretten i offentlige anliggender,

3. ikke være under offentlig gjeldsforhandling eller konkursbehandling eller i
konkurskarantene,

4. står innført i folkeregisteret som bosatt i kommunen på valgdagen' og

5. være statsborger i Norge eller et annet nordisk land, eller ha stått innført i folkeregisteret

som bosatt i riket de tre siste år før valgdagen.

$ 71. Utetukket fra valg på grunn av stilling er:
1 . Stortingets representanter og vararepresentanter,

2. statsrådets medlemmer, statssekretærer, statsrådenes personlige politiske rådgivere og

ansatte ved Statsministerens kontor,

3. fflkesmenn og assisterende fflkesmenn,
4. utnevnte og konstituerte dommere og ansatte ved domstolene,

5. ansatte ved påtalemyndighetene, i politiet og kriminalomsorgen og personer som er tildelt

begrenset politimyndighet,
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6. ansatte i Justisdepartementet, Politidirektoratet og Domstoladministrasjonen og dens styre,

7. ansatte og studenter ved Politihøgskolen og Fengselsskole,

8. praktiserende advokater og advokatfullmektiger,

9. kommunens administrasjo-nssjef (medlemmene av kommunalrådet i kommuner med et

parlamentarisk styringssysiem¡ åg andre kommunale tjenestemenn som tar direkte del i

forberedelsen eller giennomføring av valget'

$ 72. Utelukket fra valg på grunn av vandel er:

i. d"tt som er idømt ubetinget fengselsstraff i mer enn ett år,

2. densom er idømt forvaring eller særreaksjoner etter straffeloven $$ 39-39c'

3. den som er idømt ubetinget fengselsstraff i ett år eller mindre, og det ved valgperiodens star

er mindre enn 15 år siden dommen var rettskraftig,

4. den som er idømtbetinget fengselsstraff, og det ved valgperiodens start er mindre enn l0 år

siden dommen var rettskraftig,

5. den som er idømteller har vedtatt bøtestraff for et forhold som etter loven kan medføre

fengsel i mer enn ett år, og det ved valgperiodens start er mindre enn 10 år siden dommen var

rettskraftig eller vedtakelsen,

6. den som har ñtt betinget påtaleunnlatelse eller domsutsettelse for et forhold som etter loven

kan medføre fengsel i mðr enn ett är,og det ved valgperiodens start er mindre enn 10 år siden

avgj ørelsen var rettskraftig.

Dom på samfunnsstraff medfører utelukkelse etter første ledd nr. I eller 3, avhengig av

lengden av den subsidiære fengselsstraffen. Ved delvis betinget fengselsstraff vurderes hver

del for seg etter første ledd.

$ 73. Kommunen skal kontrollere at ingen velges i strid med $$ 70-71'

$ zl. n' person kan kreve seg fritatt fra valg dersom helsetilstand eller andre særlige grunner

tilsier det, eller vedkommende har vært medlem av et utvalg av lagrettemedlemmer eller

meddommere i to perioder tidligere.

Foreslåtte meddommere er lagtinn i lekdommerregisteret og vandelskontroll blir tatt av

Domstoladministrasj onen.

Forslag:

15 menn og 15 kvinner til tingretten:
Anne Amundsen
Roy Arne Andersen
Hanne Grete Einarsen
Anne Giæver
Rune Hansen

Siss Heidi Hansen

Ragnhild Olaisen
Thor-Even Henriksen
Äsmund Høie
Linda Kristensen Jensen

Robin Jensen

Ernst Seppola
Espen Johansen
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Logen Karthigesan
Merethe Stabell Karthigesan
Kristin Kaspersen
Monica Klausen
Arnstein Larsen
Geir Håkon Leite
Jan Hermann Lyder
Bjørn Mikkelsen
Bente BjømäNilsen
Gerhard Christen Olsen
Kari-Anne Rødbergsen
Linda Kristin Solheim
Evy Ann Bertelsen Stabell
Lillian Johnsen
Bjørn Harald Olsen
Gudrun Louise Pettersen
Jan Robert Nergård

2 personer til lagmannsretten:
Svein Larsen
Randi Johansen

2 personer til jordskifteretten:
Freddy Sjursen
Gunn Kari Stabell

Skjønnsrett:
Robin Jørgensen

Havøysund, den 3 1.05 .2016

Ann Jorunn Stock
Fung. rådmann
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FELLES FORLIKSNÅN

Saksbehandler:
Arkivsaksnr.:

Gudleif Kristiansen
t6/r94

Arkiv: X43

Saksnr.:
221t6
44/16

Utvalg
Formannskapet
Kommunestyret

Møtedato
03.05.2016
16.06.2016

Formannskapets innstilline:
Måsøy kommune vedtar at det opprettes et felles forliksråd for kommunene Hammerfest,

Kvalsund, Hasvik og Måsøy.
Det nye forliksrådet trer i kraft fra 01.01.2017 .

Hver kommune skal ha et fast medlem og et varamedlem. Kommunene må samarbeide om
oppnevning av medlemmer til forliksrådet slik at lovens krav til kjønnsbalanse blir ivaretatt.

Forliksrådets sekretariat er tilknyttet Hammerfest politistasjon, og forliksrådets leder velges fra
Hammerfest kommune.

Behandling/vedtak i Formannskapet den 03.05.2016 sak 22116

Behandling:

Vedtak:
- Måsøy kommune vedtar at det opprettes et felles forliksråLd for kommunene Hammerfest,

Kvalsund, Hasvik og Måsøy.
- Det nye forliksrådet trer i kraft fra 0l.01.2017 .

- Hver kommune skal ha et fast medlem og et varamedlem. Kommunene må samarbeide om
oppnevning av medlemmer til forliksrådet slik at lovens krav til kjønnsbalanse blir ivaretatt.

- Forliksrådets sekretariat er tilknyttet Hammerfest politistasjon, og forliksrådets leder velges fra
Hammerfest kommune.

Enst. vedtatt

Dokumenter:
- Politiets forslag til felles forliksråd
- Saksframlegg Hammerfest kommune - formannskapet

- Melding om vedtak - Hammerfest kommune

- Formannskapets vedtak av 03.05.16, sak22l76

Innledning:
Politiet, som er sekretariat for forliksrådene, har fremmet forslag om å slå sammen forliksrådene i de

nevnte fire kommuner.
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Beslutningen om å opprette felles forliksråd krever tilslutning av minst 213 av kommunestyrets
medlemmer. Det krever også enighet om hvor mange medlemmer og varamedlemmer hver kommune
skal velge, og hvordan kjønnsbalansen skal opprettholdes.

Saksutredning:
Domstollovens $ 27 forteller oss at det skal være et forliksråd med minimum 3 medlemmer i hver
kommune. Samme bestemmelse åpner for felles forliksråd for kommuner som har samme sekretariat
og ligger i samme domssogn. Politiet er sekretariat for forliksrådet, men det er kommunestyret som

velger medlemmene og fulkesmannen som stadfester valget.

Politiet har i brev av 20.11.2015 fremmet forslag om å opprette felles forliksråd med begrunnelsen om
at utfordringer knyttet til kompetanse og oppfølging av lokale forliksråd, i hovedsak fordi flere av
rådene har svært fü saker til behandling i løpet av en periode. Det er også påpekt at enkelte valgte
medlemmer viser liten interesse og ikke ønsker å delta i sentral opplæring.

Etatssiefens/rådmannens vurdering (også personal- og økonomiske konsekvenserJ:

For å sikre at medlemmene i forliksrådet fär tilstrekkelig kompetanse og erfaring vurderer ordføreren
at en sammenslåing av rådene er gunstig, og stiller seg derfor positiv til politiets forslag.

Vedlegg:

Havøysund, den 25.04.201 6

Gudleif Kristiansen
Ordfører
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OPPTAK AV PORSANGER KOMMUNE SOM MEDLEM AV VEST.FINNMARK
REGIONRÅD

Saksbehandler:
Arkivsaksnr.:

Gudleif Kristiansen
t6ls94

Arkiv: 026

Saksnr.:
451t6

Utvalg
Kommunestyret

Møtedato
16.06.20t6

Ordførerens innstilling:
Kommunestyret ser positivt på at Porsanger kommune opptas som nytt medlem i Vest-
Finnmark Regionråd, og anbefaler regionrådet å etterkomme forespørselen om medlemskap.

Dokumenter:

Brev av l. juni 2016 fra Vest-Finnmark Regionråd

Innledning:

Porsanger kommune sendte 17. oktober 2014 et brev til Vest-Finnmark regionråd med tittelen
<Forespørsel om opptak i Vest-Finnmark regionråd>. Brevet er signert ordfører i Porsanger og
henviser til vedtak i Porsanger kommunestyre av 26juni2014 der Porsanger kommune vedtok
å melde seg ut av Avjovarri Urfolksregion (som besto av Porsanger, Karasjok og Kautokeino).
I samme vedtak besluttet Porsanger kommune å søke medlemskap i Vest-Finnmark
Regionråd. (Regionrådet består av kommunene Hammerfest, Hasvik, Loppa, Nordkapp, Alta,
Kvalsund og Måsøy.)

Saksutredning:

De nye vedtektene for Vest-Finnmark regionråd innebærer at over halvparten av
medlemskommunene må svare positivt på opptak av nye medlemskoÍrmuner, før en prosess

kan påbegynnes. Behandlingen må skje i kommunestyrene i de respektive kommuner.
Da det er lenge siden søknaden er fremmet, har regionrådet vært i kontakt med Porsanger
kommunes nye politiske ledelse og herigjennom ffitt bekreftet at søknaden fta2014 står ved
lag.
Saken ble fremlagt muntlig for formannskapet 7. juni 2016 fordi den kom inn etter at saksliste
og -dokumenter til møtet var utsendt og det derfor ikke var tid å saksutrede denne til nevnte
møte. Det fremkom ingen motforestillinger til at Porsanger opptas som nytt medlem.
Regionrådet kan enten godta forespørselen, awise denne eller starte en prosess med Porsanger
kommune for bl.a. å avklare de forventninger Porsanger kommune har til et opptak i rådet.

Ordførerens vurderin$ (også personal- og økonomiske konsekvenserJ:

Inntak av et nytt medlem i regionrådet vil ikke medføre noen personalmessige konsekvenser
for var kommune. Økonomisk sett vil dette medføre at dagens overføringer fra
deltakerkommunene vil bli fordelt på flere og dermed kunne gi en mulig besparelse i
overføringer for den enkelte kommune
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Vedlegg:

Havøysund, den Sjuni 2016

Gudleif Kristiansen
ordfører
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REFERATSAK KOMMUNESTYRET 16.06 .2016

Saksbehandler:
Arkivsaksnr.:

Lill-Iren Sjursen
161586

Arkiv:033

Saksnr.:
461t6

Utvalg
Kommunestyret

Møtedato
t6.06.2016

Rådmannens innstillins:
Referatsaken tas til orientering.

Dokumenter:

Kontrollutvalgets møteutskri ft av 27 .04.1 6

Innledning:

Saksutredning:

Kontrollutvalget i Måsøy hadde møte27.04.16, og møteprotokollen skal refereres i
kommunestyret.

Etatssiefens/rådmannens vurdering logså personal- og økonomiske konsekvenser):

Vedlegg:

Kontrollutvalgets møteutskrift av 27 .04.1 6

Havøysund, den 08.06.2016

Lill Torbjørg Leirbakken
Rådmann

Lill-Iren Sjursen
kontorfaglært
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